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Fırsat Bu Fırsat
Kampanyası

TV + İnternet

99,00TL
ayda

12 ay sözünüze
ilk 3 ay

189,00TL
ayda

sonraki 9 ay

Kablonet (16 mbps sınırsız)
KabloTV (giriş paket)
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TV + İnternet + Bulut

230,00TL
ayda

12 ay sözünüze

199,00TL
ayda

24 ay sözünüze
ilk 12 ay
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sonraki 12 ay

Kablonet (25 mbps sınırsız)
KabloTV (temel paket)
Gümüş Sinema
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1975’Den Bugüne,

 Dünya Topraklarında
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TARIM FUARI KONYA’DA BIR BAŞKA

FAHRI ALTINOK
Genel Koordinatör

Her yıl Mart ayının gelmesi ile birlikte şehirde 
bir hareketlilik başlıyor. Her yıl Konya’da ger-
çekleşen Konya Tarım Fuarı her sene üzerine 
koyarak yoluna devam ediyor.  Konya Tarım 
Fuarı Türkiye’nin en büyük tarım fuarı. Tür-
kiye’de tarım aletleri üretiminin yüzde atmışı 
Konya’da. Bugün bakıldığında sanayinin üreti-
minin başlangıcı da tarım aletleriyle başlamış-
tır. Konya’nın tarım şehri olması, sanayicisinin 
üretim anlamında bu sektörden başlamasının 
temel sebebidir. Her sayımız da olduğu gibi 
107.  Sayımız olan bu özel sayıda da pek çok 
tarım üreticisiyle görüşme fırsatımız oldu. 
Konya dünya standartlarının üstünde üretim 
yapıyor. İhracat yapılan ülke sayıları 60’nin 
altında. Ülke isimleri zaten bunun en büyük 
kanıtı. 

Her geçen gün artan bir potansiyel var. Ge-
lişen Türkiye’nin tarım anlamında da adının 
Konya olarak devam etmesi için firmaların 
olduğu kadar yöneticilerinde gereğini yap-
ması gerekmektedir. Konya fuarı bu anlamda 
vazgeçilmezimizdir. Bir fuar demek otellerin, 
restoranların ve AVM’lerin dolması demektir. 
Aslında Konya’nın dolup, taşması demektir.

Fuar alanın genişletilmesi kesinlikle hızlı şekil-

de yerine getirilmedir. Yeni hollerle bu destek-
lenmeli. Alana sosyal tesisler kazandırılmalıdır. 
Tanıtım alanında eksiklerde hızla giderilmeli-
dir. Yurt dışından gelenler, Türkiye’nin dört bir 
yanından gelen katılımcı ve ziyaretçiler göz 
önüne aldığımızda tek fuar değil şehrimizin 
her anlamda bir tanıtımı için büyük bir fırsat 
Tarım Fuarı. Çok zor değil. Dünya tarım fu-
arlarının Konya’da yapılması bu çalışmalarla 
sağlanabilir. Potansiyelimizin farkına varıp ça-
lışmaları bir tık ileri taşıyıp dünyaya Konya’yı 
konuşturmalıyız. Şehrimize dünyayı getirme-
liyiz.

10 LAR dergimizin tarım özel eki bizim için 
vazgeçilmezimiz haline geldi. Pek çok marka 
firmaların tanıtımları yer alıyor. Ayrıca tarıma 
dair bu işin uzman görüşleri ve tarıma dair her 
şeyi bu özel çalışmada bulabileceksiniz.   Tam 
bir ekip çalışmasının örneği olan dergimizde 
her anlamda emeği geçen, bizlere çalışmamı-
zın içeriğinde yer alan her türlü deneyimlerini 
paylaşmaktan sakınmayan adıyla markasıyla 
değer katan büyük firmalarımıza sonsuz te-
şekkürlerimi sunuyorum.  

Rabbimin lütfundan verdiği bereketli bir yıl ol-
ması dileği ve duası ile…

Yıl: 9 Sayı: 107

GAZETESİ YEREL 
SÜRELİ ÜCRETSİZ EKİ

YENİBAHAR İLETİŞİM 
YAYINCILIK REKLAM VE SAN.

TİC. A.Ş. ADINA SAHİBİ
MUSTAFA ARSLAN

SORUMLU YAZI İŞLERİ MÜDÜRÜ
ABDULLAH AKİF SOLAK

GENEL KOORDİNATÖR
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GIDANIN GÜVENLIĞI
 IÇIN SÜREKLI ÇALIŞIYORUZ

RAMAZAN ERKOYUNCU
PANKOBİRLİK Genel Başkanı ve Konya Pancar Ekicileri 

Kooperatifi Yönetim Kurulu Başkanı

D
ünyada yaşanan bütün gelişmeler bize gıda gü-
venliği gerçeğini bir kez daha  göstermiştir. Güvenli 
gıda ve genel olarak gıdanın geleceği için atılacak 

adımlar çağımızda tüm ülkeler için çok önem arz etmek-
tedir. Gıdanın geleceğini tarımın ve üretimin geleceğin-
den, tarımın geleceğini ise  suyumuzun ekonomik kulla-
nımı  ve günümüz gelişen teknolojisinden yararlanmaktan  
geçtiğini unutmamalıyız.

Bütün bu süreçlerde, oluşacak bir hatanın  bütün zinciri 
olumsuz etkileyeceğini hepimizin çok iyi bilmesi gerekir.

Dünyanın en gelişmiş ülkelerinin bile gıda arzında bir ak-
saklık olursa nasıl büyük sorunlar yaşadığını pandemi dö-
nemi ve  Ukrayna -Rusya Savaşı gibi  süreçlerde daha net 
gördük. 

Ülkemizde üretmek zorundayız, üreticimize sahip çıkmak 
zorundayız, planlı ve sözleşmeli tarımı bütün tarım sektö-
rü için uygulayacak alt yapıları, yasal düzenlemeleri biran 
önce yapmak zorundayız. 

Teknolojiden en verimli şekilde yararlanılarak toprakla-
rımızın ömrü uzatılmalıdır. Kuraklığa dayanıklı ve verimi 
yüksek ürünler elde edebilmek için tohumda ıslah çalış-
malarına daha  çok önem verilmesi gerekmektedir. 

Şunu rahatlıkla ifade edebilirim, Konya Şeker; yaptığı üre-
timler ve üreticiye sağladığı destekleri ile ülkemizin gıda 

güvenliği ve gıda arzında kilit rolü ile sektörün en önemli 
paydaşlarından biridir. 

Biz Konya Şeker olarak, güvenilir gıdaya ulaşımda çok 
önemli bir yol kat ettik. Ürettiğimiz ürünlerle ve yaptığımız 
çalışmalarla birçok alanda model olarak görülmekteyiz. 

Topraktan başlayarak, tohumda, ilaçta, gübrede, akarya-
kıt ve elektrikte, sulamada üreticinin sıkıntı yaşamayacağı 
sistemin sırrı, üreticiye verilecek olan destektir. Tohumcu-
luğa, sulama sistemlerine, hayvancılığa yaptığımız katkılar 
her şeyden önce gıdaya katkıdır. Fabrikalarımızda işlemek 
üzere üreticilerimizden birçok ham madde alıyoruz. Gıda-
nın güvenliği için sürekli çalışıyoruz.  Pancarda, ayçiçeğin-
de, patateste, arpa ve buğdayda, mısırda, et ve süt ürün-
leri yanında birçok ürün tedarik ederek üreticilerimizin  
ürününün değerli kalmasını sağlıyoruz.

Neticede, Konya Şeker olarak tohum tarlaya düşmeden 
başlattığımız destek süreci ile her halükarda çiftçilerimizin 
yanında yer alarak gıdada zincirin kırılmamasının güven-
cesi oluyoruz. Unutmayalım ki, üreticiyi anlayan, üretime 
değer veren ülkelerin güçlü kalabileceği bir gerçektir.

Tarım ve gıdanın olmazsa olmazı noktasında gerekli adım-
ların atılarak, ülkemizin geleceğini kurtaracak kararların 
biran önce alınmasını temenni ediyor, bütün üreticilerimi-
ze bol bereketli, kazançlı bir üretim yılı diliyorum.
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KONYA; UN SEKTÖRÜNÜN LIDER ŞEHRI

HÜSEYIN EMRE TEKBAŞ
Orta Anadolu Un Sanayicileri Derneği

Yönetim Kurulu Başkanı

T
ürk tarımının tarıma dayalı sanayilere hammadde 
üretme anlamında, çok önemli potansiyeli vardır. Ta-
rım ürünlerinin katma değerinin yükselmesi, pazar 

maliyetinin azalması, arz esnekliği kazandırılması, yurt içi ve 
yurt dışı pazarların genişletilmesi ve benzeri birçok nedenle 
gıda sanayii Türkiye tarımı açısından da hayati önem taşı-
maktadır.  Dünyada bugün sektörleri birbirinden bağımsız 
düşünemeyeceğimizden, gıda sanayii yalnızca Türkiye ta-
rımı değil, aynı zamanda Türkiye ekonomisi için de büyük 
önem taşımaktadır. Tarım ile sanayinin en belirleyici örneği 
gıda sanayi olup, bunun en güzel yansıması da un sanayiidir. 
Kent nüfusunun artması ve insanların gelirlerinin yükselme-
siyle birlikte, özellikle gelişmiş ülkelerde proteince zengin 
gıda maddelerine doğru geçiş olmasına rağmen, undan 
yapılmış mamuller temel gıda maddeleri arasındaki önemli 
yerini korumaktadır.

Türkiye’de un üretimi geçmişten günümüze teknolojik ola-
rak büyük değişiklikler göstererek bugünkü durumuna gel-
miştir. Başta ekmek olmak üzere çeşitli gıda maddelerinin 
ana maddesi olan un, günümüz modern öğütme tekniğinin 
gelişmesi sonucu belirli tip ve randımanlarından değişik sa-
nayi dallarında uygun nitelikte üretilmektedir. Türk un sana-
yisi, kapasitesi ve tecrübesiyle 3 milyon tonu aşan ihracatı 
ve 11-12 milyon tonu aşan yurt içi talebi karşılayarak hem 
gıda güvenliğinin sigortası hem de 1,5 milyar dolara yakla-
şan ihracat geliriyle Türk ekonomisine önemli katkılar yapan 

önemli bir sektördür. İstikrarlı ve bilgiye dayalı teknolojiyle 
büyümesini sürdüren un sektörü ile un arzında hiç sorun 
yaşanmamış, un sıkıntısı çekilmemiştir. Bunun en güzel ör-
neğini koronavirüs pandemisi döneminde piyasada hiç un 
sıkıntısı yaşanmamasıyla göstermiştir.

Türkiye buğday üretiminin yüzde 10’unu karşılayan Kon-
ya’da un sanayii de gelişmiş ve yaygınlaşmıştır. Konya 50 
un fabrikasıyla Konya gıda imalatı sanayisinin yüzde 12’sini 
oluştururken gıda imalat sanayisindeki istihdamın yüzde 
17’sini oluşturmaktadır. Un imalatçılarının Konya’nın toplam 
imalat sanayideki payı ise yüzde 2,4, istihdamdaki payı ise 
yüzde 4’dür. Ülkemizde yıllık 12 milyon ton civarında un tü-
ketilmektedir. 50 un fabrikasıyla Konya’nın yıllık 3,5 milyon 
ton civarında bir üretim kapasitesi vardır. Kapasite kullanım 
oranı yüzde 70’leri aşmaktadır.  Fiili olarak Konya, ülkenin 
un üretiminin yaklaşık yüzde 17’sini karşılamaktadır.  Kon-
ya yaklaşık 300 milyon dolarlık hububat, bakliyat, yağlı to-
humlar ve mamulleri ihracatı ile toplam ihracatının yüzde 
10’nunu karşılamaktadır. Buna paralel olarak dünyanın bir-
çok üleşine değirmen makinaları ihracatı yapılmaktadır. 

Konya ürettiği tüm buğday ürünlerinde hep ortalamanın 
üzerinde üretim yapmasıyla bilinen bir ildir. Baklavalık, pas-
talık, yufkalık, ekmeklik olmak üzere tüm lüks pazara hitap 
edecek ürünlere sahip olan Konya un sanayi, tüm Türkiye 
pazarında kabul görmüş marka olmuş firmalardan oluş-
muştur. Bu durum,  Konya unu olarak yeni pazarlara girilme-
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si açısından tüm firmalarımız için büyük avantaj sağlamak-
tadır. Un sektörü, gıda güvenliğinin en önemli bileşeninin 
olması yanında dünyada ve Türkiye’de en aktif ve en önemli 
sektörlerde birisidir. Ülkemizde kişi başı ortalama 160 kilog-
ram yıllık un ve unlu mamuller tüketilmektedir. Türk halkının 
gıda tüketim alışkanlıklarında vazgeçilmez bir yere sahip 
olan ekmek, makarna ve pastane ürünleri gibi, gıda mad-
deleri imalatının en önemli girdisi olan un imalatı, Türkiye’de 
ve Konya’da tarıma dayalı sanayi kollarının en eskilerinden 
birisi olarak kabul görmektedir. Mevcut sorunlarını inceleyip 
çözüm bulabilen, teknolojik açıdan kendini geliştirebilen, 
sermaye gücünü koruyabilen ve artıran, kurumsal bir yöne-
tim yapısına sahip olan firmalar sektördeki paylarını korur-
ken, diğerlerinin sektör içindeki payları azalmaktadır.

2022 hasat sezonu mart ve nisan yağışlarının az olmasına 
rağmen çok şükür bereketli geçti. 19,5 milyon ton buğday 
rekoltemiz oldu. TMO’nun müdahil alım fiyatlarını iyi ve er-
ken açıklaması, ayrıca buğday için ton başına 1.000 lira prim 
bedeli vermesi ve alım fiyatını güncelleyerek buğday 400 
lira daha fiyat vermesiyle birlikte çiftçi buğdayını TMO’ya 
satma tercihini yoğun olarak kullanmıştır. Stoklarını güçlen-
diren TMO’nun, hem üreticiyi, hem sanayiciyi hem de nihai 
tüketiciyi korumak adına yerinde kararlar alarak, piyasaları 
başarılı bir şekilde regüle etmiş, süreci güzel yönetmiş ve 
dalgalanmaların önünde geçmiştir. Ayrıca un regülasyonu 
kapsamında ekmek fiyatlarının kontrol altına alınması için 
un sektörüne de uygun fiyatla hammadde temini açısından 
olumlu katkıları olmuştur.

İstanbul’da Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan’ın 
girişimleriyle imzalan Tahıl Koridoru Anlaşması ise ihtiyaç 
sahibi ülkelerin hammaddeye ulaşmasının yanı sıra ülkemiz 
tarım sektörüne ve un sektörüne de uygun fiyatla hammad-
de temini açısından olumlu katkıları olmuştur. 

Şubat 2022’de birçok temel gıda maddesinin küresel teda-
rikçisi olan Rusya-Ukrayna’nın savaşa başlamasıyla birlikte 

tüm dünyada gıda krizi yaşanmış, fiyatlar artmıştır. Ukray-
na’nın ürettiği ürünleri dünya pazarlarına arz edememesinin 
yanında, Rusya’nın doğal gaz küresel ticaretin büyük pay 
alması global enerji krizini tetiklerken, küresel gübre ihraca-
tında önemli aktör olması global gübre fiyatlarının katlan-
masına neden olmuştur. Türkiye, her iki tarafla dengeli dip-
lomatik ilişkiler izleyerek barıştan yana tavrını bir kez daha 
devreye koymuş İstanbul merkezli müzakereler sonucunda, 
Cumhurbaşkanımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan’ın öncülü-
ğünde 22 Temmuz 2022’de “tahıl koridoru” mutabakatının 
imzalanmıştır. Nitekim bu anlaşma ile birlikte Ocak 2023 iti-
bariyle bu koridordan 626 gemi ile başta tahıl olmak üzere 
17 milyon ton tarımsal ürün geçmiş, tüm dünyayı rahatlat-
mış, hammadde fiyatlarında bir gevşeme yaşatmıştır. 

Küresel risklerden korunmak için stratejik ürün olan buğday 
üretiminin artırılması, sürdürülebilirliğin sağlanması gerek-
mektedir. Bunun için de 7 milyon hektar düzeyine gerilemiş 
olan buğday ekim alanlarının tedrici artışla 8 milyon hektar 
düzeyine çıkarılması elzemdir. Son zamanlarda gerek mü-
dahil alım fiyatının gerekse üretim desteklerin artmasıyla 
birlikte buğday ekimine yönelen çiftçimizin aynı şekilde 
desteklenmesi hayati önemini koruyacaktır. Bunun yanında 
kurak iklime sahip Konya’mızda her ne kadar modern bir 
tarım yapılsa da eksik olan suyun bir an evvel Ova’ya getiril-
mesi bölgenin olduğu kadar Türkiye’nin de yararına olacak 
büyük bir hizmet olacaktır.
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GIDA GÜVENLIĞI, IKLIM DEĞIŞIKLIĞI VE KONYA 
ILININ BITKISEL ÜRETIMDEKI ÖNEMI

PROF. DR. SÜLEYMAN SOYLU
S.Ü. Ziraat Fakültesi Tarla Bitkileri Bölümü

Ü
lkemizde tarım sektörü, insanların beslenmesi, istih-
damı, ekonomiye katkısı ve ihracat potansiyeli bakı-
mından büyük önem taşımaktadır. Günümüzde iklim 

bilimciler tarafından, dünya iklim sisteminde bir bozulma-
nın olduğu kabul edilmektedir. İklim sistemini oluşturan 
atmosfer, hidrosfer ve litosferde bozulmalar başlamış, do-
ğal denge bozulmuş, bunun sonuçları da iklimi etkilemiş-
tir. Yapılan çalışmalar, küresel boyutta bir ısınma ile ortaya 
çıkan iklimdeki bozulmaların bazı belirsizlikler göstermesi 
ve bunlara karşı önlemler alınmasına rağmen, gelecekte de 
bu belirsizliğin devam edeceğini ve sorunların yaşanması-
na neden olabileceğini göstermektedir. İklim değişmeleri-
nin en önemli sonuçlarından birisi, belki de en önemlisi, su 
kaynakları üzerindeki olumsuz etkileridir. Meydana gelecek 
iklim değişiklikleri, tarımsal faaliyetlerde hayvan ve bitkilerin 
doğal yaşam alanlarında değişikliklere yol açacak, özellikle  
ülkemizdeki su kaynakları bakımından önemli sorunlar or-
taya çıkacaktır

Konya ili yaklaşık 2.6 milyon hektar tarıma elverişli arazi-
si ile Türkiye tarım arazisinin  % 10’dan fazlasını kaplayan 
çok önemli bir tarım şehridir. Ülkemizdeki bitkisel üretimin 
önemli bir kısmı Konya ilinde yapılmaktadır. Tarla bitkilerin-
den şeker pancarı, buğday, arpa, mısır, patates, ayçiçeği, 
yonca, fiğ, nohut, kuru fasulye, sebze türlerinden havuç, do-
mates meyve türlerinden elma, kiraz, vişne ve çilek  bitkisel 
üretimde Konya ilinin söz sahibi olduğu belli başlı ürünler-
dir. Bitkisel üretimin ana unsuru olan tohumluk üretiminde 
de Konya çoğu tarla bitkisinde birinci sırada yer almaktadır 

ve şu anda ülkemizin tohumluk üretim merkezi haline gel-
miştir.  Konya’da sulanabilir arazilerin henüz % 20-25’ara-
sı sulamaya açılmıştır.  Sulama yatırımlarının özellikle KOP 
projesinin bitirilmesi durumunda ise yaklaşık 250.000 hek-
tar alan daha sulamaya açılabilecektir. Fakat bunlar bitirilse 
dahi Konya Ovası’nın %70-75’i hala suya hasret kalacaktır. 
Bu yüzden mutlaka Konya Ovasına havza dışından su geti-
recek projeler üzerinde durulması gerekmektedir. Konya ili 
aynı zamanda organik tarım ürünleri üretme konusunda da 
son yıllarda önemli merkez haline gelmekte ve bu konuda 
her geçen gün gelişme kaydetmektedir. Konya ili; sulanan 
alanları, güçlü resmi ve sivil tarım kurumları, içinde barındır-
dığı üç büyük tarım işletmesi,  tarım alet ve makine sanayii, 
bitkisel üretimi değerlendiren sanayii tesisleri ve konu ile 
ilgili bilimsel araştırma düzeyi ile çok daha büyük ölçekte 
bitkisel üretim yapabilecek  potansiyele sahiptir.

Konya ili sahip olduğu geniş tarım alanları , farklı agro eko-
lojik alt bölgeler, sulama imkanları, coğrafi konumu ile ülke-
mizin tarım başkenti olarak kabul edilmektedir. Konya sahip 
olduğu potansiyelleri tam olarak değerlendirmemekle bir-
likte başta buğday,mısır, arpa, şeker pancarı, kuru fasülye, 
patates, ayçiçeği, haşhaş, kimyon, aspir gibi tarla bitkileri 
olmak üzere bir çok tarla bitkisi yanında, çok sayıda seb-
ze ve meyve türlerinin üretiminin gerçekleştirildiği tarım 
bölgesidir. Bölgemizde özellikle son yirmi yıldır çiftçi bilgi 
seviyesinin artması ve çeşitli tarımsal projelerin devreye gir-
mesi ile ürün deseninde önemli değişimler yaşanmaktadır. 
Geçmiş yıllarda kuru tarım sisteminde buğday, arpa- nadas 
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sistemi, sulu tarımda ise buğday-şeker pancarı üretim ve 
münavebe sistemine sahip bölgede, bugün mısır, patates, 
ayçiçeği, fasülye gibi tarla bitkilerinin yaygın olarak tarımı 
yapılmakta ve ekim nöbetinde yer almaktadır. Tarla bitkileri 
yanında son zamanlarda bölgede çok sayıda sebze ve mey-
ve türünün üretimine olan talep artmış ve bölgede bitkisel 
üretim çeşitliliği artmıştır.

Konya’da 100 dekarın üzerinde araziye sahip işletme sayısı 
toplam işletmelerin ancak % 30,4 ünü oluştururken, bunla-
rın sahip olduğu arazi toplam arazinin % 77,9’ una tekabül 
etmektedir. Bitkisel üretim yapan işletmelerde işletme ba-
şına arazi büyüklüğü ortalaması 98 dekardır. Bu ortalama 
işletme büyüklüğü Türkiye ortalamasının oldukça üzerinde 
ve muhtemel iller sıralamasında birinci sırada yer almaktadır 

Konya Türkiye’nin en büyük yüzölçümüne sahip ilidir. Or-
talama yüksekliği 1.016 m dir. Konya ili , sosyo-ekonomik 
yapı, iklim, toprak yapısı ve coğrafi yapı dikkate alındığında 
,bölgeler arasında önemli farklılıklar arz etmektedir. Konya 
ili 5 Agro-ekolojik alt bölgeye ayrılmıştır. Agro-ekolojik böl-
gelendirme; arazinin çevresel özellikleri , potansiyel verim 
ve arazi uygunluğu benzer olan özelliklere sahip alt alanlara 
bölünmesini ifade etmektedir. 

Konya ilinde İklim, toprak yapısı ve coğrafi yapı dikkate 
alınarak oluşturulan farklı agro ekolojik bölgeler

Konya ilindeki 31 ilçeden 18 tanesi bitkisel üretim alanı yö-
nünden 250.000 dekarın üzerinde tarım alanı mevcuttur. 
Bu durum tarımsal üretim alanı yönünden Konya ilinin po-
tansiyelini göstermektedir.  Bu ilçelerden özellikle Çum-
ra, Altınekin, Karapınar, Karatay, Ereğli, Kulu ve Cihanbeyli  
ilçeleri sulama imkanları ve işletme büyüklüğü  nedeni ile 
bu tarımsal potansiyeli daha yüksek ilçeler olarak ön plana 
çıkmaktadır. 

Konya ilinde işlenen tarım alanı oranının yüzölçüm alanına 

oranı  (yaklaşık %64) oldukça yüksek olduğu görülür.  Kon-
ya ilinde ürün getirmeyen arazinin toplam alana oranı, Tür-
kiye oranlarına göre daha düşüktür . Bu durum Konya’nın 
bitkisel üretim potansiyelinin yüksek olmasının ve Türkiye’ 
de tarım merkezi olmasının belli başlı nedenlerinden biridir.

KONYA İLİNDE BİTKİSEL ÜRETİM

Konya’da ÇKS kayıtlı yaklaşık 88.000 çiftçi var ve bunların 
%90’dan fazlası tarla bitkileri tarımı ile uğraşmaktadır.  Kon-
ya çoğu bitkisel üründe Türkiye üretiminin %10’dan fazlasını 
üretmekte, hatta bazı ürünlerde bu oran mısır (%22), şeker-
pancarı (%31)  ve havuç (%64) çok daha yüksek rakamlara 
ulaşabilmektedir. Konya Türkiye’de

Buğday, arpa, şekerpancarı, kuru fasülye, havuç, kuşyemi, acı 
bakla (termiye),lale soğanı, kiraz, patates, dane ve silajlık mı-
sır, yonca, kimyon, haşhaş, bezelye, yağlık ve çerezlik ayçiçe-
ği, vişne, kavun gibi bir çok bitkisel ürünün yanı sıra, büyük-
baş ve küçükbaş hayvan varlığı, tarım alet ve makine varlığı 
ve sanayisi ile ülke tarımının gövdesini oluşturmaktadır.

KONYA İLİNİN TOHUMCULUK AÇISINDAN 

YERİ VE ÖNEMİ

Konya ili sadece bitkisel üretimde değil aynı zamanda bitki-
sel üretimin ana unsuru olan tohum üretiminde Türkiye’de 
ilk sırada yer almaktadır. Bitkisel üretimde verim ve kalite-
yi doğrudan etkileyen faktörlerden bir tanesi tohumluktur. 
Dünyada ve ülkemizde ekim alanları giderek daralmakta-
dır. Günümüzde ekim alanlarını artırarak üretimi çoğaltmak 
mümkün gözükmemektedir. Bunun sonucunda üretimi ar-
tırmanın tek yolu, gelişmiş ülkelerde olduğu gibi tüm girdi-
lerin en iyi şekilde kombine edilerek çiftçiye sunulmasıdır. 
Şüphesiz bu kombinasyondaki en önemli unsur, kaliteli to-
humluk kullanımıdır.

Konya ilinde önceleri sadece Altınova, Konuklar ve Gözlü 
Tarım İşletme Müdürlüklerinde hububat tohumluğu üretimi 
yapılırken, özel sektörün tohumculuğa girmesi ile son 20 yıl 

Bölgeler Bölgede yer alan ilçeler Alan (ha) Konya 
içindeki 

payı 
(%)

Yıllık 
Yağış 
(mm)

I. Bölge Çumra, Karatay, Meram, 
Selçuklu

704649 %16,9 < 400

II.Bölge Akören, Ahırlı, Bozkır, Gü-
neysınır, Hadim, Taşkent, 

Yalıhüyük

525234 %12,6 >400

III.Bölge Akşehir, Ereğli, Halkapınar, 
Ilgın, Tuzlukçu

597982 %14,3 >400

IV.Bölge Beyşehir, Derbent, Dere-
bucak, Doğanhisar, Hüyük, 

Seydişehir

589385 %14,2 >400

V.Bölge Altınekin, Cihanbeyli, Çel-
tik, Emirgazi, Kadınhanı, 

Karapınar, Kulu, Sarayönü, 
Yunak

1752150 %42 <400

Toplam 4169400
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içerisinde tohumculuğun en fazla yapıldığı il olarak, Konya to-
humculukta önemli bir üretim merkezi haline gelmiştir. Bugün 
Konya’da 200’e yakın tohumluk üretimi yapan firma bunmak-
tadır. Türkiye’deki tohumculuk firmalarının dörtte biri Konya’da 
bulunmaktadır.   Buğday, arpa, patates, hibrit ayçiçeği, hibrit 
mısır, haşhaş, yem bitkileri, yemeklik tane baklagiller, aspir, bazı  
sebze türleri ,meyve fidanı , lale soğanı gibi bitki türlerinin to-
humluk üretiminde Konya ilk sıralarda yer almaktadır. Konya 
ilinde tohumluk üretimin çok yaygın olmasının sebepleri şun-
lardır.

*Ekolojinin özellikle yabancı tozlaşan bitkiler için uygun olması,

*Özellikle yabancı tozlaşan bitkiler için izole ve temiz alan po-
tansiyeli,

*Kamu ve özel sektör ıslah Ar-Ge birikimi,

*Coğrafi konumu,

*Geniş ve sulanabilir arazilerin çok olması,

*Modern tohumluk işleme tesisleri ve tohumluk üretim orga-
nizasyonları,

Türkiye tohumluk üretiminin yaklaşık %35’i Konya’da yapıl-
maktadır. 2022 yılında Tarım ve Orman İl Müdürlüğüne yakla-
şık 12.000 tohumluk üretim beyannamesi verilmiştir. 

Konya ili sahip olduğu çok farklı ekolojik bölgeler, geniş tarla 
arazisi, arazilerinin büyük kısmının tarla tarımına uygun olması, 
sulama imkanlarının giderek artacak olması, ilde bitkisel üre-
tim konusunda yeterli deneyime sahip insan kaynağı ve bunu 
değerlendirecek tesislere sahip olması gibi faktörlerden dolayı 
çok büyük bir potansiyele sahiptir. 

Bölgemizde bitkisel üretimi geliştirirken, tarımsal verimliliği 
artırmak ve çevre duyarlılığını geliştirmek, tüm canlılar için en 
önemli doğal hazinelerden birisi olan kısıtlı su kaynaklarının 
akılcı, katılımcı ve planlı kullanımını sağlayarak ,tarımsal faali-
yetlerin her safhasında bilinçli ve kontrollü bir üretim ile doğal 
ve kültürel değerlerin sürdürülebilirliğini korumak, tarımsal üre-
timde kalite ve verimliliği artırmak, sertifikalı tohum kullanımını 
yaygınlaştırmak ve bilinçli zirai ilaç kullanımı ile insan sağlığını, 
çevreyi ve biyo-çeşitliliği tehdit eden zararlı ilaç kullanımının 
önlenmesi hususları göz ardı edilmemelidir.

Gerek dünya gündemini gerekse ülkemiz gündemini oldukça 
meşgul eden iklim değişikliği, günümüzün en önemli çevre ve 
ekonomik problemleri arasında en ön sıralarda yerini almaya 
devam etmektedir.

İklim değişmelerinin en önemli sonuçlarından birisi, belki de en 
önemlisi, su kaynakları üzerindeki olumsuz etkileridir.

Son yıllarda ülkemizde ortalama yağışın azalması yanında, ya-
ğış rejimindeki sapma da dikkat edilmesi gereken bir olaydır. 
Yağış miktarında meydana gelen bu azalışlar ve yağış rejimin-
deki sapmalar, tarımsal üretimi olumsuz yönde etkilemektedir. 
Konya Kapalı Havzasında  son yıllarda yaşanan kuraklık ve de-
ğişen tarım yapısına bağlı olarak çeşitli çevre sorunları ortaya 
çıkmaktadır. Bölge Türkiye’de yıllık ortalama yağışın en az gö-
rüldüğü (Konya 319 mm) alanlardan biridir. Son yıllarda Konya 
Bölgesinde iklim çok değişikliklik göstermektedir.  Yağışların 
dağılım ritmi ve kuraklık sezonu ve süresinde önemli değişik-
likler söz konusudur Yağış tipinde farklılıklar oluşmaktadır. 

Ülkemizin temel besin maddesi ve en çok tarımı yapılan bitki 
türü olan buğday hemen her bölgemizde yetiştirilmektedir. 
Ancak buğday üretimi yapılan alanların büyük çoğunluğu, 
yağış ortalaması düşük ve yağış dağılımı düzensiz olan böl-
gelerde bulunmaktadır. Buralarda yıllık verim ve üretim ilk-
bahar yağışlarına sıkıca bağımlı olup, güz kuraklıkları ve bazı 
yıllar sert geçen kış şartları kışlık buğday üretimini belirgin bi-
çimde düşürmektedir. Bu yüzden ülke rekoltesi o yılki yağışa 
bağlı olarak önemli oranda değişim göstermektedir. Örneğin 
buğday için yağış dağılımının ve toplamının çok ideal olduğu 
2015 yılında ülke rekoltesi 22.6 milyon ton ile en yüksek düzeye 
ulaşırken, 2020 yılında ise ülkemizin başta Konya olmak üzere 
pek çok buğday üretim alanındaki yağış yetersizliği yüzünden 
19 milyon ton dolayında gerçekleşmiştir. 2021 yılında ise son 
yılların en şiddetli tarımsal kuraklığı yaşanmış ve rekolte 17 mil-
yon tona kadar  düşmüştür. Bu durum ülkemizin gıda güven-
liğini tehdit etmektedir. 2022 yılında iklim şartlarında düzelme 
ile yaklaşık 20 milyon tonluk bir rekolte elde edilmiştir. Fakat 
2022-2023 üretim sezonu ülke genelinde hala kuraklık tehli-
kesi altındadır. 

Son yıllarda dünyada hissedilen küresel iklim değişikliği ve 
mevsim değişiklikleri Türkiye’yi de etkilemiştir. Birçok bölge-
mizde özellikle de İç Anadolu Bölgesi yağış azlığı (kuraklık) ve 
aşırı su tüketimi yüzey suları ve yeraltı suyu açısından sorunlara 
yol açmaktadır.  Konya  Ovasında  son yıllarda görülen iklim 
değişikliği sonucu gündeme gelen en önemli konu sulama ve 
su kaynaklarıdır.  Konya Ovası için tarımın tek anahtarı sudur. 
Çünkü bölgedeki yıllık yağış çoğu zaman hiçbir kültür bitkisin-
den ekonomik üretim yapmak için uygun olmamaktadır. Böl-
gede sulama imkanlarının artması ile tarımsal kalkınma artmış, 
ürün çeşitliliği oluşmuş ve bölge bir tarım merkezi haline gel-
miştir. Tarım sektörününü iklim değişikliği  ve kuraklıktan en az 
etkilenen bir yapıya kavuşturmak için bölge dışı havzalardan 
su getirilmesi ile ilgili yeni projeler hayata geçirilmelidir.
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KOYA’DA TARIM FUARI 19. YILINDA

PROF. DR. MEVLÜT MÜLAYIM

K
onya’da 14-18 Mart tarihleri arasında on dokuzuncu 
“Tarım Fuarı” yapılacaktır. Tarım sektörü; 14-18 Mart 
tarihleri arasında “Uluslararası Konya Tarım” fuarında 

geçen yıllarda olduğu gibi yurt içi ve yurt dışı çok sayıda 
ülkenin firmalarının katılımıyla TÜYAP fuar alanında bulu-
şacaktır. 

Tarım sektöründe faaliyet gösteren imalatçıları, sektöre ait 
kurum, kuruluş ve işletmeleri çiftçilerle bir araya getirme 
amacı taşıyan Konya Tarım Fuarı, sektördeki imalatçıların 
en son sistem ve teknoloji ile ürettikleri makine ve ürün-
lerini ziyaretçi ile buluşturacaktır. Tarım fuarları çiftçileri-
mizin bilgi ve yeniliklerden haber almaları için önemli bir 
fırsattır.

Bugün artık enformasyon, çiftçiler için önemli bir tarımsal 
girdi niteliği taşımaktadır. Tarımsal yayım sayesinde çift-
çiler ihtiyaç duydukları enformasyona kolayca ulaşabil-
mektedirler. Tarım Fuarları bu nedenle tarım sektörü için 
önemlidir.

Enformasyon anlamı; Fransızca information “haberdar 
olma veya etme, haber, bilgi” sözcüğünden alıntıdır. Bu 
sözcük Latince informare “zihninde canlandırmak, ha-
berdar olmak” anlamına gelmektedir. Enformasyon (ma-
lumat) en genel anlamda belirli ve görece dar kapsamlı 
bir konuya (bağlama) ilişkin, derlenmiş bilgi parçasıdır. 

Derleme süreci ölçüm, deney, gözlem, araştırma ya da ha-
ber toplama (istihbarat) bulgularının özetlenmesi biçimini 
almaktadır.

Konya tarih öncesi çağlardan günümüze kadar her dö-
nemde ekonomik, sosyal ve kültürel alanda önemli bir 
merkez olmuştur. Bugüne kadar çok sayıda medeniyete 
ev sahipliği yapmış bir vilayettir. Bu özelliği ile şehir mer-
kezi ve ilçelerinde çok sayıda tarihi eserlerden anlaşılmak-
tadır. Konya; Anadolu’nun ortasında Türkiye’nin ilim, irfan 
ve hoşgörü bakımından dünya çapında ilim ve değerler 
üreten bir coğrafya, bir hoşgörü ve Hz. Mevlâna gibi dün-
yaca bilinen tasavvuf ehli kişilerle gönül havzası olmuştur. 

Bu güzel özellikleri kazanmış olan Konya bunları yaşat-
makta, sürdürmekte ve sürdürmeye de devam ederken 
ilde yapılan “Tarım Fuarı” gibi fuarlar Konya ve yöresine 
önemli katkılar sağlamaktadır. 

Tarım insanoğlunun var oluşundan bugüne kadar bulma, 
toplama, yetiştirme ve ıslah şeklinde gelişmiş ve halen 
geliştirilen teknolojiye göre de gelişmekte ve yenilenmek-
tedir. Hem bitkisel hem de hayvancılık sektöründe üretim 
faaliyetinde bulunarak ülke nüfusunun gıda ve diğer ta-
rımsal kökenli ihtiyaç maddelerini karşılayan vazgeçilmez 
bir sektördür. Tarımsal faaliyetlerle üretilen tarım ürünleri 
ülke içerisinde tüketilmekte ve ihtiyaç fazlası doğrudan 
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veya işlenerek ihraç edilmektedir. Tarım gıda güvenliği-
nin sürdürülmesi açısından her ülkenin ihtiyaç duyduğu, 
desteklediği ve de sürdürülebilirliği için gerekli tedbirleri 
aldığı bir sektördür. Tarım sektörü üretimin yanında diğer 
sektörlere de sermaye ve işgücü aktaran bir sektördür. 
Dolayısıyla tarım sektörü Türkiye ekonomisinde; nüfus 
ve istihdam, beslenme, tarımsal üretim, yurt içi tüketim, 
tarımın sanayiye olan katkısı, sosyal gelişim, milli gelir ve 
ödemeler dengesi açısından önemini sürekli koruyan bir 
sektör konumundadır. Bu nedenle üretici çiftçilerin sosyal 
denge unsuru olduğu unutulmamalıdır.

Türkiye sahip olduğu coğrafik konum, iklim yapısı ve ürün 
çeşitliliği açısından zengin bir tarımsal potansiyele sahip-
tir. Konya il olarak bu yönüyle şanslı ve yüksek üretim po-
tansiyeline sahip olup çok sayıda ürünün en fazla üreten 
iller arasındadır. Türkiye’de birçok üründe olduğu gibi ta-
rım makine ve ekipmanları üretiminde de Konya ilk sırada 
yer almaktadır. 

Konya’nın bu potansiyelini sürdürebilmesi için tarımda gir-
di kullanımı desteklenmeli, ovanın su meselesi ve üreticile-
rin diğer problemleri çözüme kavuşturulmalıdır.

Ülkemizde yaşanan kuraklık, Covid -19 salgını ve 11 ilimiz-
de görülen depremler diğer sektörlerde olduğu gibi tarım 
sektörünü de olumsuz etkilemektedir Bu nedenle bölge-
mize üretim olarak daha fazla yük gelmekte olduğu biline-
rek daha çok çalışılmalıdır. 

Özellikle birçok tarım ürününde ekim öncesi ürün fiyatları 
avans fiyat olarak açıklanmalı ve hasat döneminde oluşan 
fiyatların üzerinde de destekleme sözü verilerek üretim 
teşvik edilmelidir. 

Konya bitkisel ve hayvansal üretimi yanında gelişmiş tarım 
makinaları ve gıda sektörü varlığı ile çeşitli krizlere rağmen 
ayakta kalabilmekte ve üretimini sürdürmektedir. Bu ne-
denle sektör desteklenerek sektörden kaçış önlenmelidir. 

Kırsal alanda çiftçilere tarımsal enformasyon sağlayan çok 
sayıda kuruluş bulunmaktadır. Bunlar arasında, Tarım ve 
Orman Bakanlığına bağlı il ve ilçe müdürlükleri, üniversi-
teler, tarımla ilgili kooperatifler, birlikler, araştırma kuru-
luşları, danışmanlık şirketleri sayılabilir. Çiftçiler tarımsal 
girdi ve ürün pazarlayan firmalardan da önemli tarımsal 
enformasyonlar elde edebilmektedirler. Konuya bu açıdan 
bakıldığında çeşitli tarım fuarlarına katılan firmalar çiftçi-
lere enformasyon sağlayarak görsel ve uygulamalı olarak 
önemli tarımsal etkinlik gerçekleştirmektedir. Bu bağlam-
da tarım fuarlarında firma temsilcileri ile çiftçiler bir araya 
gelmekte ve karşılıklı enformasyon transferi gerçekleş-
mektedir. 

Tarım fuarları çiftçilere enformasyon sağlayan önemli et-
kinlikler olduğundan çiftçilerin bu fuarlara katılımları ve 
ziyaret etmeleri mahalli idareciler, ziraat odaları ve diğer 
zirai kuruluşlar tarafından teşvik edilmelidir.

Tarımda üretimi teşvik etmenin dolaylı bir yolu da tarımsal 
fuarlardır. Fuarlar ticari bir etkinlik olarak nitelendirilebilir, 
fuarlarda sektörel gelişmelerle teknolojik yeniliklerin ta-
nıtımı yapılır, alıcılar ve satıcılar bir araya gelir, yenilikler 
aktarılır, ürün ve hizmet geliştirmeleri için yeni iş birlikleri 
kurulur. Belirli bir takvime bağlı olarak düzenlenen fuar-
lar firmalar açısından olduğu gibi ziyaretçiler açısından da 
önemlidir. 

Tarım fuarları; belirtilen özelliklerinden dolayı ilimiz ve ül-
kemiz açısından önemli olması nedeniyle Konya’da 14-18 
Mart 2023 tarihleri arasında yapılan “Konya Tarım Fuarı” 
tarım sektöründe faaliyet gösteren firmaların yeni ürün 
ve teknolojilerini tüketici olan çiftçilere tanıtmak, satmak, 
yeni üretim, pazarlama ve satış alanları bulmak için önemli 
bir organizasyon olarak yerini almaktadır. 

Konya TUYAP Fuar alanında yapılan Konya Tarım Fuarına 
geçmiş yıllarda şehir içi, şehir ve ülke dışından çok sayıda 
firma katılmış ve çok sayıda ziyaretçi ile oldukça verimli 
geçmiş olup bu yıl daha hareketli olması beklenmektedir. 

Üreticiler günümüzün ağırlaşan şartları altında, zorlaşan 
rekabet şartları içerisinde gelişen yeni ve kaliteli üretim 
teknolojilerini görmeye, firmalar ürünlerini sergilemeye, 
rakiplerini izleme imkânını da bulmaktadırlar. Fuar süre-
since yapılan tarımsal etkinliklerle üreticilere bilgi aktarımı 
doğrudan yapılmaktadır. Tarım fuarına katılan çiftçilere 
görsel ve sözlü anlatımlarla bilgi aktarıldığından fuarlara 
katılım her zaman sağlanmalı ve teşvik edilmelidir. 

Tarım Fuarı’na katılan firmaların temsilcileri fuar süresince 
standlarını ziyaret eden kişilere gerek firmaları gerekse fu-
ardaki ürünleriyle ilgili enformasyon sağlayarak fuarda fir-
ma tanıtımına ve satışlarına olumlu katkı sağlamaktadırlar. 

Fuarlar şehrimize zenginlik katmaktadır. Çok sayıda fir-
manın katıldığı ve yurt dışı katılım ve ziyaretçilerle böylesi 
organizasyonlar, tarımsal bilgi ve görgülerini artırmak ya-
nında Konya’nın tarihi, kültürel ve sosyal yapısını ve şeh-
rimizi görmektedir. Birkaç günlüğüne de olsa fuar öncesi 
ve sonrasında yaşanan bu hareketlilikten tarım dışındaki 
sektörlerde faydalanmakta ve yöreye ekonomik katkı sağ-
lamaktadırlar. 

Çiftçilerimizin bilgi ve yeniliklerden haber almaları için 
önemli bir fırsat olduğundan bu fırsatı değerlendiren ta-
rım sektörüne Konya Tarım Fuarının faydalı ve hayırlara 
vesile olması dileklerimle hoşça kalınız.
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D
ünya son dönemde önemli sınavlar-
dan geçiyor. Küresel bir ekonomik 
sorunla karşı karşıya kalan dünya, 

ardından gelen pandemiyle, ekonomik sorun-
ları daha derin yaşamaya başladı. Pandeminin 
neden olduğu küresel ticaretteki sorunlar, tüm 
dünyada bazı ekonomik dengelerin bozulma-
sına ya da değişmesine neden oldu. Pandemi-
den sonra ise Rusya-Ukrayna savaşıyla karşı 
karşıya kalan dünya, daha pandeminin açtığı 
ekonomik yarayı sarmadan, yeni bir sorunla 
karşılaşmış oldu. Tüm bu gelişmeler, dünya-
da gıda arz güvenliği konusunu tartışmaya 
açarken, küresel iklim değişikliğinin de etkisiyle 
bu sorun daha da derinleşti. Tüm ülkeler bu 
sorunları göz önüne alarak, gelecek yıllarda 
karşılarına çıkabilecek yeni olumsuzlukları 
engellemek adına, çeşitli tedbirler almaya baş-
ladı. Bu kapsamda tüm dünya, tarımsal üretim 
konusundaki politikalarını gözden geçirmeye 
başladı. Türkiye de bu konuda son yıllarda 
önemli adımlar atarken, bir yandan ülkenin 
ihtiyaç duyduğu tarımsal üretimi karşılamak 
diğer yandan da küresel ticaret içerisindeki 
rekabet gücünü artırmak adına yeni pozisyon-
lar belirliyor. Dünya ve Türkiye’nin yaşadığı tüm 
bu gelişmeleri detaylı bir şekilde değerlendi-
ren Selçuk Üniversitesi Ziraat Fakültesi Tarım 
Ekonomisi Bölümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. Zeki 
Bayramoğlu, özellikle gıda arz güvenliği konu-
suna ışık tuttu. Bayramoğlu, dünyanın mevcut 
tarımsal üretim kapasitesinin şu an ki dünya 
nüfusunun daha fazlasına yetecek durumda 
olduğunu belirtirken, bu anlamda dünyada 
üretim değil, dağılım sorunu olduğunu söyledi. 

Pandemi, Ukrayna-Rusya savaşı ile 
birlikte gıda arz güvenliği kavramları çokça 
duyulmaya başlandı. Türkiye açısından da 
bu durum büyük bir dönüm noktası oldu. Bu 
noktada neler söylersiniz?

Pandemi öncesi yaşanan ekonomik sorun-
lar, pandemi dönemi, Rusya-Ukrayna Savaşı, 
son dönemde yaşanan depremler bize gıda 
güvenliği konusunda tedbirler almak gerek-

tiğini gösterdi. Bütün ülkeler gıda güvenliği 
konusunda pandemiyle birlikte ciddi politikalar 
geliştirmeye başladılar. Aslında gıda güvenliği 
konusunda bir problemin olduğunu, dünyanın 
bir bunalım yaşayacağını tarımla ilgilenen tüm 
kesimlerin bunu dile getirdiğini biliyoruz. Bu 
durum siyasetin, ülkelerin gündemine gel-
memişti. Paramız var, paramızla istediğimiz 
ürünü istediğimiz ülkeden alırız yaklaşımıyla 
tarımsal üretimin basit görüldüğü bir durum 
söz konusuydu. Ancak ilk insanın yeryüzüne 
inmesinden bugüne kadar tarım önemliydi, 
hala da önemli. Sanayi Devrimi’ne gelindiğin-
de, paranın çok yaygın kullanılması, ticaretin 
yaygınlaşmasıyla, ticarette sosyo-ekonomik 
refahın artmasıyla, ticaretin tarım dışı ekonomi-
ye kaymasıyla dikkatler biraz o tarafa kaydırdı. 
Böylece küreselleşmeden sonra da tarımı biraz 
unutmuş olduk. Türkiye’de dahil olmak üzere, 
1980’den sonra ülkelerin kalkınmasının tarım 
sektörünün dışındaki sektörlerle mümkün ola-
cağı inandırıldı. Pandemi bu konuda insanların 
farkındalığını artırdı.  Konunun uzmanları yıllar-
dır gıda arz güvenliğinin sınır güvenliği kadar 
önemli olduğunu zaten söylüyor. Yani konunun 
uzmanları olarak biz, “Tarım bizim yiyeceğimiz 
değil geleceğimizdir” diye uzun yıllardır konu-
şuyoruz. Gıda arz güvenliğinin sorun olacağını 
yıllardır neden söylüyoruz? Çin’in nüfusu 1,45 
milyar, Hindistan’ın 1,4 milyar, ABD’nin 332 
milyon, Endonezya 276 milyon, Pakistan 225 
milyon, Brezilya 213 milyon, Rusya’nın 145 mil-
yon nüfusu var, hep nüfusu fazla olan ülkeleri 
saydık. Bu ülkeler dünya nüfusunun yaklaşık 
yüzde 60’ını oluşturmaktadır. Özellikle Çin’i ele 
alırsak son 20 yılda kişi başına düşen milli geliri 
10 kat artmış. Bu ne anlama geliyor? Tüketi-
mi artıran en önemli unsur kişi başına gelirin 
artmasıdır. İnsanın geliri artarken gıda tüketimi 
de hem efektif olarak artar hem de çeşitlilik 
olarak artar. Önceden biz domatesi söğüş veya 
yemekte salça olarak görürdük şimdi çok fazla 
sos vb. gıda içinde görüyoruz. Aynı zamanda 
domatesin tüketimini çeşitlendiriyoruz. Dolayısı 
ile gelir artışından dolayı, tüketim artıyor. Çin’e 

GIDA ÜRETİM SORUNU YOK
PAYLAȘIM SORUNU VAR!

Gıda arz güvenliği, 
tarımsal üretim ve 
ticaret konularında 

açıklamalarda 
bulunan Prof. Dr. 
Zeki Bayramoğlu, 
“Şu anda dünyada 
gıda arz güvenliği 

açısından gıda 
üretiminde bir 

sorun yok, gıdanın 
paylaşımında sorun 

var” dedi

“Türkiye, mevcut arazileriyle, 
mevcut tarımsal bilgi ve 

birikimiyle, insanını doyuracak 
kapasiteye sahiptir.”

PROF. DR. ZEKİ BAYRAMOĞLU

eğer domates yetmiyorsa, mecbur 
dışarıdan alıyor. Bu sefer ne oluyor? 
Uluslararası piyasalar etkileniyor. 
Böylece dış piyasaya mal gittiğinde 
içerideki fiyatlar etkileniyor. Gıda 
arz güvenliği sadece malı bulmak 
değildir. Bir de mala erişilebilirliği var-
dır. Bu ne demek? Bizim satın alma 
gücümüze uygun fiyatlarla o ürünü 
bulmak gerekir. Markette domates 
var ama kilosu fiyatı çok yüksek.  Bu 
gıdaya erişememek demektir. 

Gıda arz güvenliği; İnsan 
hayatının sağlıklı sürdürülebilirliği 
için gerekli gıdaların hammaddesi 
olan tarım ürünlerinin kaliteli 
olarak arz yeterliğinin, işleme ve 
pazarlama organizasyonunun tüm 
gelir gruplarına göre hijyenik olarak 
erişilebilirliğinin sağlanmasıdır.

Bir ürün yeterli miktarda üreti-
lecek, bunun lojistiği sağlanacak, 
perakendeye girecek, perakendede 
sağlıklı, hijyenik bir şekilde buluna-
cak ve fiyatı da tüketicinin alacağı 
düzeyde olacak. İşte pandemide ne 
oldu? Tedarik zinciri koptu, Çin Bre-
zilya’dan mal alamadı, Türkiye’den 
aldılar, Türkiye’de ürün fiyatları arttı. 
Dolayısı ile gıda arz güvenliğinin en 
büyük tehdidi, dünyada gelir artmış 
dolayısı ile tüketim de artmıştır.

Dünyada yaklaşık 4,75 milyar 
hektar ekilebilir arazi var. Bu araziden 
elde edilen ürünlerin tamamını kilo-
kalori cinsinden dünya besleyebilir. 
Şu anda dünyada gıda arz güvenliği 
açısından gıdayı üretme gibi bir 
sorun yok, gelirin dengesiz dağılı-
mından dolayı paylaşmada sorun 
var. Zengin ülkeler daha fazla, fakir 
ülkeler daha az gıdaya erişim sağlı-
yor. Dolayısı ile gıda arz güvenliğinin 
temel sorunu üretim değil paylaşım 
sorunudur. Gıda arz güvenliği bir de 
başka bir bakış açısıyla yorumlamak 
gerekir Türkiye, Almanya, Fransa, 
ABD gibi tüm gelişmiş ülkelere 
baktığınızda, ekilebilir arazi varlığı 
son sınıra ulaşmıştır. Türkiye’de 23 
milyon 200 bin hektar tarım arazisi 

vardır ve ekilebilir son sınıra ulaşmış-
tır. Şimdi bizim nüfusumuz arttı, ülke 
genelinde her yıl milyonlarca turist 
alıyoruz, Suriye’den gelen bir nüfus 
var, dolayısı ile tüm bu nüfusu gıda 
ihtiyacını karşılamak zorundayız.  

Türkiye’nin ekilebilir ve 
sulanabilir arazileri hakkında bilgi 
verir misiniz? 

Son 20 yılda, birim alanda tarım-
da kullanılan verim arttırıcı faktörler 
nedeniyle tarımsal üretim verimliliği-
miz arttı. Sulanabilir alanlarımız 6,5 
milyon hektarı buldu. Yani 23 milyon 
200 bin hektar arazinin yaklaşık 3’te 
1’i sulanabilir alan olarak açıldı. Sula-
nabilir alanların 2-3 milyon hektardan 
fazlası son 10 yılda açıldı. Bir 2-3 
milyon hektar alanın daha sulamaya 
açılacağını Bakanlık’tan duyuyoruz. 
Sulanabilir alanların artması, tarım 
verimliliğini artırmak açısından bü-
yük öneme sahip. Gübre kullanımı ve 
gübre üretim teknolojisi de değişti. 
Bununla birlikte tohum ıslah teknik 
ve teknolojisindeki gelişmeler biyolo-
jik materyallerin üretim potansiyelini 
artırdı. Dolayısı ile birim alanda ve 
birim hayvan başına verim arttı. 

Gıda arz güvenliği dünya 
açısından büyük bir sorun mu? 

Gıda arz güvenliğini sağlayama-
yan ülkeler üçüncü dünya ülkelerine 
yöneldiler. Amerika başta olmak 
üzere birçok ülke Afrika’da arazi 
kiralama yoluyla üretim yapmaya 
başladı. Dünyayı bir bütün olarak 
düşündüğümüzde, tarım sektörünün 
sürdürülebilirliğini çok önemsiyoruz 
ama kısa zamanda arz güvenliğin-
de küresel bir sorun olmayacağını 
düşünüyorum. Ülkeler bazında 
yaşanabilir ama küresel anlamda bir 
sorun yaşanacağını düşünmüyorum. 
Küresel gıda arz tedarik zincirinin 
sağlıklı işlediği ve gıda güvenliğinin 
uluslararası siyaset dışında kaldığı sü-
rece sorun olmayacaktır. Ancak iklim 
değişikliği kaynaklı olumsuz etkileri 
ayrıca değerlendirmek gerekir. 

“Saman ithal 
etmek Türkiye’nin 

gelişmişlik 
göstergesidir.”

“Türkiye tüm 
parametrelere bakın, 

gelişmiş ülke 
statüsündedir.”

PROF. DR. ZEKİ BAYRAMOĞLU36
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sorunla karşı karşıya kalan dünya, 

ardından gelen pandemiyle, ekonomik sorun-
ları daha derin yaşamaya başladı. Pandeminin 
neden olduğu küresel ticaretteki sorunlar, tüm 
dünyada bazı ekonomik dengelerin bozulma-
sına ya da değişmesine neden oldu. Pandemi-
den sonra ise Rusya-Ukrayna savaşıyla karşı 
karşıya kalan dünya, daha pandeminin açtığı 
ekonomik yarayı sarmadan, yeni bir sorunla 
karşılaşmış oldu. Tüm bu gelişmeler, dünya-
da gıda arz güvenliği konusunu tartışmaya 
açarken, küresel iklim değişikliğinin de etkisiyle 
bu sorun daha da derinleşti. Tüm ülkeler bu 
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karşılarına çıkabilecek yeni olumsuzlukları 
engellemek adına, çeşitli tedbirler almaya baş-
ladı. Bu kapsamda tüm dünya, tarımsal üretim 
konusundaki politikalarını gözden geçirmeye 
başladı. Türkiye de bu konuda son yıllarda 
önemli adımlar atarken, bir yandan ülkenin 
ihtiyaç duyduğu tarımsal üretimi karşılamak 
diğer yandan da küresel ticaret içerisindeki 
rekabet gücünü artırmak adına yeni pozisyon-
lar belirliyor. Dünya ve Türkiye’nin yaşadığı tüm 
bu gelişmeleri detaylı bir şekilde değerlendi-
ren Selçuk Üniversitesi Ziraat Fakültesi Tarım 
Ekonomisi Bölümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. Zeki 
Bayramoğlu, özellikle gıda arz güvenliği konu-
suna ışık tuttu. Bayramoğlu, dünyanın mevcut 
tarımsal üretim kapasitesinin şu an ki dünya 
nüfusunun daha fazlasına yetecek durumda 
olduğunu belirtirken, bu anlamda dünyada 
üretim değil, dağılım sorunu olduğunu söyledi. 

Pandemi, Ukrayna-Rusya savaşı ile 
birlikte gıda arz güvenliği kavramları çokça 
duyulmaya başlandı. Türkiye açısından da 
bu durum büyük bir dönüm noktası oldu. Bu 
noktada neler söylersiniz?

Pandemi öncesi yaşanan ekonomik sorun-
lar, pandemi dönemi, Rusya-Ukrayna Savaşı, 
son dönemde yaşanan depremler bize gıda 
güvenliği konusunda tedbirler almak gerek-

tiğini gösterdi. Bütün ülkeler gıda güvenliği 
konusunda pandemiyle birlikte ciddi politikalar 
geliştirmeye başladılar. Aslında gıda güvenliği 
konusunda bir problemin olduğunu, dünyanın 
bir bunalım yaşayacağını tarımla ilgilenen tüm 
kesimlerin bunu dile getirdiğini biliyoruz. Bu 
durum siyasetin, ülkelerin gündemine gel-
memişti. Paramız var, paramızla istediğimiz 
ürünü istediğimiz ülkeden alırız yaklaşımıyla 
tarımsal üretimin basit görüldüğü bir durum 
söz konusuydu. Ancak ilk insanın yeryüzüne 
inmesinden bugüne kadar tarım önemliydi, 
hala da önemli. Sanayi Devrimi’ne gelindiğin-
de, paranın çok yaygın kullanılması, ticaretin 
yaygınlaşmasıyla, ticarette sosyo-ekonomik 
refahın artmasıyla, ticaretin tarım dışı ekonomi-
ye kaymasıyla dikkatler biraz o tarafa kaydırdı. 
Böylece küreselleşmeden sonra da tarımı biraz 
unutmuş olduk. Türkiye’de dahil olmak üzere, 
1980’den sonra ülkelerin kalkınmasının tarım 
sektörünün dışındaki sektörlerle mümkün ola-
cağı inandırıldı. Pandemi bu konuda insanların 
farkındalığını artırdı.  Konunun uzmanları yıllar-
dır gıda arz güvenliğinin sınır güvenliği kadar 
önemli olduğunu zaten söylüyor. Yani konunun 
uzmanları olarak biz, “Tarım bizim yiyeceğimiz 
değil geleceğimizdir” diye uzun yıllardır konu-
şuyoruz. Gıda arz güvenliğinin sorun olacağını 
yıllardır neden söylüyoruz? Çin’in nüfusu 1,45 
milyar, Hindistan’ın 1,4 milyar, ABD’nin 332 
milyon, Endonezya 276 milyon, Pakistan 225 
milyon, Brezilya 213 milyon, Rusya’nın 145 mil-
yon nüfusu var, hep nüfusu fazla olan ülkeleri 
saydık. Bu ülkeler dünya nüfusunun yaklaşık 
yüzde 60’ını oluşturmaktadır. Özellikle Çin’i ele 
alırsak son 20 yılda kişi başına düşen milli geliri 
10 kat artmış. Bu ne anlama geliyor? Tüketi-
mi artıran en önemli unsur kişi başına gelirin 
artmasıdır. İnsanın geliri artarken gıda tüketimi 
de hem efektif olarak artar hem de çeşitlilik 
olarak artar. Önceden biz domatesi söğüş veya 
yemekte salça olarak görürdük şimdi çok fazla 
sos vb. gıda içinde görüyoruz. Aynı zamanda 
domatesin tüketimini çeşitlendiriyoruz. Dolayısı 
ile gelir artışından dolayı, tüketim artıyor. Çin’e 
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eğer domates yetmiyorsa, mecbur 
dışarıdan alıyor. Bu sefer ne oluyor? 
Uluslararası piyasalar etkileniyor. 
Böylece dış piyasaya mal gittiğinde 
içerideki fiyatlar etkileniyor. Gıda 
arz güvenliği sadece malı bulmak 
değildir. Bir de mala erişilebilirliği var-
dır. Bu ne demek? Bizim satın alma 
gücümüze uygun fiyatlarla o ürünü 
bulmak gerekir. Markette domates 
var ama kilosu fiyatı çok yüksek.  Bu 
gıdaya erişememek demektir. 

Gıda arz güvenliği; İnsan 
hayatının sağlıklı sürdürülebilirliği 
için gerekli gıdaların hammaddesi 
olan tarım ürünlerinin kaliteli 
olarak arz yeterliğinin, işleme ve 
pazarlama organizasyonunun tüm 
gelir gruplarına göre hijyenik olarak 
erişilebilirliğinin sağlanmasıdır.

Bir ürün yeterli miktarda üreti-
lecek, bunun lojistiği sağlanacak, 
perakendeye girecek, perakendede 
sağlıklı, hijyenik bir şekilde buluna-
cak ve fiyatı da tüketicinin alacağı 
düzeyde olacak. İşte pandemide ne 
oldu? Tedarik zinciri koptu, Çin Bre-
zilya’dan mal alamadı, Türkiye’den 
aldılar, Türkiye’de ürün fiyatları arttı. 
Dolayısı ile gıda arz güvenliğinin en 
büyük tehdidi, dünyada gelir artmış 
dolayısı ile tüketim de artmıştır.

Dünyada yaklaşık 4,75 milyar 
hektar ekilebilir arazi var. Bu araziden 
elde edilen ürünlerin tamamını kilo-
kalori cinsinden dünya besleyebilir. 
Şu anda dünyada gıda arz güvenliği 
açısından gıdayı üretme gibi bir 
sorun yok, gelirin dengesiz dağılı-
mından dolayı paylaşmada sorun 
var. Zengin ülkeler daha fazla, fakir 
ülkeler daha az gıdaya erişim sağlı-
yor. Dolayısı ile gıda arz güvenliğinin 
temel sorunu üretim değil paylaşım 
sorunudur. Gıda arz güvenliği bir de 
başka bir bakış açısıyla yorumlamak 
gerekir Türkiye, Almanya, Fransa, 
ABD gibi tüm gelişmiş ülkelere 
baktığınızda, ekilebilir arazi varlığı 
son sınıra ulaşmıştır. Türkiye’de 23 
milyon 200 bin hektar tarım arazisi 

vardır ve ekilebilir son sınıra ulaşmış-
tır. Şimdi bizim nüfusumuz arttı, ülke 
genelinde her yıl milyonlarca turist 
alıyoruz, Suriye’den gelen bir nüfus 
var, dolayısı ile tüm bu nüfusu gıda 
ihtiyacını karşılamak zorundayız.  

Türkiye’nin ekilebilir ve 
sulanabilir arazileri hakkında bilgi 
verir misiniz? 

Son 20 yılda, birim alanda tarım-
da kullanılan verim arttırıcı faktörler 
nedeniyle tarımsal üretim verimliliği-
miz arttı. Sulanabilir alanlarımız 6,5 
milyon hektarı buldu. Yani 23 milyon 
200 bin hektar arazinin yaklaşık 3’te 
1’i sulanabilir alan olarak açıldı. Sula-
nabilir alanların 2-3 milyon hektardan 
fazlası son 10 yılda açıldı. Bir 2-3 
milyon hektar alanın daha sulamaya 
açılacağını Bakanlık’tan duyuyoruz. 
Sulanabilir alanların artması, tarım 
verimliliğini artırmak açısından bü-
yük öneme sahip. Gübre kullanımı ve 
gübre üretim teknolojisi de değişti. 
Bununla birlikte tohum ıslah teknik 
ve teknolojisindeki gelişmeler biyolo-
jik materyallerin üretim potansiyelini 
artırdı. Dolayısı ile birim alanda ve 
birim hayvan başına verim arttı. 

Gıda arz güvenliği dünya 
açısından büyük bir sorun mu? 

Gıda arz güvenliğini sağlayama-
yan ülkeler üçüncü dünya ülkelerine 
yöneldiler. Amerika başta olmak 
üzere birçok ülke Afrika’da arazi 
kiralama yoluyla üretim yapmaya 
başladı. Dünyayı bir bütün olarak 
düşündüğümüzde, tarım sektörünün 
sürdürülebilirliğini çok önemsiyoruz 
ama kısa zamanda arz güvenliğin-
de küresel bir sorun olmayacağını 
düşünüyorum. Ülkeler bazında 
yaşanabilir ama küresel anlamda bir 
sorun yaşanacağını düşünmüyorum. 
Küresel gıda arz tedarik zincirinin 
sağlıklı işlediği ve gıda güvenliğinin 
uluslararası siyaset dışında kaldığı sü-
rece sorun olmayacaktır. Ancak iklim 
değişikliği kaynaklı olumsuz etkileri 
ayrıca değerlendirmek gerekir. 

“Saman ithal 
etmek Türkiye’nin 

gelişmişlik 
göstergesidir.”

“Türkiye tüm 
parametrelere bakın, 

gelişmiş ülke 
statüsündedir.”
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Hep tartışılan bir konu var. “Türkiye 
kendine yetebilen bir ülke midir” sorusu. 
Siz bu konuda neler söylersiniz? 

Yıllara göre değişmekle birlikte mısırda 
%25 ve ayçiçeğinde %40, pirinçte yüzde 
20 kadar dışarı bağlıyız. Buğdayda, şeker 
pancarında, sebzelerin hemen hemen 
hepsinde kendimize yeten bir ülkeyiz. Bak-
lagillerde kısmen ithalata bağımlılığımız var. 
Onun dışında tarımsal yeterliliğimiz en üst 
düzeyde. Ekilebilir arazilerimizin sulanabilir 
kısmını biraz daha artırdığımızda, daha 
planlı ve programlı bir ekim-dikim yaptı-
ğımızda, ülkemiz bu ürünlerin tamamını 
karşılayabilecek potansiyele sahiptir. Dolayı-
sı ile Türkiye’nin yeterliliğini veya dünya 
genelindeki ülkelerin tarımsal yeterliliğini 
tartışmak tarihsel olarak bir unutkanlıktır. 
Akademik olarak yanlış ve siyasi olarak 
gaflettir. Dünya tarihinde tarımsal üretimde 
kendine yeten hiçbir ülke yoktur. Olmamış-
tır da. Bunun tarihsel ispatları var.  İpek Yolu 
ve Baharat Yolu diye iki önemli ticaret yolu 
var. Bu yollarda tarım ürünleri taşınmıştır. 
Yüz yıllardır tarım ürünleri ticareti var. Avru-
pa’da üretilmeyen ürünler Çin’den, tam tersi 
olarak da Ukrayna bölgesinden hayvan de-
rileri de Çin’e gönderilir. Biliyorsunuz avcılık 
da tarımsal üretime girer. Dolayısı ile dünya 
tarihinde, yerleşik hayata geçiş sürecinden 
sonra uluslararası ticaret her zaman vardır. 
Dolayısı ile biz 23 milyon 200 bin hektar 
arazi ile nüfusumuzu besleyip, uluslararası 
piyasadaki rekabetimizi koruyacak şekilde 

de bir üretim planı yapabiliriz. Geçtiğimiz 
ay yayımlanan bir raporda, ABD’de yeterli iş 
gücü bulamadığı için sebzelerin bazılarında 
ithalata karar verdi. Şimdi ABD kendine 
yeterli değildir diyemeyiz.  Çünkü dünyanın 
tamamında tarımda iş gücü azalması var. 
Yani Türkiye, mevcut arazileriyle, mevcut 
tarımsal bilgi ve birikimiyle, kendi nüfusu-
nu doyuracak kapasiteye sahiptir. Sadece 
doğru bir üretim planlama yapılması ve uy-
gulaması gerekiyor. Tarım Bakanımızın da 
bu konuyla ilgili söylemleri ve hazırlıkları var. 
Üretim planlaması noktasında Bakanlığımı-
zın bir çalışması var. Tabi bu sürdürülebilir 
olmalı. Ayrıca İklim değişikliği ve dünyadaki 
diğer gelişmeleri de takip etmeliyiz. 

Türkiye’nin tahıl ithalatı hep tartışma 
konusu oluyor. Bu konuya nasıl bakmak 
gerekiyor?

Ticaret her ülkenin isteğine bağlıdır. 
İthalat zorunluluktur, ihracat keyfiyettir yani 
para kazanmaktır. Şimdi toplumun bilmedi-
ği konu şu; bizim ülkemizde dahilde İşleme 
rejimi vardır. Bu şudur; ithal ettiğimiz her 
buğdayı işleyip ihraç etmek zorundayız. 
Bizim buğday ithalatı yapmamızın nedeni, 
buğdayın bize yetmediği için değil, un veya 
benzeri ürünler ihraç ettiğimiz için buğday 
ithalatı yapıyoruz. Dolayısı ile biz her yıl 
8-9 milyon ton buğday ithal ediyorsak, 8-9 
milyon ton yani aynı oranda un veya buğ-
daydan elde edilen mamullerin ihracatını 
yapıyoruz. Un ihracatı konusunda dünyada 

da 1. sıradayız. Biz bu pazarı elde tutmak 
adına bu ticari sürdürmek zorundayız. Kaldı 
ki para kazanıyoruz. Dolayısı ile ekonomik 
bir güç oluşturuyoruz. Biz bu ticareti neden 
yapmayalım? Her zaman Hollanda örneği 
verilir; Hollanda ihracatının yaklaşık % 75’ini 
reexport yani ithal ettiği ürünleri işleyerek 
veya farklı formlarda ihraç etmektedir. Biz-
de aynı şekilde buğday ithal ediyoruz ama 
biz aldığımız buğdayı işleyip ihraç ediyor 
ve para kazanıyoruz. Bu ithalat buğdaya 
muhtaç olan bir ülke olduğumuz için değil-
dir. Buğday ithalatı tartışmalarından daha 
önemli saman ithalatı tartışması var aslında. 
Biz 2005 yılı verilerine göre 9 milyon hektar 
alanda 20 milyon ton buğday üretiyorduk, 
buğdayda verimliliğimiz arttığı için ekilen 
alan 6,5 milyon hektara düştü ama yine 
yaklaşık 20 milyon ton buğday üretimi 
yapıyoruz. Ayrıca büyükbaş hayvan sayımız 
son 20 yılda 8 milyondan 21 milyona çıktı, 
küçükbaş hayvan sayımız 20 milyondan 
40 milyona çıktı. Saman miktarı azalırken, 
hayvan miktarı arttı. Elbette ihtiyacımız 
kadarını dışarıdan alacağız. Ama buradaki 
ince detay şu; ekonomik değeri düşük, 
hayvan beslemede de besin değeri çok az 
olan saman üreteceğim ve ithal etmeyece-
ğim diye mısır ekimini bırakıp buğdaya mı 
geçelim? Dünyada genel iktisadi bir kural 
vardır; ucuz malları geri kalmış ülkeler üretir. 
Dünyanın tahıl üretiminin yüzde 37’sini 
gelişmiş ülkeler yüzde 63’ünü geri kalmış 
ülkeler üretir. Endüstri bitkilerinin yüzde 

“Konya’yı Tahıl Ambarı olarak 
nitelendirmek, Konya’ya haksızlıktır. 

Konya Tarımın Başkentidir.”
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63’ünü gelişmiş ülkeler, yüzde 37’sini geri 
kalmış ülkeler üretir. Böyle bir oran söz 
konusu. Katma değeri yüksek olan ürünler, 
gelişmiş teknoloji ve bilgi birikimi gerektirir. 
Dolayısı ile bu tür ürünleri gelişmiş ülkeler 
üretir. Buğday üretim miktarımız azalmasa 
da ekilen alan azalmış ama onun yerine 
mısır, ayçiçeği gibi ürünlerin ekimi artmış. 
Dolayısı ile bu gelişmişlik göstergesidir. 
Bu ülkede katma değerli ürünler üretilmiş, 
birim alandan elde edilen üretim miktarları 
artırılmış ve bu ürünleri işleyecek makineler 
yapılmış, son olarak da uzak pazarlara ihraç 
edilmiş. Dolayısı ile burada bir emek var, 
büyük bir başarı var. Saman ithal etmek 
Türkiye’nin gelişmişlik göstergesidir. Hay-
van sayımız artmış, insanımızın geliri artmış, 
et-süt tüketimi artmış, hayvan sayısı arttığı 
için saman açığı oluşmuş. Buğday üretim 
alanları düşmesine rağmen üretim miktarı 
yükselmiş, mısır, ayçiçeği gibi katma değerli 
ürünlerin üretimi artmış, bunlar güzel şeyler. 
Bu kadar güzel şeyin içerisine saman ithala-
tını alıp, “Türkiye samana muhtaç” kavramı-
nın tarım sektöründe teknik olarak karşılığı 
yoktur. Türkiye’yi samana muhtaç edenlere 
teşekkür etmemiz lazım, çok net. Çünkü 
burada tarım sektörünün tüm paydaşlarının 
önemli bir emeği vardır ve bu bir başarıdır.  

Konya tahıl üretiminde, un üretiminde 
öne çıkan bir şehir. Konya’yı nasıl 
değerlendirirsiniz? 

Konya ovası, sadece Türkiye’nin değil 

dünyanın önemli tarım düzlüklerinden 
biridir. Yüzde 35’i sulu, yüzde 65’inde kuru 
tarım yapılan yüksek tarımsal bir potan-
siyele sahip bir bölgedir. Konya ekolojik 
olarak çok farklı özelliklere sahiptir. Konya 
bölgesinin Türkiye’nin Tahıl ambarı olarak 
adlandırılması, Konya’nın tam anlamıyla 
tanınmadığı anlamına gelir. Konya, Türki-
ye’nin tahıl ihtiyacının yüzde 10’unu karşılar, 
mısırın yüzde 20’sinden fazlasını, şeker 
pancarının yüzde 35’ini, fasulyenin yüzde 
30’unu, havucun yüzde 67’sini yani bitkisel 
üretimde önemli bir paya sahiptir. Konya 
Türkiye’nin büyükbaş hayvan varlığında 
en fazla sayıya sahip şehirdir. Süt üreti-
minde yüksek potansiyele sahiptir. Tarıma 
dayalı sanayilerden de bahsettiğimizde de 
Konya farklı bir şehir olarak karşımıza çıkar. 
Dolayısı ile Tarımın Başkentiyiz. Bu anlam-
da Konya’ya sadece Tahıl Ambarı olarak 
bakmak doğru değil. Gıda arz güvenliği 
açısından Konya’nın iyi değerlendirilmesi 
lazım. Çok geniş arazilerimiz var, Konya 
çiftçisi yeniliklere çok açık, yatırım yapma 
ve hevesi var. Bakanlık da bunun farkın-
da ve Konya’ya ciddi yatırımlar yapıyor. 
Bakanlığa bağlı kurumlar bu anlamda güzel 
çalışmalar yürütüyorlar. Bunun yanında 
sulama problemimiz söz konusu. Yağış 
olmayan yıllarda ciddi bir yeraltı suyu çekil-
mesi yaşanıyor. O zaman sorun yaşıyoruz. 
Bu nedenle Türkiye’nin gıda arz güvenliği 
açısından Konya’nın tarımsal su ihtiyacının 
kalıcı çözümü önemlidir. 

Su demişken, Konya bölgesinde 
mısır ve ayçiçeği gibi çok su tüketilen 
ürünlerin ekilmemesi gerektiği genel bir 
düşünce. Ancak mısır ve ayçiçeği gibi 
ürünlerin de üretilmesi gerekiyor. Bu 
sorun nasıl çözülür? 

Burada Konya’da sulu tarım yapılmalı 
mı yapılmamalı mı tartışması başlıyor. 20 
milyona aşkın sığırımız var ve entansif 
üretim yapılıyor. Dolayısı ile yeme ihtiyaç 
var. Mısırın yüzde 95’i yemde kullanılı-
yor ve bu mısıra ihtiyacımız var. Burada 
sorunu sadece mısır üretimine bağlar-
sak çözüme ulaşamayız. Mısırı kullanan 
hayvancılık sektörünün değerlendirilmesi 
lazım. Hayvancılık meraya dayalı yapılırsa 
o zaman mısırı ekip ekmemeyi tartışırız. 
Mısır üretimini Konya’dan kaldırdığınızda 
bunun ikamesinin hangi alanlar olduğunu 
belirlememiz lazım. Mısır üretim alanları-
nın ikamesini bulamadığımızda ithalata 
bağımlı oluruz. Kendimiz ürettiğimiz 
zaman bile hayvancılıktaki maliyetlerden 
yakınırken, tamamen dışarıya bağımlı 
olsaydık durum ne olacaktı? Bu neden-
lerden dolayı bunlar köklü, uzun dönemli 
üretim planlamasıyla çözülmelidir. Ama 
hangi planlamayı yaparsanız yapın, uzun 
vadede gıda arz güvenliğini sağlamak 
için, Konya Ovası’nda suyla ilgili kalıcı bir 
çözüm yapılması lazım. Konya’ya suyun 
gelmesi ile birlikte var olan suyun da en 
doğru şekilde kullanılması vazgeçilmez 
öneme sahiptir.  

“Konya Ovası’nda suyla ilgili kalıcı bir 
çözüm ortaya konması lazım.”
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Hep tartışılan bir konu var. “Türkiye 
kendine yetebilen bir ülke midir” sorusu. 
Siz bu konuda neler söylersiniz? 

Yıllara göre değişmekle birlikte mısırda 
%25 ve ayçiçeğinde %40, pirinçte yüzde 
20 kadar dışarı bağlıyız. Buğdayda, şeker 
pancarında, sebzelerin hemen hemen 
hepsinde kendimize yeten bir ülkeyiz. Bak-
lagillerde kısmen ithalata bağımlılığımız var. 
Onun dışında tarımsal yeterliliğimiz en üst 
düzeyde. Ekilebilir arazilerimizin sulanabilir 
kısmını biraz daha artırdığımızda, daha 
planlı ve programlı bir ekim-dikim yaptı-
ğımızda, ülkemiz bu ürünlerin tamamını 
karşılayabilecek potansiyele sahiptir. Dolayı-
sı ile Türkiye’nin yeterliliğini veya dünya 
genelindeki ülkelerin tarımsal yeterliliğini 
tartışmak tarihsel olarak bir unutkanlıktır. 
Akademik olarak yanlış ve siyasi olarak 
gaflettir. Dünya tarihinde tarımsal üretimde 
kendine yeten hiçbir ülke yoktur. Olmamış-
tır da. Bunun tarihsel ispatları var.  İpek Yolu 
ve Baharat Yolu diye iki önemli ticaret yolu 
var. Bu yollarda tarım ürünleri taşınmıştır. 
Yüz yıllardır tarım ürünleri ticareti var. Avru-
pa’da üretilmeyen ürünler Çin’den, tam tersi 
olarak da Ukrayna bölgesinden hayvan de-
rileri de Çin’e gönderilir. Biliyorsunuz avcılık 
da tarımsal üretime girer. Dolayısı ile dünya 
tarihinde, yerleşik hayata geçiş sürecinden 
sonra uluslararası ticaret her zaman vardır. 
Dolayısı ile biz 23 milyon 200 bin hektar 
arazi ile nüfusumuzu besleyip, uluslararası 
piyasadaki rekabetimizi koruyacak şekilde 

de bir üretim planı yapabiliriz. Geçtiğimiz 
ay yayımlanan bir raporda, ABD’de yeterli iş 
gücü bulamadığı için sebzelerin bazılarında 
ithalata karar verdi. Şimdi ABD kendine 
yeterli değildir diyemeyiz.  Çünkü dünyanın 
tamamında tarımda iş gücü azalması var. 
Yani Türkiye, mevcut arazileriyle, mevcut 
tarımsal bilgi ve birikimiyle, kendi nüfusu-
nu doyuracak kapasiteye sahiptir. Sadece 
doğru bir üretim planlama yapılması ve uy-
gulaması gerekiyor. Tarım Bakanımızın da 
bu konuyla ilgili söylemleri ve hazırlıkları var. 
Üretim planlaması noktasında Bakanlığımı-
zın bir çalışması var. Tabi bu sürdürülebilir 
olmalı. Ayrıca İklim değişikliği ve dünyadaki 
diğer gelişmeleri de takip etmeliyiz. 

Türkiye’nin tahıl ithalatı hep tartışma 
konusu oluyor. Bu konuya nasıl bakmak 
gerekiyor?

Ticaret her ülkenin isteğine bağlıdır. 
İthalat zorunluluktur, ihracat keyfiyettir yani 
para kazanmaktır. Şimdi toplumun bilmedi-
ği konu şu; bizim ülkemizde dahilde İşleme 
rejimi vardır. Bu şudur; ithal ettiğimiz her 
buğdayı işleyip ihraç etmek zorundayız. 
Bizim buğday ithalatı yapmamızın nedeni, 
buğdayın bize yetmediği için değil, un veya 
benzeri ürünler ihraç ettiğimiz için buğday 
ithalatı yapıyoruz. Dolayısı ile biz her yıl 
8-9 milyon ton buğday ithal ediyorsak, 8-9 
milyon ton yani aynı oranda un veya buğ-
daydan elde edilen mamullerin ihracatını 
yapıyoruz. Un ihracatı konusunda dünyada 

da 1. sıradayız. Biz bu pazarı elde tutmak 
adına bu ticari sürdürmek zorundayız. Kaldı 
ki para kazanıyoruz. Dolayısı ile ekonomik 
bir güç oluşturuyoruz. Biz bu ticareti neden 
yapmayalım? Her zaman Hollanda örneği 
verilir; Hollanda ihracatının yaklaşık % 75’ini 
reexport yani ithal ettiği ürünleri işleyerek 
veya farklı formlarda ihraç etmektedir. Biz-
de aynı şekilde buğday ithal ediyoruz ama 
biz aldığımız buğdayı işleyip ihraç ediyor 
ve para kazanıyoruz. Bu ithalat buğdaya 
muhtaç olan bir ülke olduğumuz için değil-
dir. Buğday ithalatı tartışmalarından daha 
önemli saman ithalatı tartışması var aslında. 
Biz 2005 yılı verilerine göre 9 milyon hektar 
alanda 20 milyon ton buğday üretiyorduk, 
buğdayda verimliliğimiz arttığı için ekilen 
alan 6,5 milyon hektara düştü ama yine 
yaklaşık 20 milyon ton buğday üretimi 
yapıyoruz. Ayrıca büyükbaş hayvan sayımız 
son 20 yılda 8 milyondan 21 milyona çıktı, 
küçükbaş hayvan sayımız 20 milyondan 
40 milyona çıktı. Saman miktarı azalırken, 
hayvan miktarı arttı. Elbette ihtiyacımız 
kadarını dışarıdan alacağız. Ama buradaki 
ince detay şu; ekonomik değeri düşük, 
hayvan beslemede de besin değeri çok az 
olan saman üreteceğim ve ithal etmeyece-
ğim diye mısır ekimini bırakıp buğdaya mı 
geçelim? Dünyada genel iktisadi bir kural 
vardır; ucuz malları geri kalmış ülkeler üretir. 
Dünyanın tahıl üretiminin yüzde 37’sini 
gelişmiş ülkeler yüzde 63’ünü geri kalmış 
ülkeler üretir. Endüstri bitkilerinin yüzde 

“Konya’yı Tahıl Ambarı olarak 
nitelendirmek, Konya’ya haksızlıktır. 

Konya Tarımın Başkentidir.”

PROF. DR. ZEKİ BAYRAMOĞLU

63’ünü gelişmiş ülkeler, yüzde 37’sini geri 
kalmış ülkeler üretir. Böyle bir oran söz 
konusu. Katma değeri yüksek olan ürünler, 
gelişmiş teknoloji ve bilgi birikimi gerektirir. 
Dolayısı ile bu tür ürünleri gelişmiş ülkeler 
üretir. Buğday üretim miktarımız azalmasa 
da ekilen alan azalmış ama onun yerine 
mısır, ayçiçeği gibi ürünlerin ekimi artmış. 
Dolayısı ile bu gelişmişlik göstergesidir. 
Bu ülkede katma değerli ürünler üretilmiş, 
birim alandan elde edilen üretim miktarları 
artırılmış ve bu ürünleri işleyecek makineler 
yapılmış, son olarak da uzak pazarlara ihraç 
edilmiş. Dolayısı ile burada bir emek var, 
büyük bir başarı var. Saman ithal etmek 
Türkiye’nin gelişmişlik göstergesidir. Hay-
van sayımız artmış, insanımızın geliri artmış, 
et-süt tüketimi artmış, hayvan sayısı arttığı 
için saman açığı oluşmuş. Buğday üretim 
alanları düşmesine rağmen üretim miktarı 
yükselmiş, mısır, ayçiçeği gibi katma değerli 
ürünlerin üretimi artmış, bunlar güzel şeyler. 
Bu kadar güzel şeyin içerisine saman ithala-
tını alıp, “Türkiye samana muhtaç” kavramı-
nın tarım sektöründe teknik olarak karşılığı 
yoktur. Türkiye’yi samana muhtaç edenlere 
teşekkür etmemiz lazım, çok net. Çünkü 
burada tarım sektörünün tüm paydaşlarının 
önemli bir emeği vardır ve bu bir başarıdır.  

Konya tahıl üretiminde, un üretiminde 
öne çıkan bir şehir. Konya’yı nasıl 
değerlendirirsiniz? 

Konya ovası, sadece Türkiye’nin değil 

dünyanın önemli tarım düzlüklerinden 
biridir. Yüzde 35’i sulu, yüzde 65’inde kuru 
tarım yapılan yüksek tarımsal bir potan-
siyele sahip bir bölgedir. Konya ekolojik 
olarak çok farklı özelliklere sahiptir. Konya 
bölgesinin Türkiye’nin Tahıl ambarı olarak 
adlandırılması, Konya’nın tam anlamıyla 
tanınmadığı anlamına gelir. Konya, Türki-
ye’nin tahıl ihtiyacının yüzde 10’unu karşılar, 
mısırın yüzde 20’sinden fazlasını, şeker 
pancarının yüzde 35’ini, fasulyenin yüzde 
30’unu, havucun yüzde 67’sini yani bitkisel 
üretimde önemli bir paya sahiptir. Konya 
Türkiye’nin büyükbaş hayvan varlığında 
en fazla sayıya sahip şehirdir. Süt üreti-
minde yüksek potansiyele sahiptir. Tarıma 
dayalı sanayilerden de bahsettiğimizde de 
Konya farklı bir şehir olarak karşımıza çıkar. 
Dolayısı ile Tarımın Başkentiyiz. Bu anlam-
da Konya’ya sadece Tahıl Ambarı olarak 
bakmak doğru değil. Gıda arz güvenliği 
açısından Konya’nın iyi değerlendirilmesi 
lazım. Çok geniş arazilerimiz var, Konya 
çiftçisi yeniliklere çok açık, yatırım yapma 
ve hevesi var. Bakanlık da bunun farkın-
da ve Konya’ya ciddi yatırımlar yapıyor. 
Bakanlığa bağlı kurumlar bu anlamda güzel 
çalışmalar yürütüyorlar. Bunun yanında 
sulama problemimiz söz konusu. Yağış 
olmayan yıllarda ciddi bir yeraltı suyu çekil-
mesi yaşanıyor. O zaman sorun yaşıyoruz. 
Bu nedenle Türkiye’nin gıda arz güvenliği 
açısından Konya’nın tarımsal su ihtiyacının 
kalıcı çözümü önemlidir. 

Su demişken, Konya bölgesinde 
mısır ve ayçiçeği gibi çok su tüketilen 
ürünlerin ekilmemesi gerektiği genel bir 
düşünce. Ancak mısır ve ayçiçeği gibi 
ürünlerin de üretilmesi gerekiyor. Bu 
sorun nasıl çözülür? 

Burada Konya’da sulu tarım yapılmalı 
mı yapılmamalı mı tartışması başlıyor. 20 
milyona aşkın sığırımız var ve entansif 
üretim yapılıyor. Dolayısı ile yeme ihtiyaç 
var. Mısırın yüzde 95’i yemde kullanılı-
yor ve bu mısıra ihtiyacımız var. Burada 
sorunu sadece mısır üretimine bağlar-
sak çözüme ulaşamayız. Mısırı kullanan 
hayvancılık sektörünün değerlendirilmesi 
lazım. Hayvancılık meraya dayalı yapılırsa 
o zaman mısırı ekip ekmemeyi tartışırız. 
Mısır üretimini Konya’dan kaldırdığınızda 
bunun ikamesinin hangi alanlar olduğunu 
belirlememiz lazım. Mısır üretim alanları-
nın ikamesini bulamadığımızda ithalata 
bağımlı oluruz. Kendimiz ürettiğimiz 
zaman bile hayvancılıktaki maliyetlerden 
yakınırken, tamamen dışarıya bağımlı 
olsaydık durum ne olacaktı? Bu neden-
lerden dolayı bunlar köklü, uzun dönemli 
üretim planlamasıyla çözülmelidir. Ama 
hangi planlamayı yaparsanız yapın, uzun 
vadede gıda arz güvenliğini sağlamak 
için, Konya Ovası’nda suyla ilgili kalıcı bir 
çözüm yapılması lazım. Konya’ya suyun 
gelmesi ile birlikte var olan suyun da en 
doğru şekilde kullanılması vazgeçilmez 
öneme sahiptir.  

“Konya Ovası’nda suyla ilgili kalıcı bir 
çözüm ortaya konması lazım.”
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Çumra Ziraat Odası’nın yeni başkanı Mehmet Karadağ, tarım ve 
çiftçiye yönelik neler yapacaklarına dair açıklamalarda bulundu. 

Karadağ, çiftçinin her daim yanında bulunacaklarını ifade etti

ÇUMRA ÜRETİCİSİNE 
‘KARADAĞ’ AYRICALIĞI!

K
onya Yenigün Gazetesi, Çumra 
Ziraat Odası yeni başkanı Mehmet 
Karadağ’a ‘hayırlı olsun’ ziyare-

tinde bulundu. Geleceğe yönelik yatırım 
ve planlar hakkında bilgi veren Karadağ, 
üreticilerin her daim yanında olacaklarını 
vurguladı. Farklı birimler kurarak çiftçinin 
her türlü sıkıntısında yanlarında olacaklarını 
dile getiren Karadağ, “Ben de bir çiftçi ola-
rak, onların sıkıntılarını en iyi ben anlıyorum. 
Kurduğumuz birimlerle kurumsal bir kimlik 
oluşturarak, üreticinin ihtiyaçlarına cevap 
vermeye çalışacağız.” diye konuştu. 

‘SEVİNCİMİZ BURUK KALDI’

Yaşanan depremlerle ilgili üzüntüsünü 
dile getiren Karadağ, ‘bu günleri beraber 
aşacağız’ mesajı verdi. Deprem bölgesine 
ve bölgeden gelen depremzedelere kucak 
açtıklarını belirten Karadağ, “Yönetim ola-
rak elimizden geldiğince destekte bulunu-
yoruz. Mahallelerimizdeki depremzedelere 
ziyarette bulunarak ihtiyaçlarını gidermeye 
çalışıyoruz. Depremden dolayı seçim sevin-
cimiz buruk kaldı. Rabbim inşallah böyle bir 
acıyı tekrar göstermez.” diye konuştu. 

‘İŞİN ACEMİSİ DEĞİLİZ’

Yaklaşık 1 ay önce seçimi kazanan 
Karadağ, yönetim kurulu ilk toplantısını 3 
Mart itibariyle gerçekleştirerek bazı kararlar 

aldıklarını ifade etti. Her zaman üreticinin ve 
çiftçinin yanında olacağını dile getiren Ka-
radağ, “Ben bir üretici olarak yıllardır bu işin 
içindeyim ve bu işin acemisi değilim, üreti-
cinin sıkıntılarını biliyorum. Bu yüzden her 
daim onların yanında olacağız. Yaptığımız 
her iş ben yaptım değil; biz yaptık olacak. 
İlçe Tarım Müdürümüzle istişare yaptık di-
ğer kurumlarla irtibat halinde olarak çiftçiye 
destek olacağız. Çiftçiye kapımız her zaman 
açık ancak çiftçimizin buraya gelmesinden 
ziyade biz çiftçinin ayağına gideceğiz; der-
dini dinleyeceğiz.” ifadelerine yer verdi.

SİGORTA VE PROJE DESTEĞİ!

Çiftçileri yeniliklerin beklediğini söyleyen 
Karadağ, çiftçilerin farklı alanlarda da avan-
tajlı olacağını ifade etti. Yapılan toplantıda 
alınan kritik kararlardan bazısını açıklayan 
Karadağ, “Bir sigorta kurumuyla anlaşarak 
çiftçilerimizi yüzde 10 indirimli bir şekilde 
sigortalardan yararlandıracağız. Ayrıca 
sadece tarım sigortasında değil; kasko, 
trafik sigortası gibi sigortalarda da yardımcı 
olacağız. Ekipmanları eksik üreticilerimize 
elimizden geldiğince destek sağlayacağız.” 
dedi. Çumra Ziraat Odası çerçevesinde 
çalışma ve projelerle ilgili her türlü desteğin 
verildiği bir birimin de kurulacağını ifade 
eden Karadağ, konuyu şu şekilde aktardı: 
“Çiftçilerimize çalışmalarında danışman-
lık yapma amacıyla bir birim kuracağız. 

Birimde üreticimizin iyiliği için çeşitli projeler 
hazırlarken aynı zamanda projesi olanları 
da hayata geçirme noktasında yardım 
olacağız.

‘SUSUZLUK, EN BÜYÜK SORUNUMUZ’ 

Kurak bir yıl geçtiğine dikkat çeken 
Karadağ, çiftçinin sıkıntılarına çözüm 
olacaklarını ancak en büyük sorunun ‘su’ 
olduğunun altını çizerek şu ifadeleri kullandı: 
“Bu yıl zaten bir kuraklık baş göstermişken 
depremden sonra çoğu üreticinin kuyula-
rında sıkıntı olduğu haberini alıyoruz. Bu 
yıl sulamada büyük bir sıkıntı olacak gibi 
duruyor. Devlet erbabından bir an önce AHİ 
Kanalı’nın yapılmasını ve Çumra’ya suyun 
gelmesini temenni ediyoruz.” diye konuştu. 

MEHMET KARADAĞ KİMDİR?

1963 yılında Hadim’in Eğiste köyünde 
dünyaya gelen Mehmet Karadağ, ailesiyle 
birlikte 1965 yılında Çumra’ya geldi. Meslek 
hayatına ilk olarak oto tamirci çıraklığıyla 
başlayan Karadağ, 1980 yılında kendi iş 
yerini açarak esnaflık yapmaya başladı. O 
yıllarda aynı zamanda çiftçiliğe başlayan 
Karadağ, 1980 yılından bu yana esnaf ve 
çiftçilik yapıyor. 12 yıl önce Çumra Ziraat 
Odası’nda Yönetim Kurulu Üyeliği yapan 
Karadağ, 2023 yılında Çumra Ziraat Odası 
Başkanı olarak seçildi. 
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Çumra Ziraat Odası’nın yeni başkanı Mehmet Karadağ, tarım ve 
çiftçiye yönelik neler yapacaklarına dair açıklamalarda bulundu. 

Karadağ, çiftçinin her daim yanında bulunacaklarını ifade etti

ÇUMRA ÜRETİCİSİNE 
‘KARADAĞ’ AYRICALIĞI!

K
onya Yenigün Gazetesi, Çumra 
Ziraat Odası yeni başkanı Mehmet 
Karadağ’a ‘hayırlı olsun’ ziyare-

tinde bulundu. Geleceğe yönelik yatırım 
ve planlar hakkında bilgi veren Karadağ, 
üreticilerin her daim yanında olacaklarını 
vurguladı. Farklı birimler kurarak çiftçinin 
her türlü sıkıntısında yanlarında olacaklarını 
dile getiren Karadağ, “Ben de bir çiftçi ola-
rak, onların sıkıntılarını en iyi ben anlıyorum. 
Kurduğumuz birimlerle kurumsal bir kimlik 
oluşturarak, üreticinin ihtiyaçlarına cevap 
vermeye çalışacağız.” diye konuştu. 

‘SEVİNCİMİZ BURUK KALDI’

Yaşanan depremlerle ilgili üzüntüsünü 
dile getiren Karadağ, ‘bu günleri beraber 
aşacağız’ mesajı verdi. Deprem bölgesine 
ve bölgeden gelen depremzedelere kucak 
açtıklarını belirten Karadağ, “Yönetim ola-
rak elimizden geldiğince destekte bulunu-
yoruz. Mahallelerimizdeki depremzedelere 
ziyarette bulunarak ihtiyaçlarını gidermeye 
çalışıyoruz. Depremden dolayı seçim sevin-
cimiz buruk kaldı. Rabbim inşallah böyle bir 
acıyı tekrar göstermez.” diye konuştu. 

‘İŞİN ACEMİSİ DEĞİLİZ’

Yaklaşık 1 ay önce seçimi kazanan 
Karadağ, yönetim kurulu ilk toplantısını 3 
Mart itibariyle gerçekleştirerek bazı kararlar 

aldıklarını ifade etti. Her zaman üreticinin ve 
çiftçinin yanında olacağını dile getiren Ka-
radağ, “Ben bir üretici olarak yıllardır bu işin 
içindeyim ve bu işin acemisi değilim, üreti-
cinin sıkıntılarını biliyorum. Bu yüzden her 
daim onların yanında olacağız. Yaptığımız 
her iş ben yaptım değil; biz yaptık olacak. 
İlçe Tarım Müdürümüzle istişare yaptık di-
ğer kurumlarla irtibat halinde olarak çiftçiye 
destek olacağız. Çiftçiye kapımız her zaman 
açık ancak çiftçimizin buraya gelmesinden 
ziyade biz çiftçinin ayağına gideceğiz; der-
dini dinleyeceğiz.” ifadelerine yer verdi.

SİGORTA VE PROJE DESTEĞİ!

Çiftçileri yeniliklerin beklediğini söyleyen 
Karadağ, çiftçilerin farklı alanlarda da avan-
tajlı olacağını ifade etti. Yapılan toplantıda 
alınan kritik kararlardan bazısını açıklayan 
Karadağ, “Bir sigorta kurumuyla anlaşarak 
çiftçilerimizi yüzde 10 indirimli bir şekilde 
sigortalardan yararlandıracağız. Ayrıca 
sadece tarım sigortasında değil; kasko, 
trafik sigortası gibi sigortalarda da yardımcı 
olacağız. Ekipmanları eksik üreticilerimize 
elimizden geldiğince destek sağlayacağız.” 
dedi. Çumra Ziraat Odası çerçevesinde 
çalışma ve projelerle ilgili her türlü desteğin 
verildiği bir birimin de kurulacağını ifade 
eden Karadağ, konuyu şu şekilde aktardı: 
“Çiftçilerimize çalışmalarında danışman-
lık yapma amacıyla bir birim kuracağız. 

Birimde üreticimizin iyiliği için çeşitli projeler 
hazırlarken aynı zamanda projesi olanları 
da hayata geçirme noktasında yardım 
olacağız.

‘SUSUZLUK, EN BÜYÜK SORUNUMUZ’ 

Kurak bir yıl geçtiğine dikkat çeken 
Karadağ, çiftçinin sıkıntılarına çözüm 
olacaklarını ancak en büyük sorunun ‘su’ 
olduğunun altını çizerek şu ifadeleri kullandı: 
“Bu yıl zaten bir kuraklık baş göstermişken 
depremden sonra çoğu üreticinin kuyula-
rında sıkıntı olduğu haberini alıyoruz. Bu 
yıl sulamada büyük bir sıkıntı olacak gibi 
duruyor. Devlet erbabından bir an önce AHİ 
Kanalı’nın yapılmasını ve Çumra’ya suyun 
gelmesini temenni ediyoruz.” diye konuştu. 

MEHMET KARADAĞ KİMDİR?

1963 yılında Hadim’in Eğiste köyünde 
dünyaya gelen Mehmet Karadağ, ailesiyle 
birlikte 1965 yılında Çumra’ya geldi. Meslek 
hayatına ilk olarak oto tamirci çıraklığıyla 
başlayan Karadağ, 1980 yılında kendi iş 
yerini açarak esnaflık yapmaya başladı. O 
yıllarda aynı zamanda çiftçiliğe başlayan 
Karadağ, 1980 yılından bu yana esnaf ve 
çiftçilik yapıyor. 12 yıl önce Çumra Ziraat 
Odası’nda Yönetim Kurulu Üyeliği yapan 
Karadağ, 2023 yılında Çumra Ziraat Odası 
Başkanı olarak seçildi. 
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Damla sulama, boru ve ek parça ekipmanlarının 
üretimi ile öne çıkan SerDrip, sektörde ön plana 
çıkıyor. Üretilen ekipmanlarını dünyaya pazarlayan 
SerDrip, ihraç ettiği ürünlerle SerDrip markasını 
Konya’dan dünyaya tanıtıyor

K
onya’da üretilen damla sulama 
ekipmanlarının 65 ülkeye ihraca-
tını sağlayan SerDrip, Türkiye’nin 

en büyük damla sulama ekipman merkezi 
olarak hizmette bulunuyor. Genç, dinamik ve 
deneyimli kadrosu ile sektörün vazgeçilmezi 
haline gelen SerDrip Sulama Sistemleri, kısa 
zamanda üretimde firma kalitesini hizmeti-
ne ve görevine yansıtarak yakalarken, ihraç 
ettiği ürünlerle SerDrip markasını Konya’dan 
dünyaya tanıtıyor. 2006 yılında damla sula-
ma sektörüne giriş yapan SerDrip, Türkiye 
ve diğer ülkelerdeki yaygın bayileri ile müş-
terilerine daha iyi hizmet vermeyi amaçlaya-
rak müşteri memnuniyetini en üst seviyede 
tutmaya devam ediyor. 

ÜRÜN ÇEŞİTLİLİĞİ İLE DİKKAT ÇEKİYOR

Firma hakkında bilgiler veren SerDrip 
Firma Sahibi Serkan Topal, “Firmamız 1982 
yılında inşaat malzemeleri üzerine toptan 
satışı üzerine faaliyetlerine başladı. 2006 
yılında yaptığımız ek yatırımlar ile damla 
sulama boru ve ek parça üretimine başladık. 
800 yakın çeşidimiz var. Türkiye’de en fazla 
çeşide bu sektörde sahip olan firmayız. 65 
ülkeye ihracat gerçekleştiriyoruz. Kapasite-
miz ile Türkiye’de lider konumdayız. 12 Bin 
metrekare alanda üretim yapıyoruz.  Firma 
olarak daha önce kalıplarımızı dışarıya 
yaptırıyorduk. Bünyemizde yeni bir Kalıpha-
ne kurarak kalıplarımızı kendi bünyemizde 
yapmaya başladık. Kalıphane’miz bünye-
sinde bütün kalıplarımızı daha teknolojik ve 
teknolojik yeniliklere uygun şekilde yeniden 
revize ediyoruz. Artan maliyetlere karşı kalıp 

KONYA’DAN 
DÜNYAYA 

AÇILDILAR

 SERDRİP

gözlerini de çoğalttık.  2023 yılına Türki-
ye’de benzeri olmayan 25 ürün çıkar-
mak için çalışmalarımızı sürdürüyoruz. 
Firma olarak otomasyon ve robotlaşma-
ya doğru gidiyoruz. 65 ülkeye ihracat 
gerçekleştiriyoruz” ifadelerini kullandı.  

DAMLA SULAMA 
VERİMLİLİĞİ ARTIRIYOR

Damla sulamanın faydalarından 
bahseden Topal, “Damla sulamanın 
faydaları bizim bu eski usul salma 
sulama dediğimiz sulama şekli yapıldığı 
zaman tarladaki bütün verimlilik gidiyor. 
Topraktaki bütün mineraller kaybolur 
ve toprağı öldürüyor. Bu sulama şekli 
toprağı öldürdüğü için dışarıdan ek 
mineral, gübre takviyesi yapıyorlar. 
Fakat damla sulama da bu şekilde bir 
sulama olmadığı için damla şeklinde 
olduğu için toprağa herhangi bir zarar 
vermiyor. Hem sudan tasarruf var hem 
de toprakta ki mineralleri öldürmüyor ve 
verimliliği artırıyor. Ayrıca sudan yüzde 
70, verimlilik konusunda ise yüzde 60 
tasarruf var. Bilinçsiz sulamanın önüne 
geçiyor” ifadelerini kullandı.

TOPAL’DAN SANAYİCİLERE 
GES ÇAĞRISI

Sektörlerinden elektrik kullanımın 
yoğun olması sebebiyle fabrikaların 
çatılarına GES yatırımı yaptıklarını ifade 
eden Topal, “Son zamanlarda artan 
enerji maliyetlerine karşın ve sektörü-
müzde elektrik kullanımın yoğun olması 
sebebiyle işletmemizin çatısına GES 

uygulaması gerçekleştirdik. Konyalı 
sanayicilerimize çatılarına GES yatırımı 
yapmalarını öneriyorum. Yaptığımız ya-
tırım ile doğaya ve ekonomiye de katkı 
sağladık” dedi.

‘KONYA SANAYİSİ KABUĞUNU KIRDI’

Konya sanayisinin son yıllarda kabu-
ğunu kırdığını ifade eden Serkan Topal, 
“ Konya sanayisi ve sanayicisi her yıl 
büyüyerek emin adımlarla yoluna devam 
ediyor. Konya sanayisinin büyümesinin 
en büyük sebebi jeopolitik konumunun 
yanı sıra artan maliyetlere karşı dünyanın 
farklı ülkelerinden Türkiye’ye ve Konya 
sanayisine ciddi siparişler var. Türkiye 
olan bu talebin önümüzdeki yıllarda 
daha da artacağına inanıyorum.  Pande-
mi ile bazı ülkelerde üretim durması ile 
Türkiye olan talep ile Türkiye’de üretilen 
ürünlerin de kalitesi ispatlanmış oldu.  
Konya sanayisi hızla büyümeye devam 
ediyor. Konya kabuğunu son yıllarda cid-
di anlamda kırdı. Son yıllarda sanayicinin 
yaptığı yatırımlar ile Konya önümüzdeki 
yıllarda ihracatta payını daha da artıraca-
ğını inanıyorum” şeklinde konuştu.
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TARIMDAKI 
HASAR, DESTEKLE 

GIDERILEBILIR

6 
Şubat günü 11 ili etkileyen 
depremlerin ardından bölgeye 
arama kurtarma başta olmak 

üzere diğer ihtiyaçlara cevap olarak 
birçok kişi yardımlarda bulundu. Bu 
kapsamda Türkiye’nin dört bir yanın-
dan deprem bölgesine yardım kam-
panyaları düzenlendi. Depremin tarım 
sektörüne olan etkisi üzerinde tartışan 
uzmanlar, Türkiye’nin tarım noktasında 
ürün stokları ve fiyatlarının etkilenme-
mesi için bu sektörün unutulmaması 
gerektiğini bildiriyor. Bu kapsamda böl-
gedeki üreticilerin desteklenmesi kap-
samında hububat ve makine desteğinin 
de olması gerektiği söyleniliyor. 

DEPREM BÖLGESİ, TARIMDA 
DESTEKLENMELİ!

Asrın felaketi olarak tanımlanan 
depremlerin uzun vadede de birçok 
sektörü etkileyeceği öngörülüyor. 
Buğday, arpa gibi tahılların üretildiği 
alanlarda açık farkla Şanlıurfa, Diyarba-
kır ve Adana; sebze bahçesi alanında 
Adana ve Hatay, meyve alanlarında ise 
Gaziantep öne çıkıyor. Deprem bölge-
sinde ciddi zarar gören vatandaşlar, 
farklı illere göç etti. Tarım arazilerinin 

depremden daha az etkilenmesiyle 
birlikte, depremden az etkilenen va-
tandaşlar bölgede kalarak yaşamlarına 
devam ediyor. Uzmanlar, depremin 
tarıma etkilerini en aza indirmek için 
önlem alınması gerektiğini söylüyor. Bu 
kapsamda ekim, dikim ve bakım deste-
ği noktasında bölgenin desteklenmesi 
gerekiyor. 

DESTEK ÖDEMELERİ NAKİT OLACAK

Depremler nedeniyle zarar gö-
ren ve afet bölgesi ilan edilen illerde 
kayıtlı çiftçiler için İise, 2022 üretim yılı 
mazot ve gübre destekleme ödemeleri 
nakit olarak gerçekleştirilecek. Resmî 
Gazete’de yayımlanan karara göre, 6 
Şubat’ta meydana gelen Kahramanma-
raş merkezli depremler nedeniyle zarar 
gören ve afet bölgesi ilan edilen illerde 
Çiftçi Kayıt Sistemi’ne (ÇKS) kayıtlı 
çiftçiler için 2022 üretim yılı mazot ve 
gübre destekleme ödemeleri nakdi ola-
rak yapılacak. Kararla havza bazlı fark 
ödeme desteğine ilişkin de değişikliğe 
gidildi. Bu kapsamda, söz konusu des-
tek kütlü pamukta kilogram başına 110 
kuruştan 160 kuruşa, yağlık ayçiçeğin-
de 50 kuruştan 70 kuruşa yükseltildi.

Yaşanan depremlerin etkisi sürerken, bazı sektörlerin 
depremden uzun vadede etkileneceği düşünülüyor. 

Uzmanlar deprem bölgesi başta olmak üzere üreticilere 
verilecek destekle, tarımdaki kaybın en aza 

indirilebileceğini öngörüyor 
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KURULUȘUNUN 30. YILINDA 
KARDELEN SU’DAN GES YATIRIMI

1
993 yılında kurulan, PC dama-
cananın ülkemize getirilmesini 
sağlayarak damacana konusunda 

öncülük yapan Kardelen Su, bir taraf-
tan 30. yılını kutlarken diğer taraftan 
Güneş Enerji Santrali (GES) yatırım-
larına devam etmektedir. TSE kalite 
belgelerinin birçoğuna ve - EN 14000 
Helal Belgesine sahip Kardelen Su, 
Bera Holding’in nihai tüketiciye direkt 
ulaşan markası olarak 30. hizmet yılına 
yatırımlarla girmenin gururunu yaşa-
maktadır.

Çevreye duyarlı çalışmalarına 
devam eden Kardelen Su, 12 Temmuz 
2019 tarihli ve 30829 sayılı Resmi 
Gazete’de yayımlanarak yürürlüğe 
giren Sıfır Atık Yönetmeliği’nce Sıfır 
Atık Yönetim Sistemini kurarak TS/54/
B3/16/28 belge no ile Sıfır Atık Belgesi 
almaya hak kazanmıştır. Ayrıca kullan-
dığı enerjinin bir kısmını kendi üreten 
Kardelen Su 7 bin metrekare kapalı 

alan üzerine GES yatırımı gerçekleştir-
miştir. Yatırımlarına devam eden Karde-
len Su, 4bin 500 metrekare ilave kapalı 
alan yapmaktadır. Bu alan üzerine de 
GES yaparak kullandığı enerjinin büyük 
bir kısmını kendisi üretmeyi planla-
maktadır. 33.000 m2 alan üzerinde 13 
bin 500 metrekare kapalı alana 4.500 
m2 daha ilave ederek 17 bin metrekare 
kapalı alan ile hizmet vermektedir.

Ürün çeşitliliğini sürekli artıran 
ve piyasadan gelen talepleri dikkate 
alarak dış ticarete yönelmiş bulunan 
Kardelen Su, 0,20 L - 0,33 L, üretimlere 
ilaveten iç piyasa talebiyle de Bardak 
su 200ml - 250ml ve pet 19L damaca-
na üretimini ürün gamına dahil etmiştir. 
Bu süreçte makine parkurunu sürekli 
yenileyen Kardelen Su, dünya stan-
dartlarında ileri teknolojiye sahip, gıda 
güvenliğine uygun maksimum hijyenik 
koşullarda el değmeden tam otomatik 
makinalar ile 0,20 - 0,33 - 0,5 - 1,5 L 

hattında 40000 adet/saat, 5 L 8000 
adet/saat kapasitesine ulaşmıştır.

Kardelen Su, yurt içi pazarında 
bayileri ve zincir marketlerle dağıtım 
ağını genişletirken, yurtdışı pazarında 
Almanya - Amerika - İngiltere - İsrail 
- Filistin - Bahreyn - Suudi Arabistan 
- Dubai gibi ülkelerle farklı coğrafya-
lara ihracattaki payını her geçen gün 
arttırmaktadır.

Sakarya Hendek Kerem Ali Dağ-
ları’ndan çıkan kaynak kimyasal ve 
biyolojik kirlenmelerden uzak 20L/sn 
debiye sahip 8,30 PH alkali bir sudur. 
Doğal Mineralli sular sınıfında olan 
Kardelen Su İstanbul Üniversitesi Tıbbi 
Ekoloji ve Hidro Klimatoloji Araştırma 
Merkezi’nin analiz raporuna göre 1. 
Kalite sular sınıfına girmektedir. 2023 
yılında dolum kapasitesinin tamamını 
kullanmaya amaçlayan Kardelen Su, 
280 milyon litre üretim yapmayı hedef-
lemektedir.

Damacana konusunda öncülük eden Kardelen Su, çevreye duyarlı çalışmalarına da  
 devam ediyor. 30’uncu yılında yatırımlarla büyüyen Kardelen Su, 4bin 500 metrekare kapalı  

 alana GES kurarak, kullandığı enerjinin büyük bir kısmını kendisi üretmeyi planlıyor  
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1.2. TARIMSAL ÜRETİM DEĞERİ
2021 yılında Türkiye’nin toplam tarım-

sal üretim değeri 543.74 milyar dolar ola-
rak gerçekleşmiştir. Konya tarımsal üretim 
değeri bakımından 32,78 milyar TL ile 
Türkiye’de ilk sırada yer almaktadır. Kon-
ya’nın tarımsal üretim değeri 2021 yılında 
2020 yılına göre %9,44 artış göstermiştir. 
Konya’yı 23,36 milyar lira ile Antalya takip 
ederken, tarımsal üretimden Şanlıurfa 
22,82 milyar lira, Mersin 20,45 milyar lira, 
İzmir 18,80 milyar lira, Ankara 16,14 milyar 
lira, Adana ise 15,78 milyar lira kazanmıştır.

Konya Ticaret Odası’nca hazırlanan Konya Ekonomi Raporu-2021 verileri, sanayisinin 
tarımsal sanayiye doğru yönelmesi ve kendine özgü iklim özelliklerinden dolayı Konya’nın, 

Türkiye’de tarımsal potansiyel olarak en önemli kent konumunda olduğunu gösteriyor

TARIMSAL POTANSIYELI 
EN YÜKSEK ŞEHIR KONYA

K
onya, tarımsal üretim, tarımsal 
ticaret ve tarımsal istihdam 
açısından ülkemizin en önemli 

merkezlerden birisidir. Sanayisinin tarım-
sal sanayiye doğru yönelmesi, kendine 
özgü iklim özelliklerinden dolayı Konya, 
Türkiye’de tarımsal potansiyel olarak en 
önemli kent konumundadır. Tarıma elve-
rişli geniş arazi varlığı ile ülkemizin tarım 
başkenti olarak kabul edilen Konya, başta 
buğday, arpa, şeker pancarı, kuru fasulye, 
patates, ayçiçeği, haşhaş, mısır gibi tarla 
bitkileri olmak üzere birçok tarla bitkisi 
yanında havuç, kiraz, vişne gibi çok sayı-
da sebze ve meyve türlerinin üretiminin 
gerçekleştirildiği bir tarım bölgesidir. Son 
yıllarda Türkiye’nin tohumluk üretiminin 
yaklaşık yüzde 40’ını da karşılar hale ge-
len Konya’da organik tarımda da gelişme 
gözlenmektedir. 

1.1.ARAZİ VARLIĞI VE DAĞILIMI
İlimizin yüzölçümü 4.083.800 hektar-

dır.  Yüzölçümü ile yurdumuzun en geniş 
arazi varlığına sahip ili olup 2021 yılında 
1.858.692 hektar alanda tarım yapılmıştır. 
Konya’nın tarım alanı Türkiye’nin toplam 
tarım alanının %7,93’ünü oluşturmak-
tadır. Türkiye geneli ile kıyaslandığında 
Konya’da işlenen tarım alanı oranının 
oldukça yüksek olduğu görülmektedir. 

2021 yılında işlenen tarım alanı Konya’nın 
toplam alanının %45,5’ini oluşturmaktadır. 
Bununla birlikte Konya’nın tarım alanların-
da giderek azalma söz konusudur. Son 5 
yıla baktığımızda 2016 yılında 1.963.634 
hektar olan tarım alanı, 2021 yılına geldi-
ğimizde %5,3 oranında azalarak 1.858.692 

hektar alana düşmüştür. 2021 yılında ilin 
mevcut alanının %20,4’ü (834.219 ha) 
çayır-mera, %12,1’i (492.857 ha) orman, 
%22’si ise (898.032 ha) tarım dışı araziler-
den oluşmaktadır. 2021 yılında çayır-mera 
arazisi bir önceki yıla göre artış gösterir-
ken, tarım dışı arazi azalmıştır.

Konya’da tarımsal alan kullanımına 
bakıldığında ise, 2021 yılında 1.470.460 
hektar alanda tahıllar ve diğer bitkisel 
ürünler, 32.879 hektar alanda sebze, 
43.387 hektar alanda meyve ve 80 
hektar alanda ise süs bitkilerinin yetiş-
tirildiği görülmektedir. 

Nadasa bırakılan alan ise 311.886 
hektardır.

Kaynak: Tarım Kredi Kooperatifleri 
Konya Bölge Birliği

KONYA TARIMI

1.3. TARIMSAL SULAMA
Türkiye’deki 25 akarsu havzasından 

biri olan Konya Kapalı Havzası, yakla-
şık 5,5 milyon hektarlık yüzölçümü ile 
ülkemizin yaklaşık %7’sini teşkil eder. 
Havza, coğrafi konumu itibarıyla Tür-
kiye’nin en az yağış alan bölgelerinden 
birisidir. Türkiye’de kullanılabilir yüzey 
su kaynağının sadece %2’si Konya Hav-
zası’ndadır. 

Öte yandan, geniş bir kapalı havza 
olması nedeniyle ülkemizin yeraltı su 
potansiyelinin yaklaşık %17’sine sahiptir. 
Konya Kapalı Havzası’nda toplam su 
potansiyeli 8.624 hm�/yıl, kullanılabilir 
su potansiyeli ise 4.563 hm� /yıl’dır.  
Konya Havzasının kullanılabilir yeraltı 
suyu potansiyeli ise 2.471 hm�/yıl’dır.

Konya Kapalı Havzası’nda tarı-
ma elverişli arazi çok, kullanılabilir su 
kaynağı potansiyeli azdır. Konya’da 
2,2 milyon hektarlık arazi varlığının 
600 bin hektarı sulu tarım yapılabilen 
alanlardan, 1,6 milyon hektarlık arazi 
ise kıraç alanlardan oluşmaktadır. Bu 
da çiftçimizde, 2 yılda bir ürün alma ve 
500-600 bin hektarlık araziyi nadasa 
bırakma mecburiyeti gibi bir algı oluş-
turmaktadır. Bu tarımdan kopmayı hızlı 
bir şekilde etkilemektedir. 

Konya Havzası’nda yıllık su tüketimi 
ise 6,5 milyar m� seviyesindedir. Suyun 
yaklaşık %90’ı tarımsal sulama için 
kullanılmaktadır. Bununla birlikte Konya 
kapalı havzasında son yıllarda gözlem-
lenen sulu tarımdaki artış nedeniyle kı-
sıtlı olan su kaynakları üzerindeki baskı 
artmaktadır. Bu baskının her geçen 
gün daha çok fark edilen iklim deği-
şikliği ve kuraklık olaylarıyla daha fazla 
hissedildiği gözlemlenmektedir. Konya 
Ovasının üçte birinde sulu tarım yapıl-
maktadır.  Sulu tarım yapan çiftçiler yer 
altı sularını kullanmaktadır. Bu nedenle 
yeraltı su depoları hızla tüketilmektedir. 
Her yıl genellikle yer altı sularında 2 
metre düşüş olurken, 2021 yılında Kon-
ya Ovası’ndaki su düşüşü bazı bölge-
lerde 15 metreye varmıştır. Bu durum, 
Havza’yı çevresel ve tarımsal sürdürü-
lebilirlikten hızla uzaklaştırmaktadır.

Konya Ovası’nda 2021 yılında ciddi 
bir kuraklık yaşanmıştır. Normal ekim 
sezonunda düşen yağış miktarı, yüzde 
30 ila 40 oranında azalmıştır. Kıraç 
arazilerde bazı tarlalar biçilememiş, 
bazılarında da 50 ila 200 kilo arasında 
değişen verim alınmıştır. Bunun sonu-
cunda Konya Ovası’nda kuraklık nede-
niyle 2020- 2021 sezonunda buğday 
ve arpa hasadında 1 milyon ton verim 
kaybı yaşanmıştır. 2021 yılında yaşanan 
kuraklık nedeniyle yüzde 30 ve üzeri 
verim kaybı yaşayan çiftçilere destekle-
me ödemesi yapılmıştır. 

Ayrıca 2021 yılında alınan karar ile 
Gelir Koruma Sigortası, ilk kez 2021-
2022 tarımsal üretim döneminde 
Konya ilinin Cihanbeyli, Kadınhanı ve 
Karatay ilçelerinde buğday ürününde 
pilot olarak başlatılmıştır. Çiftçi gelirle-
rini artan afetlere ve fiyat risklerine kar-
şı koruyacak olan Gelir Koruma Sigor-
tası’nda devlet desteği sigorta priminin 
yüzde 60’ı olarak uygulanmaktadır.

Konya havzasında su kıtlığı bölgede 
günden güne önemi artan bir sorun 
olarak gündeme gelmektedir. Bölgede-
ki tarımsal üretime yönelik planlama-
ların kıt su kaynakları dikkate alınarak 
yapılması büyük önem arz etmektedir. 
Bu çerçevede iklim değişikliği ve ku-
raklığa bağlı olarak yeni ürün desen-
lerinin desteklenmesi kaçınılmaz hale 
gelmiştir. Ürün deseninde çiftçi daha 
az su tüketen bitkilere doğru yönlendi-
rilmelidir. Bu da teşviklerle sağlanabilir. 
Suyu az tüketen bitkilere yeterince 
destek sağlanırsa ürün deseninde deği-
şiklik olabilir.

Diğer yandan Türkiye’de suyun yüz-
de 77’sininin kullanıldığı tarım sektö-
ründe en kısa zamanda basınçlı sulama 
sistemine geçilmesi için verilen hibe 
desteği artırılmalı, 1-2 yıl içinde basınçlı 
sulama sistemine geçmeyen çiftçimiz 

kalmamalıdır. Çünkü tarımsal üreti-
mimizin sürdürülebilirliği bakımından 
basınçlı sulama sistemleri artık ‘olmaz-
sa olmaz’ bir hale gelmiştir.

1.4. BİTKİSEL ÜRETİM
Konya bitkisel üretim bakımından 

Türkiye’de öncü durumdadır. Kon-
ya’nın 2020 yılı bitkisel üretimi toplam 
19.202.044 tondur. Konya’da üretilen 
bitkisel ürünlerin üretim miktarla-
rına bakıldığında toplam üretimin 
%90,4’ünü tahıllar ve diğer bitkisel 
ürünler oluştururken, %7’sini sebzeler, 
%2,7’sini ise meyveler oluşturmaktadır.

Konya’da üretilen bitkisel ürünlerin 
üretim değerinin %62’sini tarla ürünleri 
oluştururken, %22’sini sebze ürünleri ve 
%16’sını da meyve ürünleri oluşturmak-
tadır. İl bitkisel üretim değerinin yapısı, 
Türkiye geneli itibariyle değerlendirildi-
ğinde; yapının Türkiye bitkisel üreti-
minden farklı bir görünüm arz ettiği 
dikkati çekmektedir. Türkiye genelinde 
gerek tarla ürünleri gerekse sebze ve 
meyve ürünleri üretimi bitkisel üretim 
içinde eşit bir ağırlığa sahip iken (yak-
laşık olarak %30-35), Konya’da tahıl ve 
şekerpancarı başta olmak üzere tarla 
ürünleri üretiminin ağırlıklı olduğu bir 
yapı söz konusudur.
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1.2. TARIMSAL ÜRETİM DEĞERİ
2021 yılında Türkiye’nin toplam tarım-

sal üretim değeri 543.74 milyar dolar ola-
rak gerçekleşmiştir. Konya tarımsal üretim 
değeri bakımından 32,78 milyar TL ile 
Türkiye’de ilk sırada yer almaktadır. Kon-
ya’nın tarımsal üretim değeri 2021 yılında 
2020 yılına göre %9,44 artış göstermiştir. 
Konya’yı 23,36 milyar lira ile Antalya takip 
ederken, tarımsal üretimden Şanlıurfa 
22,82 milyar lira, Mersin 20,45 milyar lira, 
İzmir 18,80 milyar lira, Ankara 16,14 milyar 
lira, Adana ise 15,78 milyar lira kazanmıştır.

Konya Ticaret Odası’nca hazırlanan Konya Ekonomi Raporu-2021 verileri, sanayisinin 
tarımsal sanayiye doğru yönelmesi ve kendine özgü iklim özelliklerinden dolayı Konya’nın, 

Türkiye’de tarımsal potansiyel olarak en önemli kent konumunda olduğunu gösteriyor

TARIMSAL POTANSIYELI 
EN YÜKSEK ŞEHIR KONYA

K
onya, tarımsal üretim, tarımsal 
ticaret ve tarımsal istihdam 
açısından ülkemizin en önemli 

merkezlerden birisidir. Sanayisinin tarım-
sal sanayiye doğru yönelmesi, kendine 
özgü iklim özelliklerinden dolayı Konya, 
Türkiye’de tarımsal potansiyel olarak en 
önemli kent konumundadır. Tarıma elve-
rişli geniş arazi varlığı ile ülkemizin tarım 
başkenti olarak kabul edilen Konya, başta 
buğday, arpa, şeker pancarı, kuru fasulye, 
patates, ayçiçeği, haşhaş, mısır gibi tarla 
bitkileri olmak üzere birçok tarla bitkisi 
yanında havuç, kiraz, vişne gibi çok sayı-
da sebze ve meyve türlerinin üretiminin 
gerçekleştirildiği bir tarım bölgesidir. Son 
yıllarda Türkiye’nin tohumluk üretiminin 
yaklaşık yüzde 40’ını da karşılar hale ge-
len Konya’da organik tarımda da gelişme 
gözlenmektedir. 

1.1.ARAZİ VARLIĞI VE DAĞILIMI
İlimizin yüzölçümü 4.083.800 hektar-

dır.  Yüzölçümü ile yurdumuzun en geniş 
arazi varlığına sahip ili olup 2021 yılında 
1.858.692 hektar alanda tarım yapılmıştır. 
Konya’nın tarım alanı Türkiye’nin toplam 
tarım alanının %7,93’ünü oluşturmak-
tadır. Türkiye geneli ile kıyaslandığında 
Konya’da işlenen tarım alanı oranının 
oldukça yüksek olduğu görülmektedir. 

2021 yılında işlenen tarım alanı Konya’nın 
toplam alanının %45,5’ini oluşturmaktadır. 
Bununla birlikte Konya’nın tarım alanların-
da giderek azalma söz konusudur. Son 5 
yıla baktığımızda 2016 yılında 1.963.634 
hektar olan tarım alanı, 2021 yılına geldi-
ğimizde %5,3 oranında azalarak 1.858.692 

hektar alana düşmüştür. 2021 yılında ilin 
mevcut alanının %20,4’ü (834.219 ha) 
çayır-mera, %12,1’i (492.857 ha) orman, 
%22’si ise (898.032 ha) tarım dışı araziler-
den oluşmaktadır. 2021 yılında çayır-mera 
arazisi bir önceki yıla göre artış gösterir-
ken, tarım dışı arazi azalmıştır.

Konya’da tarımsal alan kullanımına 
bakıldığında ise, 2021 yılında 1.470.460 
hektar alanda tahıllar ve diğer bitkisel 
ürünler, 32.879 hektar alanda sebze, 
43.387 hektar alanda meyve ve 80 
hektar alanda ise süs bitkilerinin yetiş-
tirildiği görülmektedir. 

Nadasa bırakılan alan ise 311.886 
hektardır.

Kaynak: Tarım Kredi Kooperatifleri 
Konya Bölge Birliği
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1.3. TARIMSAL SULAMA
Türkiye’deki 25 akarsu havzasından 

biri olan Konya Kapalı Havzası, yakla-
şık 5,5 milyon hektarlık yüzölçümü ile 
ülkemizin yaklaşık %7’sini teşkil eder. 
Havza, coğrafi konumu itibarıyla Tür-
kiye’nin en az yağış alan bölgelerinden 
birisidir. Türkiye’de kullanılabilir yüzey 
su kaynağının sadece %2’si Konya Hav-
zası’ndadır. 

Öte yandan, geniş bir kapalı havza 
olması nedeniyle ülkemizin yeraltı su 
potansiyelinin yaklaşık %17’sine sahiptir. 
Konya Kapalı Havzası’nda toplam su 
potansiyeli 8.624 hm�/yıl, kullanılabilir 
su potansiyeli ise 4.563 hm� /yıl’dır.  
Konya Havzasının kullanılabilir yeraltı 
suyu potansiyeli ise 2.471 hm�/yıl’dır.

Konya Kapalı Havzası’nda tarı-
ma elverişli arazi çok, kullanılabilir su 
kaynağı potansiyeli azdır. Konya’da 
2,2 milyon hektarlık arazi varlığının 
600 bin hektarı sulu tarım yapılabilen 
alanlardan, 1,6 milyon hektarlık arazi 
ise kıraç alanlardan oluşmaktadır. Bu 
da çiftçimizde, 2 yılda bir ürün alma ve 
500-600 bin hektarlık araziyi nadasa 
bırakma mecburiyeti gibi bir algı oluş-
turmaktadır. Bu tarımdan kopmayı hızlı 
bir şekilde etkilemektedir. 

Konya Havzası’nda yıllık su tüketimi 
ise 6,5 milyar m� seviyesindedir. Suyun 
yaklaşık %90’ı tarımsal sulama için 
kullanılmaktadır. Bununla birlikte Konya 
kapalı havzasında son yıllarda gözlem-
lenen sulu tarımdaki artış nedeniyle kı-
sıtlı olan su kaynakları üzerindeki baskı 
artmaktadır. Bu baskının her geçen 
gün daha çok fark edilen iklim deği-
şikliği ve kuraklık olaylarıyla daha fazla 
hissedildiği gözlemlenmektedir. Konya 
Ovasının üçte birinde sulu tarım yapıl-
maktadır.  Sulu tarım yapan çiftçiler yer 
altı sularını kullanmaktadır. Bu nedenle 
yeraltı su depoları hızla tüketilmektedir. 
Her yıl genellikle yer altı sularında 2 
metre düşüş olurken, 2021 yılında Kon-
ya Ovası’ndaki su düşüşü bazı bölge-
lerde 15 metreye varmıştır. Bu durum, 
Havza’yı çevresel ve tarımsal sürdürü-
lebilirlikten hızla uzaklaştırmaktadır.

Konya Ovası’nda 2021 yılında ciddi 
bir kuraklık yaşanmıştır. Normal ekim 
sezonunda düşen yağış miktarı, yüzde 
30 ila 40 oranında azalmıştır. Kıraç 
arazilerde bazı tarlalar biçilememiş, 
bazılarında da 50 ila 200 kilo arasında 
değişen verim alınmıştır. Bunun sonu-
cunda Konya Ovası’nda kuraklık nede-
niyle 2020- 2021 sezonunda buğday 
ve arpa hasadında 1 milyon ton verim 
kaybı yaşanmıştır. 2021 yılında yaşanan 
kuraklık nedeniyle yüzde 30 ve üzeri 
verim kaybı yaşayan çiftçilere destekle-
me ödemesi yapılmıştır. 

Ayrıca 2021 yılında alınan karar ile 
Gelir Koruma Sigortası, ilk kez 2021-
2022 tarımsal üretim döneminde 
Konya ilinin Cihanbeyli, Kadınhanı ve 
Karatay ilçelerinde buğday ürününde 
pilot olarak başlatılmıştır. Çiftçi gelirle-
rini artan afetlere ve fiyat risklerine kar-
şı koruyacak olan Gelir Koruma Sigor-
tası’nda devlet desteği sigorta priminin 
yüzde 60’ı olarak uygulanmaktadır.

Konya havzasında su kıtlığı bölgede 
günden güne önemi artan bir sorun 
olarak gündeme gelmektedir. Bölgede-
ki tarımsal üretime yönelik planlama-
ların kıt su kaynakları dikkate alınarak 
yapılması büyük önem arz etmektedir. 
Bu çerçevede iklim değişikliği ve ku-
raklığa bağlı olarak yeni ürün desen-
lerinin desteklenmesi kaçınılmaz hale 
gelmiştir. Ürün deseninde çiftçi daha 
az su tüketen bitkilere doğru yönlendi-
rilmelidir. Bu da teşviklerle sağlanabilir. 
Suyu az tüketen bitkilere yeterince 
destek sağlanırsa ürün deseninde deği-
şiklik olabilir.

Diğer yandan Türkiye’de suyun yüz-
de 77’sininin kullanıldığı tarım sektö-
ründe en kısa zamanda basınçlı sulama 
sistemine geçilmesi için verilen hibe 
desteği artırılmalı, 1-2 yıl içinde basınçlı 
sulama sistemine geçmeyen çiftçimiz 

kalmamalıdır. Çünkü tarımsal üreti-
mimizin sürdürülebilirliği bakımından 
basınçlı sulama sistemleri artık ‘olmaz-
sa olmaz’ bir hale gelmiştir.

1.4. BİTKİSEL ÜRETİM
Konya bitkisel üretim bakımından 

Türkiye’de öncü durumdadır. Kon-
ya’nın 2020 yılı bitkisel üretimi toplam 
19.202.044 tondur. Konya’da üretilen 
bitkisel ürünlerin üretim miktarla-
rına bakıldığında toplam üretimin 
%90,4’ünü tahıllar ve diğer bitkisel 
ürünler oluştururken, %7’sini sebzeler, 
%2,7’sini ise meyveler oluşturmaktadır.

Konya’da üretilen bitkisel ürünlerin 
üretim değerinin %62’sini tarla ürünleri 
oluştururken, %22’sini sebze ürünleri ve 
%16’sını da meyve ürünleri oluşturmak-
tadır. İl bitkisel üretim değerinin yapısı, 
Türkiye geneli itibariyle değerlendirildi-
ğinde; yapının Türkiye bitkisel üreti-
minden farklı bir görünüm arz ettiği 
dikkati çekmektedir. Türkiye genelinde 
gerek tarla ürünleri gerekse sebze ve 
meyve ürünleri üretimi bitkisel üretim 
içinde eşit bir ağırlığa sahip iken (yak-
laşık olarak %30-35), Konya’da tahıl ve 
şekerpancarı başta olmak üzere tarla 
ürünleri üretiminin ağırlıklı olduğu bir 
yapı söz konusudur.
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Tahıl ürünleri arasında yer alan buğ-
day (durum ve diğer) üretimi yüzde 1,7 
oranında azalarak 1 milyon 715 bin tona, 
arpa (diğer ve biralık) üretimi yüzde 
33,4 oranında azalarak yaklaşık 843 bin 

tona, yulaf üretimi yüzde 31,4 oranında 
azalarak yaklaşık 15 bin tona ve çavdar 
üretimi yüzde 76,5 oranında azalarak 
yaklaşık 6 bin tona gerilemiştir.

1.4.1. Bitkisel Üretim İstatistikleri 
Konya’nın özellikle tahıl ürünleri 

konusunda Türkiye’de açık ara önde 
olduğu söylenebilir.  2021 yılında 
Türkiye’de 30 milyon 150 bin ton tahıl 
(buğday, arpa, çavdar, yulaf, mısır) 
üretilmiştir. Türkiye’nin tahıl üretimi 
bir önceki yıla göre yüzde 16 oranında 
azalmıştır. Tahıl üretiminde yüzde 12,1 
ile Türkiye’de ilk sırada olan Konya, 
2021 yılında 3 milyon 840 bin ton tahıl 
üretmiştir.  Bununla birlikte 2021 yılında 
Konya Ovası’nda yaşanan kuraklık tahıl 
üretiminin düşmesine neden olmuştur. 
Konya’da toplam tahıl ürünleri üretim 
miktarı 2021 yılında bir önceki yıla göre 
yüzde 10,8 oranında azalarak 4 milyon 
304 bin tondan 3 milyon 840 bin tona 
gerilemiştir.

Konya, buğday (buğday diğer 
ve durum buğdayı) üretimiyle de 
lider durumdadır. Konya, Türki-
ye’deki buğdayın yüzde 9,7’sini tek 
başına üretmektedir. Konya ayrıca 
ülkedeki şeker pancarının yüzde 
31’ini, bezelyenin yüzde 43’ünü, 
kuru fasulyenin yüzde 19’unu, ar-
panın yüzde 15’ini, patatesin yüzde 
12’sini, dane mısırın %16’sını, yon-
canın %11’ini, macar fiğin %24’ünü 
ve yoncanın %9’unu üretmekte ve 
üretimde bu ürünlerde Türkiye’de 
ilk sırada yer almaktadır. 

Konya, bazı sebzelerin üretimin-
de ülkemizde önemli yere sahip-
tir. Örneğin, 353 bin 700 ton ile 
Türkiye’nin toplam havuç üretiminin 
yüzde 60’ı Konya’da yapılmaktadır. 
Tarıma elverişli 2,2 milyon arazide 
bitkisel üretimin yapıldığı Konya 
Ovası’nda, son yıllarda altyapı ve 
üretim ekipmanlarındaki gelişme-
ler havuç üretimini de ön plana 
çıkarmıştır. Ereğli (mor havuç) ve 
Çumra-Kaşınhanı (sofralık havuç) 
en önemli üretim merkezleridir. 

Son teknoloji ürünü tarım alet 
ve ekipmanlarıyla hasadı yapılan 
havuç, modern yıkama tesisinde 
işlemden geçirilerek paketlenmek-
tedir. İldeki havuç üretim miktarı 
son on yılda 10 kat artmıştır. Yetişti-
rilen havucun %40’ı ihraç edilmek-
te olup, üretimdeki artışa paralel 
olarak havuç ihracatı da 10 kat 
artmıştır.  Ülkemizdeki mor havuç 
üretiminin tamamına yakını Ereğli 
ve Karapınar ilçelerinde üretilmekte 
olup, bu ürün ağırlıklı olarak gıda 
sanayiinde kullanılmaktadır. Doğal 
gıda boyası olarak kullanılan siyah 
havuç, Ereğli Organize Sanayi 
Bölgesindeki fabrikalarda işlenerek 
siyah havuç konsantresi yapılmak-
ta ve 35 ülkeye ihraç edilmekte-
dir. Konya’nın havuç üretimindeki 
potansiyeli fonksiyonel gıda, kimya 
ve medikal sanayi alanında yapıla-
cak yatırımlar için önemli fırsatlar 
sunmaktadır.   

Konya kültür mantarı ve kavun 
üretimi bakımından da önemli bir 
yere sahiptir. Ülkemizde yetiştirilen 
kültür mantarının yüzde 10’u Kon-
ya’da üretilmektedir. Diğer yandan 
Konya Türkiye’nin kavun üretiminin 
yüzde 7’sini üreterek Türkiye’de 
Adana ve Antalya’dan sonra 3. sıra-
da yer almaktadır. 

Son yıllarda Türkiye’nin salça-
lık domates üretimi merkezi olan 
Bursa, Uşak, Manisa, Balıkesir gibi 
illere Konya ve ilçeleri de eklenmiş-
tir. Özellikle Tarım Kredi Kooperatif-
leri’nin çiftçilere piyasanın üzerinde 
fiyat vererek alım yapması üretimi 
artırıcı etki yapmıştır. Bu kapsamda 
Konya 2021 yılında salçalık doma-
tes üretiminde Türkiye’de 5. Sıraya 
yükselmiştir.
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Konya İl Tarım ve Orman 
Müdürlüğü’nün 2021 yılı verileri-
ne göre, ülke genelinde sertifikalı 
tohum üretiminin yüzde 28,1’i, Tür-
kiye’nin tarımsal üretiminde önemli 
bir yere sahip Konya Ovası’nda 
yapılmıştır. Hububat, bakliyat, pa-
tates ve yem bitkileri başta olmak 
üzere Türkiye’deki 1 milyon 324 bin 
222 ton sertifikalı tohum üretiminin 
372 bin 620 tonu Konya’da ger-
çekleştirilmiştir. Sertifikalı tohum 
üretiminde Konya’yı 145 bin 154 
tonla Şanlıurfa, 85 bin 686 tonla 
Diyarbakır takip etmiştir.

İklimi, toprak yapısı, güneş ve su gibi 
doğal kaynaklarının yanı sıra üretim için 
gerekli kış şartlarının da uygun olması 
Konya’yı, tahıl ürünlerinin yanında süs bit-
kisi üretimi açısından da cazip kılmaktadır. 
Bu kapsamda Konya, lale soğanı üretimi 
ile iç ve dış piyasalarda önemli başarı elde 
etmiştir.  Türkiye lale üretiminin yüzde 
99’u Konya’da gerçekleştirilmekte ve 
üretimin yarısı ihraç edilmektedir. 

2021 yılında Konya’da lale üretimi 
yüzde 31,6 oranında azalarak 40 milyon 
400 bin adetten 27.600.000 adede 
gerilemiştir. Bu durumun nedeni pande-
mi nedeniyle yurtdışı talebin azalması ve 
buna bağlı olarak da üretim alanının dü-
şürülmesidir. Önümüzdeki yıllarda talep 
artışına bağlı olarak üretim alanlarının da 
artması beklenmektedir.

Konya’da ilçeler bazında özellikle 

Çumra, Altınekin, Karapınar, Karatay, 
Ereğli, Akşehir, Kulu ve Cihanbeyli ilçeleri 
sulama imkânları ve işletme büyüklüğü 
nedeni ile tarımsal potansiyeli daha yük-
sek ilçeler olarak ön plana çıkmaktadır. 

2021 yılında buğday, arpa ve patates 
üretiminde Karatay, şeker pancarı, mısır 
ve kuru fasulye üretiminde Çumra, silaj 
mısır üretiminde Ereğli, havuç üretimin-
de Meram, kiraz ve vişne üretiminde 
Akşehir listenin başında yer almıştır.

1.4.3. Tohumculuk
Konya sahip olduğu özellikler ile 

sadece bitkisel üretimde değil aynı za-
manda bitkisel üretimin ana unsuru olan 
tohum üretiminde Türkiye’de ilk sırada 
yer almaktadır. Birçok ürün için uygun 
iklim koşulları sunan Konya’nın sahip 
olduğu geniş tarım arazilerinde başta 
buğday, arpa, ayçiçeği, patates olmak 
üzere hibrit ayçiçeği, hibrit mısır, haşhaş, 
yem bitkileri, yemeklik tane baklagiller, 
aspir gibi tarla bitkileri ile bazı sebze tür-
leri tohumluğu ve meyve fidanı üretimi 
yapılmaktadır.

Konya’nın yüzölçümü büyük oldu-
ğundan ekolojik olarak birbirinden farklı 
alanları bünyesinde bulundurmaktadır. 

Bu nedenle Konya’da çok sayıda mey-
ve türünün yetiştiriciliğine rastlamak 
mümkündür. İlin özellikle Ereğli, Akşehir, 

Ilgın, Taşkent, Hadim ilçeleri iklim ve 
arazi özellikleri açısından bahçe tarımına 
uygundur. 

Konya, Türkiye meyve üretiminin yüz-
de 1,9’unu gerçekleştirmektedir. Üretimi 
en fazla olan meyveler elma, kiraz, çilek 
ve üzümdür. Konya 2020 yılında 64.086 
ton kiraz üretimi ile Türkiye’de birinci 
sırada yer alırken, 2021 yılında kiraz 
üretimi yüzde 18,9 oranında azalmıştır ve 
Konya kiraz üretiminde 3. Sıraya geri-
lemiştir. 2021 yılında üretimde yaşanan 
düşüşe rağmen Konya, vişne, kurutmalık 
çekirdekli üzüm ve kimyon üretiminde 
Türkiye’de 2. sırada yer almıştır. 

Konya’da en çok üretilen meyve 150 
bin 277 ton ile elma iken, 2021 yılında 
Konya elma üretiminde 7. sırada yer 
almıştır. En fazla elma üreten il 1 milyon 
131 bin ton ile Isparta olurken, onu Niğde 
ve Karaman izlemiştir.
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Tahıl ürünleri arasında yer alan buğ-
day (durum ve diğer) üretimi yüzde 1,7 
oranında azalarak 1 milyon 715 bin tona, 
arpa (diğer ve biralık) üretimi yüzde 
33,4 oranında azalarak yaklaşık 843 bin 

tona, yulaf üretimi yüzde 31,4 oranında 
azalarak yaklaşık 15 bin tona ve çavdar 
üretimi yüzde 76,5 oranında azalarak 
yaklaşık 6 bin tona gerilemiştir.

1.4.1. Bitkisel Üretim İstatistikleri 
Konya’nın özellikle tahıl ürünleri 

konusunda Türkiye’de açık ara önde 
olduğu söylenebilir.  2021 yılında 
Türkiye’de 30 milyon 150 bin ton tahıl 
(buğday, arpa, çavdar, yulaf, mısır) 
üretilmiştir. Türkiye’nin tahıl üretimi 
bir önceki yıla göre yüzde 16 oranında 
azalmıştır. Tahıl üretiminde yüzde 12,1 
ile Türkiye’de ilk sırada olan Konya, 
2021 yılında 3 milyon 840 bin ton tahıl 
üretmiştir.  Bununla birlikte 2021 yılında 
Konya Ovası’nda yaşanan kuraklık tahıl 
üretiminin düşmesine neden olmuştur. 
Konya’da toplam tahıl ürünleri üretim 
miktarı 2021 yılında bir önceki yıla göre 
yüzde 10,8 oranında azalarak 4 milyon 
304 bin tondan 3 milyon 840 bin tona 
gerilemiştir.

Konya, buğday (buğday diğer 
ve durum buğdayı) üretimiyle de 
lider durumdadır. Konya, Türki-
ye’deki buğdayın yüzde 9,7’sini tek 
başına üretmektedir. Konya ayrıca 
ülkedeki şeker pancarının yüzde 
31’ini, bezelyenin yüzde 43’ünü, 
kuru fasulyenin yüzde 19’unu, ar-
panın yüzde 15’ini, patatesin yüzde 
12’sini, dane mısırın %16’sını, yon-
canın %11’ini, macar fiğin %24’ünü 
ve yoncanın %9’unu üretmekte ve 
üretimde bu ürünlerde Türkiye’de 
ilk sırada yer almaktadır. 

Konya, bazı sebzelerin üretimin-
de ülkemizde önemli yere sahip-
tir. Örneğin, 353 bin 700 ton ile 
Türkiye’nin toplam havuç üretiminin 
yüzde 60’ı Konya’da yapılmaktadır. 
Tarıma elverişli 2,2 milyon arazide 
bitkisel üretimin yapıldığı Konya 
Ovası’nda, son yıllarda altyapı ve 
üretim ekipmanlarındaki gelişme-
ler havuç üretimini de ön plana 
çıkarmıştır. Ereğli (mor havuç) ve 
Çumra-Kaşınhanı (sofralık havuç) 
en önemli üretim merkezleridir. 

Son teknoloji ürünü tarım alet 
ve ekipmanlarıyla hasadı yapılan 
havuç, modern yıkama tesisinde 
işlemden geçirilerek paketlenmek-
tedir. İldeki havuç üretim miktarı 
son on yılda 10 kat artmıştır. Yetişti-
rilen havucun %40’ı ihraç edilmek-
te olup, üretimdeki artışa paralel 
olarak havuç ihracatı da 10 kat 
artmıştır.  Ülkemizdeki mor havuç 
üretiminin tamamına yakını Ereğli 
ve Karapınar ilçelerinde üretilmekte 
olup, bu ürün ağırlıklı olarak gıda 
sanayiinde kullanılmaktadır. Doğal 
gıda boyası olarak kullanılan siyah 
havuç, Ereğli Organize Sanayi 
Bölgesindeki fabrikalarda işlenerek 
siyah havuç konsantresi yapılmak-
ta ve 35 ülkeye ihraç edilmekte-
dir. Konya’nın havuç üretimindeki 
potansiyeli fonksiyonel gıda, kimya 
ve medikal sanayi alanında yapıla-
cak yatırımlar için önemli fırsatlar 
sunmaktadır.   

Konya kültür mantarı ve kavun 
üretimi bakımından da önemli bir 
yere sahiptir. Ülkemizde yetiştirilen 
kültür mantarının yüzde 10’u Kon-
ya’da üretilmektedir. Diğer yandan 
Konya Türkiye’nin kavun üretiminin 
yüzde 7’sini üreterek Türkiye’de 
Adana ve Antalya’dan sonra 3. sıra-
da yer almaktadır. 

Son yıllarda Türkiye’nin salça-
lık domates üretimi merkezi olan 
Bursa, Uşak, Manisa, Balıkesir gibi 
illere Konya ve ilçeleri de eklenmiş-
tir. Özellikle Tarım Kredi Kooperatif-
leri’nin çiftçilere piyasanın üzerinde 
fiyat vererek alım yapması üretimi 
artırıcı etki yapmıştır. Bu kapsamda 
Konya 2021 yılında salçalık doma-
tes üretiminde Türkiye’de 5. Sıraya 
yükselmiştir.
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Müdürlüğü’nün 2021 yılı verileri-
ne göre, ülke genelinde sertifikalı 
tohum üretiminin yüzde 28,1’i, Tür-
kiye’nin tarımsal üretiminde önemli 
bir yere sahip Konya Ovası’nda 
yapılmıştır. Hububat, bakliyat, pa-
tates ve yem bitkileri başta olmak 
üzere Türkiye’deki 1 milyon 324 bin 
222 ton sertifikalı tohum üretiminin 
372 bin 620 tonu Konya’da ger-
çekleştirilmiştir. Sertifikalı tohum 
üretiminde Konya’yı 145 bin 154 
tonla Şanlıurfa, 85 bin 686 tonla 
Diyarbakır takip etmiştir.

İklimi, toprak yapısı, güneş ve su gibi 
doğal kaynaklarının yanı sıra üretim için 
gerekli kış şartlarının da uygun olması 
Konya’yı, tahıl ürünlerinin yanında süs bit-
kisi üretimi açısından da cazip kılmaktadır. 
Bu kapsamda Konya, lale soğanı üretimi 
ile iç ve dış piyasalarda önemli başarı elde 
etmiştir.  Türkiye lale üretiminin yüzde 
99’u Konya’da gerçekleştirilmekte ve 
üretimin yarısı ihraç edilmektedir. 

2021 yılında Konya’da lale üretimi 
yüzde 31,6 oranında azalarak 40 milyon 
400 bin adetten 27.600.000 adede 
gerilemiştir. Bu durumun nedeni pande-
mi nedeniyle yurtdışı talebin azalması ve 
buna bağlı olarak da üretim alanının dü-
şürülmesidir. Önümüzdeki yıllarda talep 
artışına bağlı olarak üretim alanlarının da 
artması beklenmektedir.

Konya’da ilçeler bazında özellikle 

Çumra, Altınekin, Karapınar, Karatay, 
Ereğli, Akşehir, Kulu ve Cihanbeyli ilçeleri 
sulama imkânları ve işletme büyüklüğü 
nedeni ile tarımsal potansiyeli daha yük-
sek ilçeler olarak ön plana çıkmaktadır. 

2021 yılında buğday, arpa ve patates 
üretiminde Karatay, şeker pancarı, mısır 
ve kuru fasulye üretiminde Çumra, silaj 
mısır üretiminde Ereğli, havuç üretimin-
de Meram, kiraz ve vişne üretiminde 
Akşehir listenin başında yer almıştır.

1.4.3. Tohumculuk
Konya sahip olduğu özellikler ile 

sadece bitkisel üretimde değil aynı za-
manda bitkisel üretimin ana unsuru olan 
tohum üretiminde Türkiye’de ilk sırada 
yer almaktadır. Birçok ürün için uygun 
iklim koşulları sunan Konya’nın sahip 
olduğu geniş tarım arazilerinde başta 
buğday, arpa, ayçiçeği, patates olmak 
üzere hibrit ayçiçeği, hibrit mısır, haşhaş, 
yem bitkileri, yemeklik tane baklagiller, 
aspir gibi tarla bitkileri ile bazı sebze tür-
leri tohumluğu ve meyve fidanı üretimi 
yapılmaktadır.

Konya’nın yüzölçümü büyük oldu-
ğundan ekolojik olarak birbirinden farklı 
alanları bünyesinde bulundurmaktadır. 

Bu nedenle Konya’da çok sayıda mey-
ve türünün yetiştiriciliğine rastlamak 
mümkündür. İlin özellikle Ereğli, Akşehir, 

Ilgın, Taşkent, Hadim ilçeleri iklim ve 
arazi özellikleri açısından bahçe tarımına 
uygundur. 

Konya, Türkiye meyve üretiminin yüz-
de 1,9’unu gerçekleştirmektedir. Üretimi 
en fazla olan meyveler elma, kiraz, çilek 
ve üzümdür. Konya 2020 yılında 64.086 
ton kiraz üretimi ile Türkiye’de birinci 
sırada yer alırken, 2021 yılında kiraz 
üretimi yüzde 18,9 oranında azalmıştır ve 
Konya kiraz üretiminde 3. Sıraya geri-
lemiştir. 2021 yılında üretimde yaşanan 
düşüşe rağmen Konya, vişne, kurutmalık 
çekirdekli üzüm ve kimyon üretiminde 
Türkiye’de 2. sırada yer almıştır. 

Konya’da en çok üretilen meyve 150 
bin 277 ton ile elma iken, 2021 yılında 
Konya elma üretiminde 7. sırada yer 
almıştır. En fazla elma üreten il 1 milyon 
131 bin ton ile Isparta olurken, onu Niğde 
ve Karaman izlemiştir.
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Ürün bazında tohum üretimine 
bakıldığında ise, ilimiz Türkiye’nin aspir 
(%73,5), kuru fasulye (%59,6), yonca 
(%53,9), ayçiçeği (%49,5), patates 
(%40), arpa (%39,2) ve macar fiğ 
(%18,7) tohumu üretiminde ilk sırada, 
korunga (%24,5) ve buğday (%21,8) 
tohumu üretiminde ise ikinci sırada 
yerini almaktadır. Türkiye tohumluk 

sektörünün 2023 hedefi 1.000.000 ton 
tohum üretimi, Konya’nın 2023 yılın-
da bu sektördeki hedefi 400-450 bin 
ton olacaktır. Bu da Türkiye üretiminin 
yüzde 40-45’i demektir.

Bölgede son yıllarda tohumculuk 
alanında faaliyet gösteren firma ve 
kurumların artması bölgeyi tohumculuk 
merkezi haline getirmiştir. 2021 yılında 

23 firma tohum üretmek için yeni belge 
alırken, tohum üretiminde toplam firma 
sayısı 2021 yılında bir önceki yıla göre 
yüzde 10,1 oranında artarak 173’e yük-
selmiştir. Tohum bayilerinin sayısında 
da artış söz konusudur. Yeni belge alan 
tohum bayisi sayısı yüzde 57,3 oranın-
da artarak 107’ye, toplam bayi sayısı ise 
yüzde 11,1 artarak 617’ye çıkmıştır.

Yerli ve milli çeşitlerimizin verimlili-
ğini, dayanıklılığını ve kalitesini daha da 

artırıp yabancı markaların ülkemizde 
üretilmesi yerine, yerli markalarımızın 

yurt dışında üretilmesini ve ekilmesini 
hedeflenmektedir.
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ton olacaktır. Bu da Türkiye üretiminin 
yüzde 40-45’i demektir.

Bölgede son yıllarda tohumculuk 
alanında faaliyet gösteren firma ve 
kurumların artması bölgeyi tohumculuk 
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M
edicana Konya Hastanesi Baş-
hekimi Dr. Mustafa Argındoğan, 
senede 1 kere check-up yaptır-

manın gerekliliğinden bahsetti. Argındo-
ğan, check-up yaptırmanın oluşabilecek 
hastalıkların engellemesinde ya da mevcut 
rahatsızlıkların tespitinde çok önemli bir 
rolünün olduğunu ve amacının tedavilerin 
düzenlenip kişinin yaşam kalitesini yük-
seltmek olduğunu vurguladı.  Check –up 
yaptırmanın birçok hastalığın ilk evrelerin-
de tespit edilmesinin en önemli avantajı 
olduğunu kaydeden Argındoğan, ‘’Kişinin 
hiçbir şikâyeti olmamasına rağmen yapılan 
taramaların doğru zamanda yapılması, pek 
çok farklı hastalığa erken dönemde tanı 
konmasına ve gerektiğinde uygun şekilde 
tedavi edilmesine olanak sağlıyor. Kişiye 
özel temel sağlık kontrolü olarak tanım-
lanabilen check-up, kişinin herhangi bir 
sağlık problemi olmaksızın yaptırdığı bir 
dizi muayene, test ve tetkikten oluşuyor” 
diye açıkladı.

‘YAŞAM KALİTESİNİ ARTIRMAK İÇİN 
DÜZENLİ CHECK-UP YAPILMALI’

Medicana Konya Hastanesi Başhekimi 
Dr. Mustafa Argındoğan,’’Yaşam kalitesini 
artırmak için düzenli yapılan taramaları ve 
bu işlemlerin bütününü check-up olarak 
adlandırıyoruz. Medicana Konya Hasta-
nesi’nde multidisipliner yaklaşımların ve 
son teknolojik cihazların da yardımı ile 
üst seviye sağlık hizmeti veriyoruz. Bu 
hizmetler arasında hastalarımıza sundu-
ğumuz check-up hizmeti aslında; kişile-
rin sağlıklı kalmaları, hastalanmamaları, 
biyolojik ya da fiziksel oluşan sorunların 
erken teşhisi, iş kazası veya meslek has-
talığı risklerinin belirlenmesi, oluşabilecek 
hastalık durumlarının engellenmesine 
yönelik tedbirlerin alınmasının sağlanması 
ve risklerin minimize edilip çalışanlara ve 
iş yeri sahiplerine bilgilendirme yapılma-
sıdır. Check – up muayenesinde cinsiyet, 
yaş, mevcut kronik hastalıklar, meslek risk 
grubuna göre görülebilecek rahatsızlıkların 
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tespitinin yapılması önemlidir. Check – up 
da hekim yönlendirmeleri, geniş biyokim-
ya, mikrobiyoloji, hematoloji, laboratuvar 
testleri, görüntüleme, ilave tetkikler ile 
mevcut hastalıklarının son durumu ve ilave 
edilecek tedavileri, ayrıca yeni oluşmaya 
başlamış ya da oluşabilecek hastalıklara 
karşıda koruyucu hekimlik hizmetlerini 
sunuyoruz. Oluşabilecek hastalıkların 
engellemesini ya da mevcut rahatsızlıkları-
nın tespiti ve tedavilerin düzenlenip kişinin 
yaşam kalitesini yükseltmek hastanemizin 
sunacağı check –up hizmetinin ana hedefi 
olduğunu vurgulayan Dr. Mustafa Argın-
doğan,’’ Özellikle tarım şehri olan Konya 
‘mızda, tarım sektörü çok geniş bir çalışma 
alanı olduğu için kişiye uygun risklerin be-
lirlenmesinde check- up merkezimiz önem 
kazanmaktadır.’’ dedi.

TARIMDA CHECK – UP ‘IN ÖNEMİ

Medicana Konya Hastanesi Başhekimi 
Dr. Mustafa Argındoğan,’’ Tarım sektörü 
ülkemizde ve Konya’da mevsimlik olarak 
çalışma süresi değişkenlik göstermekte ve 
iş gücünde kadın çalışanlar gibi özel risk 
gruplarında yoğun olarak bulunması ve 
dolayısıyla hastalık-çalışma alanında ma-
ruziyete kalacakları risklerin belirlenmesi 
ve uygun tedbirlerin alınması çalışabilecek 
ya da çalışma durumunda riskli olacak 
kişilerin belirlenmesinde sunulan check 
–up hizmeti ve iş sağlığı güvenliğine ilişkin 
hizmetlerin verilmesi, hem çalışanların 
hem de iş imkânı sunacak sektör sahiple-
rinin yararına olmaktadır. Bitkisel hayvan-
sal üretimde çalışanlar, orman ve tarım 
sektörü, balıkçılık, su ürünleri sektörlerine 
uygun risklerin belirlenmesi, hastalıklar ve 
tedavileri uygun bir check – up hizmeti 
sonrasında başarılı olmaktadır.’’ diye ifade 
etti. Argındoğan, ‘’Günümüzde tarım sula-
ma, gübreleme, ilaçlama ve mekanizasyon 
işlemlerinin bir arada uygulandığı geniş bir 
sektördür. Özellikle gübreleme – ilaçlama 
ve bunlara bağlı oluşacak hastalıklara karşı 
önlemlerin alınması, çalışabilecek kişilerin 
belirlenmesi, riskli kişilerin uygun ekip-
manla çalışmasının sağlanması, işe giriş 
sırasındaki iş güvenliği hizmetleri ve uygun 
check –up hizmetleri ile çalışanlara ve 
sektör sahiplerine ulaşmayı hedeflemek-
teyiz. Çalışma koşullarının ağırlığı, fiziksel, 
kimyasal, biyolojik ve sosyal etkenlerin yol 
açtığı farklı meslek hastalıklarına sebep 

olabilecektir. Bu nedenlerden ötürü kişiye 
özel, çalışma alanlarında maruz kalabile-
cekleri risklerin belirlenmesi ve oluşabile-
cek hastalıklara yönelik koruyucu önlemler, 
koruyucu hekimlik hizmeti, check –up 
birimimiz ile birlikte büyük önlem kazan-
maktadır.’’ diye ekledi.

TARIMDA OLUŞABİLECEK MESLEKİ 
HASTALIKLAR NELERDİR?

Tarımın tehlikeli iş sektörü sınıflan-
masında yer aldığını anlatan Dr. Mustafa 
Argındoğan, ‘’Hububat, sebzecilik, seracı-
lık, meyvecilik, fidancılık, endüstriyel ham 
madde yetiştirildiğinin yanı sıra hayvancı-
lık, besicilik, süt hayvancılığı, kanatlı hay-
van yetiştiriciliği, balıkçılık, ormancılık ve 
tomrukçuluğunda içinde olduğu geniş bir 
çalışma alanını içermektedir. Bu sektörler-
de araç, alet, tarım makinelerinin kullanımı 
ve ilaçlama, gübreleme gibi kimyasalların 
maruziyetinden kaynaklanabilecek; kan-
serler, solunum yolu hastalıkları, dermato-
lojik hastalıklar, hayvan kaynaklı hastalıklar 
veya kazalar, pestisit, kimyasallara maru-
ziyet, tehlikeli bitki ve biyolojik maddelere 
maruziyet, bulaşıcı hastalıklara maruziyet, 
ağır kaldırma veya tekrarlayan hareketlere 
bağlı oluşabilecek iskelet ve kas hastalıkları 
meydana getirmektedir. Olumsuz hava- 
iklim- termal riskleri, psikolojik etmenler, 
stres, barınma sorunları gibi etmenlerde 
istenmeyen iş kazaları görülebilmektedir. 
Tarım makinalarının maruziyetinde işitme 
kayıpları, kazaların önlenmesinde öncesin-
de işitme testleri, konsantrasyon bozuklu-
ğu yapabilecek hastalığın belirlenmesinde 

check – up önem kazanmaktadır. Çalışma 
alanlarında gürültü 85 desibel geçme-
mesi gerekmektedir. Gürültü maruziyeti 
olan alanlarda uygun ekipman kullanıl-
ması ya da riskli çalışamayacak kişileri 
belirleyebiliyoruz. El kol titreşimine bağlı 
oluşabilecek hastalıklar (beyaz parmak 
sendromu), dokunma duyusu kaybı, güç 
kaybı, eklemde bozulma, titreşimin bütün 
vücuda aktarılması ile daha ciddi problem-
lerde beraberinde oluşabilmektedir. Tarım 
makinalarına yalıtım ve mevcut hasta olan-
ların tanısı check- up ile belirlenmektedir. 
Termal Konfor: Isı, nem, hava akımı, iklim 
şartları optimum çalışma sıcaklığı 18 – 24 
derecedir. 24 derecenin üstünde fiziksel 
yorgunluk başlar. 10 derece ile 30 derece 
sıcaklık aralığı dışında zihinsel etkinlik ve 
dokunma duyarlılığı azalır. Nem oranı da 
önemlidir. Bunların dışında aydınlatma azlı-
ğı görme bozukluğu dikkatsizlik yorgunluk 
yapabilmektedir. Pestisitler ile yapılan zirai 
müdahalede bunların deri, solunum, ağız 
ve göz ile teması sonrası oluşabilecek 
hastalıklar; göz, cilt, solunum yolu hastalık-
ları, alerjik tepkiler, kusma, baş ağrısı, ishal, 
psikolojik rahatsızlıklar, kaslarda zayıflıktır. 
Kanser rahatsızlıklarına neden olabil-
mektedir. Ergonomi ile ilgili kas iskelet 
rahatsızlıkları, hayvansal kaynaklı yaralan-
ma, ısırılma, zoonas hastalıklar insanlara 
bulaşabilmektedir. Pestisitler, insektisitler, 
küflü saman şeker kamaşlı mantar sporları, 
ozon, metan amonyak ile maruziyetlerin 
azaltılmasını korumak için ekipmanları 
kullandırmak, riskli grupların bu alanlarda 
çalışmasını engellemek check-up ile müm-
kün olmaktadır.’’ diye açıkladı.
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M
edicana Konya Hastanesi Baş-
hekimi Dr. Mustafa Argındoğan, 
senede 1 kere check-up yaptır-

manın gerekliliğinden bahsetti. Argındo-
ğan, check-up yaptırmanın oluşabilecek 
hastalıkların engellemesinde ya da mevcut 
rahatsızlıkların tespitinde çok önemli bir 
rolünün olduğunu ve amacının tedavilerin 
düzenlenip kişinin yaşam kalitesini yük-
seltmek olduğunu vurguladı.  Check –up 
yaptırmanın birçok hastalığın ilk evrelerin-
de tespit edilmesinin en önemli avantajı 
olduğunu kaydeden Argındoğan, ‘’Kişinin 
hiçbir şikâyeti olmamasına rağmen yapılan 
taramaların doğru zamanda yapılması, pek 
çok farklı hastalığa erken dönemde tanı 
konmasına ve gerektiğinde uygun şekilde 
tedavi edilmesine olanak sağlıyor. Kişiye 
özel temel sağlık kontrolü olarak tanım-
lanabilen check-up, kişinin herhangi bir 
sağlık problemi olmaksızın yaptırdığı bir 
dizi muayene, test ve tetkikten oluşuyor” 
diye açıkladı.

‘YAŞAM KALİTESİNİ ARTIRMAK İÇİN 
DÜZENLİ CHECK-UP YAPILMALI’

Medicana Konya Hastanesi Başhekimi 
Dr. Mustafa Argındoğan,’’Yaşam kalitesini 
artırmak için düzenli yapılan taramaları ve 
bu işlemlerin bütününü check-up olarak 
adlandırıyoruz. Medicana Konya Hasta-
nesi’nde multidisipliner yaklaşımların ve 
son teknolojik cihazların da yardımı ile 
üst seviye sağlık hizmeti veriyoruz. Bu 
hizmetler arasında hastalarımıza sundu-
ğumuz check-up hizmeti aslında; kişile-
rin sağlıklı kalmaları, hastalanmamaları, 
biyolojik ya da fiziksel oluşan sorunların 
erken teşhisi, iş kazası veya meslek has-
talığı risklerinin belirlenmesi, oluşabilecek 
hastalık durumlarının engellenmesine 
yönelik tedbirlerin alınmasının sağlanması 
ve risklerin minimize edilip çalışanlara ve 
iş yeri sahiplerine bilgilendirme yapılma-
sıdır. Check – up muayenesinde cinsiyet, 
yaş, mevcut kronik hastalıklar, meslek risk 
grubuna göre görülebilecek rahatsızlıkların 
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tespitinin yapılması önemlidir. Check – up 
da hekim yönlendirmeleri, geniş biyokim-
ya, mikrobiyoloji, hematoloji, laboratuvar 
testleri, görüntüleme, ilave tetkikler ile 
mevcut hastalıklarının son durumu ve ilave 
edilecek tedavileri, ayrıca yeni oluşmaya 
başlamış ya da oluşabilecek hastalıklara 
karşıda koruyucu hekimlik hizmetlerini 
sunuyoruz. Oluşabilecek hastalıkların 
engellemesini ya da mevcut rahatsızlıkları-
nın tespiti ve tedavilerin düzenlenip kişinin 
yaşam kalitesini yükseltmek hastanemizin 
sunacağı check –up hizmetinin ana hedefi 
olduğunu vurgulayan Dr. Mustafa Argın-
doğan,’’ Özellikle tarım şehri olan Konya 
‘mızda, tarım sektörü çok geniş bir çalışma 
alanı olduğu için kişiye uygun risklerin be-
lirlenmesinde check- up merkezimiz önem 
kazanmaktadır.’’ dedi.

TARIMDA CHECK – UP ‘IN ÖNEMİ

Medicana Konya Hastanesi Başhekimi 
Dr. Mustafa Argındoğan,’’ Tarım sektörü 
ülkemizde ve Konya’da mevsimlik olarak 
çalışma süresi değişkenlik göstermekte ve 
iş gücünde kadın çalışanlar gibi özel risk 
gruplarında yoğun olarak bulunması ve 
dolayısıyla hastalık-çalışma alanında ma-
ruziyete kalacakları risklerin belirlenmesi 
ve uygun tedbirlerin alınması çalışabilecek 
ya da çalışma durumunda riskli olacak 
kişilerin belirlenmesinde sunulan check 
–up hizmeti ve iş sağlığı güvenliğine ilişkin 
hizmetlerin verilmesi, hem çalışanların 
hem de iş imkânı sunacak sektör sahiple-
rinin yararına olmaktadır. Bitkisel hayvan-
sal üretimde çalışanlar, orman ve tarım 
sektörü, balıkçılık, su ürünleri sektörlerine 
uygun risklerin belirlenmesi, hastalıklar ve 
tedavileri uygun bir check – up hizmeti 
sonrasında başarılı olmaktadır.’’ diye ifade 
etti. Argındoğan, ‘’Günümüzde tarım sula-
ma, gübreleme, ilaçlama ve mekanizasyon 
işlemlerinin bir arada uygulandığı geniş bir 
sektördür. Özellikle gübreleme – ilaçlama 
ve bunlara bağlı oluşacak hastalıklara karşı 
önlemlerin alınması, çalışabilecek kişilerin 
belirlenmesi, riskli kişilerin uygun ekip-
manla çalışmasının sağlanması, işe giriş 
sırasındaki iş güvenliği hizmetleri ve uygun 
check –up hizmetleri ile çalışanlara ve 
sektör sahiplerine ulaşmayı hedeflemek-
teyiz. Çalışma koşullarının ağırlığı, fiziksel, 
kimyasal, biyolojik ve sosyal etkenlerin yol 
açtığı farklı meslek hastalıklarına sebep 

olabilecektir. Bu nedenlerden ötürü kişiye 
özel, çalışma alanlarında maruz kalabile-
cekleri risklerin belirlenmesi ve oluşabile-
cek hastalıklara yönelik koruyucu önlemler, 
koruyucu hekimlik hizmeti, check –up 
birimimiz ile birlikte büyük önlem kazan-
maktadır.’’ diye ekledi.

TARIMDA OLUŞABİLECEK MESLEKİ 
HASTALIKLAR NELERDİR?

Tarımın tehlikeli iş sektörü sınıflan-
masında yer aldığını anlatan Dr. Mustafa 
Argındoğan, ‘’Hububat, sebzecilik, seracı-
lık, meyvecilik, fidancılık, endüstriyel ham 
madde yetiştirildiğinin yanı sıra hayvancı-
lık, besicilik, süt hayvancılığı, kanatlı hay-
van yetiştiriciliği, balıkçılık, ormancılık ve 
tomrukçuluğunda içinde olduğu geniş bir 
çalışma alanını içermektedir. Bu sektörler-
de araç, alet, tarım makinelerinin kullanımı 
ve ilaçlama, gübreleme gibi kimyasalların 
maruziyetinden kaynaklanabilecek; kan-
serler, solunum yolu hastalıkları, dermato-
lojik hastalıklar, hayvan kaynaklı hastalıklar 
veya kazalar, pestisit, kimyasallara maru-
ziyet, tehlikeli bitki ve biyolojik maddelere 
maruziyet, bulaşıcı hastalıklara maruziyet, 
ağır kaldırma veya tekrarlayan hareketlere 
bağlı oluşabilecek iskelet ve kas hastalıkları 
meydana getirmektedir. Olumsuz hava- 
iklim- termal riskleri, psikolojik etmenler, 
stres, barınma sorunları gibi etmenlerde 
istenmeyen iş kazaları görülebilmektedir. 
Tarım makinalarının maruziyetinde işitme 
kayıpları, kazaların önlenmesinde öncesin-
de işitme testleri, konsantrasyon bozuklu-
ğu yapabilecek hastalığın belirlenmesinde 

check – up önem kazanmaktadır. Çalışma 
alanlarında gürültü 85 desibel geçme-
mesi gerekmektedir. Gürültü maruziyeti 
olan alanlarda uygun ekipman kullanıl-
ması ya da riskli çalışamayacak kişileri 
belirleyebiliyoruz. El kol titreşimine bağlı 
oluşabilecek hastalıklar (beyaz parmak 
sendromu), dokunma duyusu kaybı, güç 
kaybı, eklemde bozulma, titreşimin bütün 
vücuda aktarılması ile daha ciddi problem-
lerde beraberinde oluşabilmektedir. Tarım 
makinalarına yalıtım ve mevcut hasta olan-
ların tanısı check- up ile belirlenmektedir. 
Termal Konfor: Isı, nem, hava akımı, iklim 
şartları optimum çalışma sıcaklığı 18 – 24 
derecedir. 24 derecenin üstünde fiziksel 
yorgunluk başlar. 10 derece ile 30 derece 
sıcaklık aralığı dışında zihinsel etkinlik ve 
dokunma duyarlılığı azalır. Nem oranı da 
önemlidir. Bunların dışında aydınlatma azlı-
ğı görme bozukluğu dikkatsizlik yorgunluk 
yapabilmektedir. Pestisitler ile yapılan zirai 
müdahalede bunların deri, solunum, ağız 
ve göz ile teması sonrası oluşabilecek 
hastalıklar; göz, cilt, solunum yolu hastalık-
ları, alerjik tepkiler, kusma, baş ağrısı, ishal, 
psikolojik rahatsızlıklar, kaslarda zayıflıktır. 
Kanser rahatsızlıklarına neden olabil-
mektedir. Ergonomi ile ilgili kas iskelet 
rahatsızlıkları, hayvansal kaynaklı yaralan-
ma, ısırılma, zoonas hastalıklar insanlara 
bulaşabilmektedir. Pestisitler, insektisitler, 
küflü saman şeker kamaşlı mantar sporları, 
ozon, metan amonyak ile maruziyetlerin 
azaltılmasını korumak için ekipmanları 
kullandırmak, riskli grupların bu alanlarda 
çalışmasını engellemek check-up ile müm-
kün olmaktadır.’’ diye açıkladı.
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TARIM MAKINELERINDE 
ÖNCÜ ŞEHIR!

T
ürkiye’de tarım makineleri sektö-
rü 2002’de yaklaşık 23,7 milyar 
ABD doları olan Türkiye tarımsal 

GSYH, 2015 yılında 54,65 milyar ABD doları 
seviyesine yükseldi. Tarım makineleri sektö-
ründe ilk sıralarda yer alan Konya, tarımda 
belirleyici bir konum taşırken, bu durum 
tarıma dayalı sanayinin ortaya çıkmasına 
da öncülük ediyor. Konya tarım makinaları 
sektöründe, imalatçıların yüzde 60’tan faz-
lası ihracat yapıyor. Türkiye ortalamasının 
üzerinde seyreden Konya’da 10 milyar TL’yi 
aşan üretim değeriyle tarım makineleri için 
de önemli bir talep oluşturuyor. 

TÜRKİYE’DE TARIM MAKİNELERİ 
SEKTÖRÜ 

2002’de yaklaşık 23,7 milyar ABD doları 
olan Türkiye tarımsal GSYH, 2015 yılında 
54,65 milyar ABD doları seviyesine yüksel-
di. 2002 yılında, dünyada 11. tarım ekono-
misine sahip olan Türkiye, 2015 yılında 7. 
sıraya yükselirken, Avrupa’da ise 1 numara 
oldu. Tarımdaki konumu, arazi büyüklüğü, 
işletme sayısı ve ürün desenindeki çeşitlilik 
dikkate alındığında, ülkemiz tarımı şüphesiz 
tarım makineleri için önemli bir pazar teşkil 
ediyor. İş gücü ve tarla veriminin sağlan-
ması, tarımda çalışma koşullarının iyileşti-
rilmesi, üreticinin rekabet gücünün arttırıl-
ması, doğal kaynakların daha sürdürülebilir 
kullanımı ve küçük ölçekli ve atıl arazilerin 
kullanımına fırsat verme gibi konularda 

TARIM MAKINELERI

katkı sağlayan tarım makineleri sektöründe, TOBB 
kayıtlarına göre; yaklaşık bin 382 firma faaliyet 
gösteriyor. Sulama sektöründe faaliyet gösteren 
232 firma; pompa, sulama boruları, sulama başlıkları 
gibi ürünler üretirken, en fazla işletmenin faaliyette 
bulunduğu ve en fazla istihdam sağlayan alan ise 
toprak işleme makineleri olarak ortaya çıkıyor.

KONYA, TARIM MAKİNELERİNDE ÖNCÜ 

Tarımsal üretime bağlı olarak, tarım makine ve 
yedek parça üretiminin geliştiği Konya’da, ekim ma-
kinesi üretiminde önemli bir noktaya gelindi. Sektör-
de yarı mamul ya da mamul olarak üretimde kullanı-
lan parçalar genellikle Konya içinden temin ediliyor. 
Sac-profil, çelik, döküm, plastik, mamul veya yarı 
mamul, hidrolik sistemler, bağlantı elemanları, lazer 
kesim ve talaşlı imalat ürünleri Konya’dan karşılanır-
ken; rulman, pinomatikler, boya ve elektromekanik 
sistemler ise bölge dışından tedarik ediliyor. Konya 
tarım makinaları sektöründe, imalatçıların yüzde 
60’tan fazlası ihracat yapıyor. Türkiye ortalamasının 
bir hayli üzerinde olan Konya, özellikle 10 milyar 
TL’yi aşan üretim değeriyle tarım makineleri için de 
önemli bir talep oluşturuyor. 

HER TÜRLÜSÜ ÜRETİLİYOR

Konya’da üretilen tarım makinelerini toprak işle-
me ve hazırlama makineleri, hasat makineleri, ekim 
ve dikim makineleri, depolama makineleri bakım ve 
zirai mücadele makineleri ve diğer tarım ve hay-
vancılık makineleri olarak ayırmak mümkün. Toprak 
işleme ve hazırlama makineleri arasında traktör, 
tekerlekli, yaya kontrollü yarı römork, toprak işleme 
için makine ve ekipmanlar, gübreleme için makine 
ve ekipmanlar, pulluk, tırmık ve mibzerler, mineral 
veya kimyasal gübre saçma makineleri, yabani ot 
temizleyiciler, çizeller, dip kazanlar, kültivatörler, 
toprak frezeleri, çapa grubu makineleri, saman 
yapma makineleri, merdaneler, tesviye küreği yer 
alıyor. Hasat makineleri arasında ise harman maki-
neleri, fide dikim ve fidan sökme dikme makineleri, 
çayır ve yonca biçme makineleri, pancar kesme ve 
hasat makineleri, ot ve saman balyalama makineleri, 
biçerdöver, elektrikli çim biçme makineleri, motorlu 
çim biçme makineleri, kombine hasat ve harman 
makineleri, ekim ve dikim makineleri, ekim yatağı 
sürme makinelerini, patates dikme, sökme makine-
leri, depolama makineleri helezonları, bantları ve 
konveyörleri kapsarken; bakım ve zirai makineleri 
arasında ilaçlama makineleri, pulverizatörler, sulama 
makineleri ve gübreleme makineleri yer alır. Diğer 
tarım makineleri ise süt sağma makinelerini, yem 
hazırlama makinelerini ve römorklardan oluşur.

FUARDA DA ÇIĞIR AÇILDI

Türkiye’nin en önemli tarım fuarlarından biri olan 
Konya Tarım Fuarı, sektörde faaliyet gösteren yerli 
ve yabancı firmaların ürün ve hizmetlerini sergile-
mek, tarım teknolojileri, tarım makineleri, tohumcu-
luk, sulama sistemleri, sera teknolojileri, hayvancılık, 
gıda işleme ve paketleme teknolojileri gibi konuları 
ele almak ve bu alanda iş birlikleri geliştirmek ama-
cıyla her yıl düzenleniyor. Tarımın öncü şehirlerin-
den biri olan Konya, tarım fuarıyla da Türkiye’nin en 
büyük tarım merkezlerinden biri de olmayı başa-
rıyor. Fuar, 2022 yılında 7 ayrı salonda 66.000 m2 
kapalı, 24.000 m2 açık alan olmak üzere toplam 90 
bin metrekarelik sergileme alanında, 20 ülkeden 461 
firma ve firma temsilciliğinin katılımı ile 5 gün bo-
yunca 90 ülke ve 81 ilden gelen 207.133 ziyaretçiyi 
Konya’da TÜYAP çatısı altında bir araya getirdi.
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ründe ilk sıralarda yer alan Konya, tarımda 
belirleyici bir konum taşırken, bu durum 
tarıma dayalı sanayinin ortaya çıkmasına 
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büyük tarım merkezlerinden biri de olmayı başa-
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Yaşanabilir bir dünya için tarım sektörü başta olmak üzere tüm insanlık adına su, çok büyük 
önem arz ediyor. Meteorolojik kuraklık haritasında yer alan Türkiye’nin son durumu ise pek iç açıcı 

değil. Uzmanlar, suyun öneminin susuzluk yaşanmadan anlaşılması gerektiğini vurguluyor

SU, HER ALANDA ŞART!

S
on yılların en kurak ayları yaşanırken, 
bazı barajların doluluk seviyesi olduk-
ça düşmüş durumda. Bu kapsamda 

kuraklıktan en çok etkilenen iller arasında olan 
Konya’ya bakıldığında, obrukların oluşumu bu cid-
diyeti gözler önüne seriyor. Şehirlerin sıcak hava 
dalgaları, kuraklık, sel gibi şiddeti her geçen gün 
artan afetlerle karşı karşıya kaldığı dönemde, her 
yıl dünyadaki her 20 böcek ve omurgalı türden 
birinin yok olduğunu da iklim değişikliğinin bir 
diğer etkisi. Yaşanan kuraklık ve su sıkıntısı, suyun 
önemini daha çok ortaya çıkarmış durumda. 

HİÇ OLMADIĞI KADAR TEHLİKELİ!

Yağış rejimlerinin düzensizleştiği ve kuraklık 
riskinin yükseldiği sıcak kış ayları geride kaldı. 
İlkbahar yağışlarının umut olması beklenirken, 
Meteoroloji Genel Müdürlüğü’nün verilerine göre, 
Aralık 2022’deki yağışlar ay ortalamalarının yüzde 
52, Aralık 2021’in ise yüzde 57 gerisinde kaldı. Bu 
durum, iklim modellemelerine göre Türkiye’nin 
karşı karşıya olduğu en büyük tehditlerden biri 
olan kuraklık ihtimalini daha da derinleştiriyor. 
Sürecin böyle devam etmesi durumunda daha 
büyük sorunlar yaşanacağına dikkat çeken 
uzmanlar, yaz aylarında daha büyük sıkıntıların 
baş gösterebileceğine dikkat çekerek, daha önce 
böyle bir kuraklığın yaşanmadığını dile getirdi. Her 
dönem yağışlarla anılan Karadeniz Bölgesi’nde de 
kuraklık endişesi başladı. Uzmanlar özellikle Doğu 
Karadeniz’de yağışların azalmasının yer altı sularını 
etkileyeceğini, birkaç yıl sonra da yer altı suyu 
kaynaklarında önemli miktarda düşüş beklendiği-
ni söylüyor. 

BASINÇLI SULAMA 
YÖNTEMLERİNE GEÇİLMELİ!

Ülkemizdeki su tüketiminin yüzde 72’si tarım-
da, yüzde 18’i evsel kullanım ve yüzde 10’u sanayi 
sektöründe gerçekleşmekte. Türkiye’de 2003 yılı 
verilerine göre 29,6 milyar metreküp su sulama-
da, 6,2 milyar metreküp içme suyu olarak ve 4,3 
milyar metreküp su da sanayide kullanılmıştır. 
2030 yılında ise sulamada kullanılan su miktarının 
72 milyar m3, içme suyunun 18 milyar metreküp 
ve sanayide kullanılan suyun 22 milyar metrekü-
pe yükseleceği tahmin edilmekte. Tüm dünyada 
ve ülkemizde en fazla kullanılan yöntem suyun 
çok fazla kullanılmasını gerektiren yüzey sulama 
denilen vahşi sulama yöntemleridir. Yüzey sulama 
yöntemlerinde bitkiye 1 metreküp su verebilmek 
için 2 metreküp su kullanılmak zorundadır. Yüzey 
sulama yöntemlerinde suyun fazla kullanılma-
sından dolayı verilen su bitki kök derinliğinin çok 
daha altına gitmekte, bitki besin maddelerini bitki 
kök seviyesinden uzaklaştırmak suretiyle de top-
rağın verimsizleşmesine neden olmakta. 

Küresel ısınmanın kuraklık etkisi ve su kay-
naklarımızın küçülmesi sorunları göz önünde 
bulundurulduğunda su tasarrufu sağlayan basınçlı 
sulama yöntemlerinin ülkemizde yaygınlaştırılması 
gerektiği de açıktır. Yaşanabilecek olası kuraklık 
faaliyetinden ilk etkilenecek sektörlerden biri olan 
tarımda su kullanımda bir sınıra gidilmezse tüm 
dünyayı büyük sıkıntılar bekleyecek gibi görünü-
yor. Dolayısıyla yağışların düzeninin bozulması, 
verim üzerinde de bir baskı oluşturacak. Suyun 
öneminin ise suyun olduğu zamanda anlaşılması 
büyük önem arz ediyor. 
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Türkiye’nin önde 
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BU TOPRAKLARIN 
TRAKTÖRLERİ KONYA’DA

Türkiye’nin önde “

“Türkiye’nin önde gelen traktör üreti-
cilerinden Erkunt Traktör, TÜYAP’ın 
düzenlediği ve bu sene 14-18 Mart 

tarihleri arasındaki 19’uncu Konya Tarım Fu-
arı’nda yeni ürünlerini çiftçilerin beğenisine 
sunuyor. Tarım sektöründeki tüm gelişme-
leri daha yakından görme ve son teknoloji 
tarım ürünlerini gözlemleme imkânı veren 
Konya Tarım Fuarı, gerek Türkiye’de ge-
rekse uluslararası pek çok ülkeden binlerce 
ziyaretçiye ev sahipliği yapıyor. 

Erkunt Traktör’ün Konya Tarım Fuarı’nda 
yerli ve yabancı tüm ziyaretçilerini bekliyor 
olacağını belirten Erkunt Traktör CEO’su 
Tolga Saylan, “Konya Fuarı bizim için çok 
değerli, Türk tarımının ve çiftçisinin nabzını 
tutuyor. Burada olmak çok önemli. Erkunt 

her geçen gün kendisini yenilemek, ürünle-
rini mükemmelleştirmek için çalışıyor. Yeni 
ürünlerimizi bu fuarda çiftçi dostlarımızın 
beğenisine sunacağız. Bugünün çiftçisi 
sadece bir traktörüm olsun yeter demiyor, 
kaliteli ve çağın gereklerine uyan ürünü en 
ekonomik fiyatla almak ve traktörü kul-
landığı müddetçe arkasında ona destek 
olacak üretici firmayı görmek istiyor. Bizim 
de ‘Çiftçinin Gücü’ olmayı aklına koymuş ilk 
yerli tasarım traktörün üreticisi olarak yega-
ne odağımız, çiftçimizin istek ve ihtiyaçları-
nı karşılayacak, ona işini yaparken gereken 
konforu, performansı ve ekonomiyi sağla-
yacak traktörü tasarlamak. Bütün çabamız 
bu yönde. Yeni ürünlerimiz ile yine çiftçile-
rimizin karşısındayız.” diye konuştu. 

ERKUNT TRAKTÖR

TÜRK TASARIMLI TRAKTÖRLERE, 
YERLİ MOTOR 

Saylan “Bugün firmalar dünyada 
marka olabilmek için globalleşmek 
ve sınır dışına çıkmak zorundalar. 
Ama bir dünya markası olmanın ilk 
adımı önce var olduğunuz ülkede 
kalıcı, güven kazanmış ve rekabete 
açık bir marka olabilmektir. Yani kendi 
sektörünüzde öne çıkmış, tüketiciyi 
anlamış, güvenini kazanmış ve dünya 
markaları arasına girebilecek yetkin-
liği edinmiş olmak çok önemli. Bu 
bakış açımız ile uzun yıllardır sürdür-
düğümüz AR-GE çalışmaları, testler 
ve denemelerden sonra, kendi toprak-
larımızda Türk mühendislerinin Türk 
çiftçisi ile birlikte tasarladığı traktörle-
rimizde, yerli üretim motorumuzu kul-
lanmaya başladık. Türkiye’nin birçok 
yerinde yapılan saha çalışmalarında, 
hem tarlada hem de bahçede birçok 
zorlu işte çalışan çiftçilerimiz tarafın-
dan da performansı denenen eCapra 
Engine marka motorlar, yakıt tüketimi 
ve performans açısından tam not aldı. 
Şimdi Konyalı çiftçilerimiz eCapra 
Engine ile üretilmiş yeni traktörleri-
mizi yakından inceleyecek. Konya, 
Anadolu’nun kalbi ve her yıl potan-
siyeli artan yerli ve yabancı sektör 
paydaşlarını bir araya getiren büyük 
bir organizasyona ev sahipliği yapıyor.  
Büyük arazilere sahip, uzun yıllardır 
tarlasında üretim yapan ve teknolojik 
gelişmeleri yakından takip ederek pi-
yasa araştırması yapan bölge çiftçile-
rine sunacağımız ürünlerimiz için tam 
da ‘bu toprakların traktörleri’ diyebili-
riz” ifadelerini kullandı. 

FUARA ÖZEL 
YENİ ÜRÜNLER

Tolga Saylan sözlerini şöyle sür-
dürdü: “Her yıl artan yerli ve yabancı 
sektör paydaşlarını bir araya getiren 
Konya Tarım Fuarı gerek ülkemiz 
gerekse de sektör oyuncuları için 
büyük önem taşıyor. Erkunt Traktör 
de bunun bilincinde hareket ederek, 
sektördeki iddiasını, lanse edeceği 
ürünlerle bir kez daha gözler önüne 
serecek. Bu fuarda, mevcut 3A emis-
yonlu modelimize göre %25 oranında 
bir tork artışı olan, aynı zamanda 
havaya karışan zararlı egzoz gazlarını 
%93 oranında azaltan 2.9 litre Deutz 
motorlu ve çevreci Stage 5 emisyonlu 
ürünlerimizi çiftçilerimize tanıtacağız. 
Türkiye’de çiftçiler tarafından en çok 
beğenilen bahçe traktörümüz olan 
Meyveci Serisi ve 75 beygir gücünde-
ki Nimet 75 Lüks modellerimiz artık 
elektronik ve turbo beslemeli inter-
cooler motorlarla hem daha güçlü 
hem de daha çevreci olacak. Erkunt 

Traktör olarak en son teknolojiyi kulla-
narak yüksek donanımlı ve çiftçimizin 
bütçesini de zorlamayacak ürünler ta-
sarlıyoruz. Geniş platformlu yapısı ve 
daha ağır gövdesiyle Deutz motorlu 
Meyveci Serisi ürünlerimiz ve modern 
ve şık tasarımlı Nimet 75 Lüks CRD5 
Kabinli modelimiz, debriyaja basmaya 
gerek duymadan kademe vites geçişi 
yapma özelliğine sahip PowerShift 
Hi-Lo şanzıman, ihtiyaç halinde devre-
ye girecek elektro-hidrolik çiftçeker 
düğmesi, 375 Nm maksimum tork 
ve daha birçok yenilikle çiftçilerimiz 
için sahada denenmiş ve başarılarıyla 
bizleri gururlandırmıştır.

Lansmanını yaptığımız ürünle-
rin yanında, tarım makinelerimizi ve 
mevcut ürünlerimizi de çiftçilerimize 
sergilemekten mutluluk duyacağız. 
Tüm ziyaretçilerimizin bu görkemli 
fuar süresince standımıza gelmesini 
ve Türk mühendislerin tasarladığı 
ürünlerimizi yakından gözlemlemesini 
istiyoruz. Bu toprakların sahip olduğu 
değerlerin, mevcut potansiyelinin ve 
gücümüzün farkında olarak sizlerle 
bir araya gelmekten heyecan duyuyor, 
hepinizi 6. salondaki standımıza davet 
ediyoruz.”

ERKUNT TRAKTÖR SANAYİİ A.Ş. 
HAKKINDA

Erkunt Traktör Sanayii A.Ş., 12 
Eylül 2003 tarihinde yerli sermaye ile 
kurulmuştur ve Türkiye’nin ilk yer-
li tasarım traktörünü üretmektedir. 
Traktörlerin tamamının tasarımı Türk 
mühendisler tarafından yapılmaktadır. 
Kuruluşundan sonraki 6 yıl içerisinde 
pazardaki 31 marka arasında üçün-
cülüğe yerleşen Erkunt, 2 modelle 

başladığı üretimine bugün 160’ı aşkın 
model ile devam ederken, ihracat 
yaptığı ülkeler için de özel tasarım-
lar yapmaktadır. Yıllık traktör üretim 
kapasitesi 18.000 adet olan fabrikada, 
traktör üretiminin yanında traktörler 
için ön aks, hidrolik kaldırıcı ve kabin 
üretimi de gerçekleştirilmektedir. Her 
yıl cirosunun ortalama yüzde 3’ünü 
AR-GE çalışmalarına ayırarak ürettiği 
traktörlerin verimli, tasarruflu, üstün 
teknolojik özelliklerle donatılmış ve 
ağır şartlara dayanıklı olması için 
çalışan Erkunt Traktör, 2015 yılında 
Sanayi Bakanlığı tarafından da AR-GE 
Merkezi olarak kabul edilmiştir. 2007 
yılında ArmaTrac markası ile ihracata 
başlayan Erkunt Traktör, üretiminin 
yüzde 25’ini, toplamda 35 ülkeye 
ihraç etmektedir. 

2017 yılında dünyanın lider traktör 
üreticisi Mahindra&Mahindra (M&M) 
Erkunt Traktör hisselerini devir aldı. 
İki firma Türkiye ve dünya pazarında 
birlikte faaliyet göstermeye başladı. 
Hisse devri anlaşmasının onaylanma-
sından sonra, Erkunt Traktör Türkiye 
pazarına M&M’dan aldığı destekle 
daha büyük hedeflere odaklanmıştır.

2018 yılında sektörde bir ilki 
başararak, Türkiye’den yurt dışında 
üretilmek üzere lisans veren ilk traktör 
markası olan Erkunt’un lisansörü 
Sudan’da kurulu olup, Afrika’nın en 
büyük üretim tesislerinden birisidir 
ve bu vesile ile 19 COMESA ülkesinin 
kapısı da Erkunt marka traktörlere 
açılmıştır. Her zaman çiftçiyi dinle-
yerek, çiftçi memnuniyetini ön plana 
alan Erkunt, sektörde ISO 10001 Müş-
teri Memnuniyeti ve Şikâyet Yöneti-
mi Belgesi’ne sahip yegâne traktör 
markasıdır.
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değerli, Türk tarımının ve çiftçisinin nabzını 
tutuyor. Burada olmak çok önemli. Erkunt 

her geçen gün kendisini yenilemek, ürünle-
rini mükemmelleştirmek için çalışıyor. Yeni 
ürünlerimizi bu fuarda çiftçi dostlarımızın 
beğenisine sunacağız. Bugünün çiftçisi 
sadece bir traktörüm olsun yeter demiyor, 
kaliteli ve çağın gereklerine uyan ürünü en 
ekonomik fiyatla almak ve traktörü kul-
landığı müddetçe arkasında ona destek 
olacak üretici firmayı görmek istiyor. Bizim 
de ‘Çiftçinin Gücü’ olmayı aklına koymuş ilk 
yerli tasarım traktörün üreticisi olarak yega-
ne odağımız, çiftçimizin istek ve ihtiyaçları-
nı karşılayacak, ona işini yaparken gereken 
konforu, performansı ve ekonomiyi sağla-
yacak traktörü tasarlamak. Bütün çabamız 
bu yönde. Yeni ürünlerimiz ile yine çiftçile-
rimizin karşısındayız.” diye konuştu. 
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Saylan “Bugün firmalar dünyada 
marka olabilmek için globalleşmek 
ve sınır dışına çıkmak zorundalar. 
Ama bir dünya markası olmanın ilk 
adımı önce var olduğunuz ülkede 
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ve denemelerden sonra, kendi toprak-
larımızda Türk mühendislerinin Türk 
çiftçisi ile birlikte tasarladığı traktörle-
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hem tarlada hem de bahçede birçok 
zorlu işte çalışan çiftçilerimiz tarafın-
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Engine marka motorlar, yakıt tüketimi 
ve performans açısından tam not aldı. 
Şimdi Konyalı çiftçilerimiz eCapra 
Engine ile üretilmiş yeni traktörleri-
mizi yakından inceleyecek. Konya, 
Anadolu’nun kalbi ve her yıl potan-
siyeli artan yerli ve yabancı sektör 
paydaşlarını bir araya getiren büyük 
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tarlasında üretim yapan ve teknolojik 
gelişmeleri yakından takip ederek pi-
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da ‘bu toprakların traktörleri’ diyebili-
riz” ifadelerini kullandı. 

FUARA ÖZEL 
YENİ ÜRÜNLER

Tolga Saylan sözlerini şöyle sür-
dürdü: “Her yıl artan yerli ve yabancı 
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bütçesini de zorlamayacak ürünler ta-
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daha ağır gövdesiyle Deutz motorlu 
Meyveci Serisi ürünlerimiz ve modern 
ve şık tasarımlı Nimet 75 Lüks CRD5 
Kabinli modelimiz, debriyaja basmaya 
gerek duymadan kademe vites geçişi 
yapma özelliğine sahip PowerShift 
Hi-Lo şanzıman, ihtiyaç halinde devre-
ye girecek elektro-hidrolik çiftçeker 
düğmesi, 375 Nm maksimum tork 
ve daha birçok yenilikle çiftçilerimiz 
için sahada denenmiş ve başarılarıyla 
bizleri gururlandırmıştır.

Lansmanını yaptığımız ürünle-
rin yanında, tarım makinelerimizi ve 
mevcut ürünlerimizi de çiftçilerimize 
sergilemekten mutluluk duyacağız. 
Tüm ziyaretçilerimizin bu görkemli 
fuar süresince standımıza gelmesini 
ve Türk mühendislerin tasarladığı 
ürünlerimizi yakından gözlemlemesini 
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değerlerin, mevcut potansiyelinin ve 
gücümüzün farkında olarak sizlerle 
bir araya gelmekten heyecan duyuyor, 
hepinizi 6. salondaki standımıza davet 
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model ile devam ederken, ihracat 
yaptığı ülkeler için de özel tasarım-
lar yapmaktadır. Yıllık traktör üretim 
kapasitesi 18.000 adet olan fabrikada, 
traktör üretiminin yanında traktörler 
için ön aks, hidrolik kaldırıcı ve kabin 
üretimi de gerçekleştirilmektedir. Her 
yıl cirosunun ortalama yüzde 3’ünü 
AR-GE çalışmalarına ayırarak ürettiği 
traktörlerin verimli, tasarruflu, üstün 
teknolojik özelliklerle donatılmış ve 
ağır şartlara dayanıklı olması için 
çalışan Erkunt Traktör, 2015 yılında 
Sanayi Bakanlığı tarafından da AR-GE 
Merkezi olarak kabul edilmiştir. 2007 
yılında ArmaTrac markası ile ihracata 
başlayan Erkunt Traktör, üretiminin 
yüzde 25’ini, toplamda 35 ülkeye 
ihraç etmektedir. 

2017 yılında dünyanın lider traktör 
üreticisi Mahindra&Mahindra (M&M) 
Erkunt Traktör hisselerini devir aldı. 
İki firma Türkiye ve dünya pazarında 
birlikte faaliyet göstermeye başladı. 
Hisse devri anlaşmasının onaylanma-
sından sonra, Erkunt Traktör Türkiye 
pazarına M&M’dan aldığı destekle 
daha büyük hedeflere odaklanmıştır.

2018 yılında sektörde bir ilki 
başararak, Türkiye’den yurt dışında 
üretilmek üzere lisans veren ilk traktör 
markası olan Erkunt’un lisansörü 
Sudan’da kurulu olup, Afrika’nın en 
büyük üretim tesislerinden birisidir 
ve bu vesile ile 19 COMESA ülkesinin 
kapısı da Erkunt marka traktörlere 
açılmıştır. Her zaman çiftçiyi dinle-
yerek, çiftçi memnuniyetini ön plana 
alan Erkunt, sektörde ISO 10001 Müş-
teri Memnuniyeti ve Şikâyet Yöneti-
mi Belgesi’ne sahip yegâne traktör 
markasıdır.
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T
ürkiye’nin en büyük tarım 
makineleri üreticilerinden 
Konya merkezli Şakalak Tarım 

Makineleri A.Ş., 2023 yılı için vites 
yükselti. AR-GE ve inovasyon alt yapı-
sını güçlendiren Şakalak A.Ş. ekim ve 
toprak işleme grubunda yeni tekno-
lojileri makinelerini dünya çiftçileri ile 
buluşturacak. İhracat odaklı planlama 
yapan Şakalak, dış pazardaki payını da 
artırmış olacak. 1975 yılından bu yana 
tarımda marka haline gelen Şakalak’ın 
makineleri bu gün Afrika, Amerika, 
Rusya, Orta Asya, Avrupa toprakların-
da ekim yapıyor. Firma Konya Organize 
Sanayi Bölgesi’ndeki üretim tesislerin-
de yıllık 20 bin makine üretimi gerçek-
leştiriyor. 

2023 çalışmaları hakkında bilgiler 
veren Şakalak Tarım Makineleri A.Ş. 
Yönetim Kurulu Üyesi ve Genel Müdürü 
Mustafa Genç, yeni nesil ekim makine-
leri üzerinde çalıştıklarının altını çizdi. 

Genç, “Şakalak Tarım Makineleri 
A.Ş. olarak sektörde 48 yıldır üretim 
yapıyoruz. Ekim grubu ve toprak işle-
me makineleri olarak 50 çeşit makine 
üretiyoruz. AR-GE’ye çok önem veriyo-
ruz. Kendi ekimiz tarafından geliştirilen 

mibzerler ve toprak işleme makine-
leri çiftçilerimiz tarafından beğeniyle 
kullanılıyor. Şimdi de yeni nesil tarım 
makineleri üretimi için AR-GE çalış-
malarımızı hızlandırdık. Konya Tarım 
Fuarı’na sürpriz ve henüz Türkiye’de ilk 
kez bizim ürettiğimiz teknolojik ekim 
makineleri ile çıkacağız” dedi. 

İHRACAT ORANIMIZI 
YÜZDE 50’YE ÇIKARACAĞIZ

Şirketin 300 kişiyi istihdam ettiğini 
dile getiren Genç, “Mevcutta ihracatı-
mız üretimimizin yüzde 40’ına tekabül 
ediyor. 2023 yılı için planımız ihracat 
kapasitemizi yüzde 50’nin üzerine 
çıkarmak. Bu alanda ciddi çalışmalar 
yaptık. Konya Organize Sanayi Bölgesi 
4. Kısım Genişleme Alanı’ndaki fabri-
kamızda pulluk üretimini artıracağız. 
Yoğun bir talep var. Talebe yetişme 
adına kapasite artırımına gidiyoruz” 
diye konuştu. 

EN BÜYÜK 
SORUN KALİFİYE 

ELEMAN

Sektörün sorunları hakkında da 
bilgiler veren Genç, “Sektörümüzün 
en büyük problemi vasıflı elaman. Ne 
yazık ki yeteri düzeyde yok. Bu sebeple 
yatırımdan çekiniyoruz. Eleman prob-
lemi olmasa bu gün yüzde 30 oranında 
daha fazla makine üretiriz. Bu bizim 
için büyük sorun” dedi. Mustafa Genç, 
2023 yılında ekonomik dalgalanmalar-
dan endişe duyduklarını, işçilik ve ham-
madde maliyetlerinin rekabet gücünü 
düşürdüğünü sözlerine ekledi.

ȘAKALAK, YENİ SEZON 
ÜRÜNLERİYLE ÇİFTÇİDEN 

TAM NOT ALDI
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T
ürkiye’nin en büyük tarım 
makineleri üreticilerinden 
Konya merkezli Şakalak Tarım 

Makineleri A.Ş., 2023 yılı için vites 
yükselti. AR-GE ve inovasyon alt yapı-
sını güçlendiren Şakalak A.Ş. ekim ve 
toprak işleme grubunda yeni tekno-
lojileri makinelerini dünya çiftçileri ile 
buluşturacak. İhracat odaklı planlama 
yapan Şakalak, dış pazardaki payını da 
artırmış olacak. 1975 yılından bu yana 
tarımda marka haline gelen Şakalak’ın 
makineleri bu gün Afrika, Amerika, 
Rusya, Orta Asya, Avrupa toprakların-
da ekim yapıyor. Firma Konya Organize 
Sanayi Bölgesi’ndeki üretim tesislerin-
de yıllık 20 bin makine üretimi gerçek-
leştiriyor. 

2023 çalışmaları hakkında bilgiler 
veren Şakalak Tarım Makineleri A.Ş. 
Yönetim Kurulu Üyesi ve Genel Müdürü 
Mustafa Genç, yeni nesil ekim makine-
leri üzerinde çalıştıklarının altını çizdi. 

Genç, “Şakalak Tarım Makineleri 
A.Ş. olarak sektörde 48 yıldır üretim 
yapıyoruz. Ekim grubu ve toprak işle-
me makineleri olarak 50 çeşit makine 
üretiyoruz. AR-GE’ye çok önem veriyo-
ruz. Kendi ekimiz tarafından geliştirilen 

mibzerler ve toprak işleme makine-
leri çiftçilerimiz tarafından beğeniyle 
kullanılıyor. Şimdi de yeni nesil tarım 
makineleri üretimi için AR-GE çalış-
malarımızı hızlandırdık. Konya Tarım 
Fuarı’na sürpriz ve henüz Türkiye’de ilk 
kez bizim ürettiğimiz teknolojik ekim 
makineleri ile çıkacağız” dedi. 

İHRACAT ORANIMIZI 
YÜZDE 50’YE ÇIKARACAĞIZ

Şirketin 300 kişiyi istihdam ettiğini 
dile getiren Genç, “Mevcutta ihracatı-
mız üretimimizin yüzde 40’ına tekabül 
ediyor. 2023 yılı için planımız ihracat 
kapasitemizi yüzde 50’nin üzerine 
çıkarmak. Bu alanda ciddi çalışmalar 
yaptık. Konya Organize Sanayi Bölgesi 
4. Kısım Genişleme Alanı’ndaki fabri-
kamızda pulluk üretimini artıracağız. 
Yoğun bir talep var. Talebe yetişme 
adına kapasite artırımına gidiyoruz” 
diye konuştu. 

EN BÜYÜK 
SORUN KALİFİYE 

ELEMAN

Sektörün sorunları hakkında da 
bilgiler veren Genç, “Sektörümüzün 
en büyük problemi vasıflı elaman. Ne 
yazık ki yeteri düzeyde yok. Bu sebeple 
yatırımdan çekiniyoruz. Eleman prob-
lemi olmasa bu gün yüzde 30 oranında 
daha fazla makine üretiriz. Bu bizim 
için büyük sorun” dedi. Mustafa Genç, 
2023 yılında ekonomik dalgalanmalar-
dan endişe duyduklarını, işçilik ve ham-
madde maliyetlerinin rekabet gücünü 
düşürdüğünü sözlerine ekledi.

ȘAKALAK, YENİ SEZON 
ÜRÜNLERİYLE ÇİFTÇİDEN 

TAM NOT ALDI

ȘAKALAK A.Ș. 71



72



73



A
ile şirketi olarak yarım asırdır 
devam eden tecrübeyi, yeni 
teknolojiyle birleştirerek sek-

törde ‘ilk’ ve öncü olma yolunda ilerleyen 
Üntar Tarım, ürettiği ürünlerle müşterilerin 
takdirini topluyor. Kendine has özellikleriyle 
üretilen ilaçlama makineleriyle öne çıkan 
Üntar Tarım’ın başarısının sırrını paylaşan 
Üntar Tarım Yönetim Kurulu Başkanı Hasan 
Önal, firma hakkında bilgi verdi. Üntar tarım 
makineleri, 81 il ve pek çok ülkede tercih 
ediliyor.  

YENİLİK VE TECRÜBE BİR ARADA!

1973 yılında bir aile şirketi olarak kurulan 
ve 2012 yılında iş hayatına Üntar olarak de-
vam eden şirketin başarı öyküsünü aktaran 
Yönetim Kurulu Başkanı Önal, yılların ver-
diği tecrübe ve bilgi birikimiyle müşterilere 
hitap ettiklerini bildirdi. Sektörün ihtiyacı 
olan ve zamanla daha da çok ihtiyaç haline 
gelen ilaçlama makineleri ürettiklerini ifade 

eden Önal, “30 kişilik personel kadromuzla 
tarlada ve bahçede kullanılan olmak üzere 

birçok çeşit tarım ilaçlama makinesini 
üretiyoruz. İlaçlama sektöründe ürettiğimiz 
100 litreden 3 bin litreye kadar makinemiz 
mevcut. Bunun yanında turbo dediğimiz 
ağır ilaçlama ve Bahçe tipi makine çeşitleri 
üretiyoruz.” diye konuştu. İlk olarak Büsan 
Özel Organize Sanayi Sitesinde başlayan 
üretim serüvenini aktaran Önal, daha sonra 
Konya Organize Sanayi Bölgesi ve Kobisan 
Sanayi Sitesindeki şimdiki yerlerine geçtik-
lerini ifade etti. 

İHRACAT, ÜRETİME İVME KAZANDIRDI

Türkiye genelinde 81 ile hitap ettiklerini 
söyleyen Önal, “Yıllık yaklaşık olarak 5 bin 
adet makine üretim hacmimiz var. Tarım 
Kredi Kooperatifleri ve bayilerle çalışıyoruz. 
Trakya ve Karadeniz başta olmak üzere 
her ilden ilçelere kadar satışlarımız devam 
ediyor. Genellikle sulu tarımın yapıldığı 
yerlerde satışlarımız daha hızlı. Konya’da da 
bayiliğimiz var, onun aracılığıyla satışlarımız 

Yarım asırlık tecrübeyi yenilikle birleştiren Üntar Tarım MCA Makina Sanayi ve Ticaret 
Limited Şirketi’nin başarı sırrını aktaran Yönetim Kurulu Başkanı Hasan Önal, “Ürettiğimiz 

makinelerin sektördeki diğer makinelere göre farklı bir tasarımı var, üzerinde etiketi olmasa 
bile makinelerimiz ÜNTAR marka belli ediyor.” diye konuştu 

KENDİNİ YİNELEYEN DEĞİL, 
YENİLEYEN BİR FİRMAYIZ 

ÜNTAR TARIM

sürüyor.” dedi. İlk ihracatın, devam eden 
üretime ivme kazandırdığını belirten Önal, 
ihracatla ilgili bilgi verdi. Önal, “Gürcistan’la 
başlayan ihracat serüvenimiz, bayiliğe de 
yönlenmemizi sağladı. Gürcistan’daki bayi-
liğimizi aldıktan sonra Bulgaristan, Yunanis-
tan, İspanya, Moldova ve Kuzey Afrika’nın 
tamamına satışlarımız var. Ürettiklerimizi 
hala birçok ülkeye ihraç etmeye devam edi-
yoruz.” şeklinde konuştu. 

YENİLİĞİN ÖNCÜSÜ!

Sektördeki diğer firmaların yanı sıra ‘ye-
niliğin takipçisi’ olduklarını aktaran Önal, “İş, 
üretim yapmakla bitmiyor. Bizler üretime 
neler katabileceğimize bakarak her geçen 
gün kendimizi yineleyen değil, yenileyen bir 
firma pozisyonunu almak için elimizden ge-
len çabayı sarf ediyoruz. Türkiye’de ya da 
şehrimizde kendi alanında ‘ilk’leri başarma-
ya çalışıyoruz. Bu kapsamda Türkiye’de ilk 
olma özelliğiyle tasarladığımız çapraz kol 
üretimimizi gerçekleştirdik. Bu makineyle 
tarımda ilaçlama yaparken zamandan 
tasarruf ederek, traktörden hiç inmeden 
ürün ilaçlamayı sağlayan bir alet. 2014’te 
üretimine başladığımız bu modelimizi daha 
da geliştirerek müşterilerimize sunmaya 
devam ediyoruz.” ifadelerini kullandı. 

‘ÜRETTİĞİMİZ MAKİNE KENDİNİ 
BELLİ EDER’

Yenilikçi ve sağlam makine üretimle-
riyle ismini dünyaya duyuran Üntar’ın bu 
kadar çok tercih edilmesinin sebeplerini 
sıralayan Önal, müşterileriyle farklı diya-

logları olduğunu ve birebir ilgilendiklerini 
ifade etti. Satışın yanı sıra servis ve yedek 
parça konusunda da müşterilerini memnun 
ettiklerinin altını çizen Önal, “İnsanların 
yenilikleri yanı başından takip etmeleri; bir 
makine aldıktan sonra servis için muhatap 
bulabilmesi de çok önemli. Aynı zamanda 
gelen önerileri değerlendirir, arazi ve saha 
çalışmalarına önem veririz. Ürettiğimiz 
makinelerin sektördeki diğer makinelere 
göre farklı bir tasarımı var, üzerinde etiketi 
olmasa bile baktığınız zaman ‘Bu makineyi 
Üntar üretmiş’ diyebilirsiniz. Bu özellikler 
bizi Üntar olarak bir adım öne çıkarıyor.” 
dedi. 

İHRACATI ARTIRACAK FUAR 
HAMLELERİ!

Önal, 14-18 Mart tarihlerinde TÜYAP 
Konya Uluslararası Fuar Merkezi’nde yapı-
lacak olan Türkiye’nin en büyük tarım fuarı 
olan 19. Tarım, Tarımsal Mekanizasyon ve 
Tarla Teknolojileri Fuarı hakkında görüşle-
rini bildirdi. Türkiye’deki imalatçı firmaların 
dünyaya açılmaları hususunda fuarların 
daha verimli hale getirebileceğini savunan 
Önal, bu kapsamda şunları kaydetti: “Daha 
önce de katıldığımız fuarlara baktığımızda 
yurt dışından gelen kişi sayısı az oluyor. Bu 
fuarların yurt dışında da tanıtılarak ihra-
cat oranını artıracak hamlelerin yapılması 
gerekiyor.”

‘BİZİM İÇİN 
YANLIŞ BİR ZAMAN DİLİMİ’

Fuarın satış sezonuna denk gelmesiyle 
birlikte oluşan yoğunluk dolayısıyla fuara 

katılmayacaklarını dile getiren Önal, “Fuara 
katılmak için en az 1 hafta hazırlık sürecin-
den geçmemiz gerekiyor. Fuar sırasında 
fabrikamızı ziyarete gelmek isteyen firmalar 
da oluyor. Bu sürecin uzunluğu ve bizim 
için yoğun bir zaman olması sebebiyle 
fuara katılmadık. Tarım fuarının daha farklı 
bir zaman diliminde yapılmasının, katılımcı 
sayısını da artıracağı kanaatindeyim.  Fuar, 
ekim, kasım aylarında üreticinin hasatı bitir-
diği aylarda olabilirdi.” diye konuştu. 

‘FUARLARDA YENİLİĞİN; 
PANAYIRDA ÜRÜNÜN TANITILMASI 

GEREKİYOR’

Fuarlarla ilgili görüşlerini ifade eden 
Önal, “İtalya ve Almanya gibi fuarlarda iki 
yılda bir fuar yapılıyor ve insanlar daha 
fazla iştahla, coşkuyla bu fuarlara katılım 
sağlıyor. Türkiye genelinde de sektörel 
anlamda fuarların 2 yılda bir yapılması ge-
rektiğini düşünüyorum çünkü yıllık olarak 
yeni bir şeylerin ortaya çıkması neredeyse 
imkânsız. Aynı makine fuardan fuara do-
laştırılıyor. Aynı zamanda fuar süresi 5 gün 
ise; 3 gün bayilere özel ve ücretli girişle; 2 
gün de çiftçilerimizin bulunduğu bir fuar 
alanı oluşturulabilir. Bu şekilde fuarlardan 
tam anlamıyla verim alınabilir. Bu şekilde 
gerçekten bu işe meraklı ve ilgili insanların 
katıldığı ve bayilerimizin ve çiftçilerimizin 
daha dinamik fuardan yararlandığı bir 
düzen oluşturulabileceğini düşünüyorum. 
Satış yapmak isteyen bayilerimize de pana-
yır tarzı yerler kurularak destek sağlanabilir. 
Fuarlarda yeniliğin; panayırda ürünün tanı-
tılması gerekiyor.” ifadelerine yer verdi.
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A
ile şirketi olarak yarım asırdır 
devam eden tecrübeyi, yeni 
teknolojiyle birleştirerek sek-

törde ‘ilk’ ve öncü olma yolunda ilerleyen 
Üntar Tarım, ürettiği ürünlerle müşterilerin 
takdirini topluyor. Kendine has özellikleriyle 
üretilen ilaçlama makineleriyle öne çıkan 
Üntar Tarım’ın başarısının sırrını paylaşan 
Üntar Tarım Yönetim Kurulu Başkanı Hasan 
Önal, firma hakkında bilgi verdi. Üntar tarım 
makineleri, 81 il ve pek çok ülkede tercih 
ediliyor.  

YENİLİK VE TECRÜBE BİR ARADA!

1973 yılında bir aile şirketi olarak kurulan 
ve 2012 yılında iş hayatına Üntar olarak de-
vam eden şirketin başarı öyküsünü aktaran 
Yönetim Kurulu Başkanı Önal, yılların ver-
diği tecrübe ve bilgi birikimiyle müşterilere 
hitap ettiklerini bildirdi. Sektörün ihtiyacı 
olan ve zamanla daha da çok ihtiyaç haline 
gelen ilaçlama makineleri ürettiklerini ifade 

eden Önal, “30 kişilik personel kadromuzla 
tarlada ve bahçede kullanılan olmak üzere 

birçok çeşit tarım ilaçlama makinesini 
üretiyoruz. İlaçlama sektöründe ürettiğimiz 
100 litreden 3 bin litreye kadar makinemiz 
mevcut. Bunun yanında turbo dediğimiz 
ağır ilaçlama ve Bahçe tipi makine çeşitleri 
üretiyoruz.” diye konuştu. İlk olarak Büsan 
Özel Organize Sanayi Sitesinde başlayan 
üretim serüvenini aktaran Önal, daha sonra 
Konya Organize Sanayi Bölgesi ve Kobisan 
Sanayi Sitesindeki şimdiki yerlerine geçtik-
lerini ifade etti. 

İHRACAT, ÜRETİME İVME KAZANDIRDI

Türkiye genelinde 81 ile hitap ettiklerini 
söyleyen Önal, “Yıllık yaklaşık olarak 5 bin 
adet makine üretim hacmimiz var. Tarım 
Kredi Kooperatifleri ve bayilerle çalışıyoruz. 
Trakya ve Karadeniz başta olmak üzere 
her ilden ilçelere kadar satışlarımız devam 
ediyor. Genellikle sulu tarımın yapıldığı 
yerlerde satışlarımız daha hızlı. Konya’da da 
bayiliğimiz var, onun aracılığıyla satışlarımız 

Yarım asırlık tecrübeyi yenilikle birleştiren Üntar Tarım MCA Makina Sanayi ve Ticaret 
Limited Şirketi’nin başarı sırrını aktaran Yönetim Kurulu Başkanı Hasan Önal, “Ürettiğimiz 

makinelerin sektördeki diğer makinelere göre farklı bir tasarımı var, üzerinde etiketi olmasa 
bile makinelerimiz ÜNTAR marka belli ediyor.” diye konuştu 

KENDİNİ YİNELEYEN DEĞİL, 
YENİLEYEN BİR FİRMAYIZ 

ÜNTAR TARIM

sürüyor.” dedi. İlk ihracatın, devam eden 
üretime ivme kazandırdığını belirten Önal, 
ihracatla ilgili bilgi verdi. Önal, “Gürcistan’la 
başlayan ihracat serüvenimiz, bayiliğe de 
yönlenmemizi sağladı. Gürcistan’daki bayi-
liğimizi aldıktan sonra Bulgaristan, Yunanis-
tan, İspanya, Moldova ve Kuzey Afrika’nın 
tamamına satışlarımız var. Ürettiklerimizi 
hala birçok ülkeye ihraç etmeye devam edi-
yoruz.” şeklinde konuştu. 

YENİLİĞİN ÖNCÜSÜ!

Sektördeki diğer firmaların yanı sıra ‘ye-
niliğin takipçisi’ olduklarını aktaran Önal, “İş, 
üretim yapmakla bitmiyor. Bizler üretime 
neler katabileceğimize bakarak her geçen 
gün kendimizi yineleyen değil, yenileyen bir 
firma pozisyonunu almak için elimizden ge-
len çabayı sarf ediyoruz. Türkiye’de ya da 
şehrimizde kendi alanında ‘ilk’leri başarma-
ya çalışıyoruz. Bu kapsamda Türkiye’de ilk 
olma özelliğiyle tasarladığımız çapraz kol 
üretimimizi gerçekleştirdik. Bu makineyle 
tarımda ilaçlama yaparken zamandan 
tasarruf ederek, traktörden hiç inmeden 
ürün ilaçlamayı sağlayan bir alet. 2014’te 
üretimine başladığımız bu modelimizi daha 
da geliştirerek müşterilerimize sunmaya 
devam ediyoruz.” ifadelerini kullandı. 

‘ÜRETTİĞİMİZ MAKİNE KENDİNİ 
BELLİ EDER’

Yenilikçi ve sağlam makine üretimle-
riyle ismini dünyaya duyuran Üntar’ın bu 
kadar çok tercih edilmesinin sebeplerini 
sıralayan Önal, müşterileriyle farklı diya-

logları olduğunu ve birebir ilgilendiklerini 
ifade etti. Satışın yanı sıra servis ve yedek 
parça konusunda da müşterilerini memnun 
ettiklerinin altını çizen Önal, “İnsanların 
yenilikleri yanı başından takip etmeleri; bir 
makine aldıktan sonra servis için muhatap 
bulabilmesi de çok önemli. Aynı zamanda 
gelen önerileri değerlendirir, arazi ve saha 
çalışmalarına önem veririz. Ürettiğimiz 
makinelerin sektördeki diğer makinelere 
göre farklı bir tasarımı var, üzerinde etiketi 
olmasa bile baktığınız zaman ‘Bu makineyi 
Üntar üretmiş’ diyebilirsiniz. Bu özellikler 
bizi Üntar olarak bir adım öne çıkarıyor.” 
dedi. 

İHRACATI ARTIRACAK FUAR 
HAMLELERİ!

Önal, 14-18 Mart tarihlerinde TÜYAP 
Konya Uluslararası Fuar Merkezi’nde yapı-
lacak olan Türkiye’nin en büyük tarım fuarı 
olan 19. Tarım, Tarımsal Mekanizasyon ve 
Tarla Teknolojileri Fuarı hakkında görüşle-
rini bildirdi. Türkiye’deki imalatçı firmaların 
dünyaya açılmaları hususunda fuarların 
daha verimli hale getirebileceğini savunan 
Önal, bu kapsamda şunları kaydetti: “Daha 
önce de katıldığımız fuarlara baktığımızda 
yurt dışından gelen kişi sayısı az oluyor. Bu 
fuarların yurt dışında da tanıtılarak ihra-
cat oranını artıracak hamlelerin yapılması 
gerekiyor.”

‘BİZİM İÇİN 
YANLIŞ BİR ZAMAN DİLİMİ’

Fuarın satış sezonuna denk gelmesiyle 
birlikte oluşan yoğunluk dolayısıyla fuara 

katılmayacaklarını dile getiren Önal, “Fuara 
katılmak için en az 1 hafta hazırlık sürecin-
den geçmemiz gerekiyor. Fuar sırasında 
fabrikamızı ziyarete gelmek isteyen firmalar 
da oluyor. Bu sürecin uzunluğu ve bizim 
için yoğun bir zaman olması sebebiyle 
fuara katılmadık. Tarım fuarının daha farklı 
bir zaman diliminde yapılmasının, katılımcı 
sayısını da artıracağı kanaatindeyim.  Fuar, 
ekim, kasım aylarında üreticinin hasatı bitir-
diği aylarda olabilirdi.” diye konuştu. 

‘FUARLARDA YENİLİĞİN; 
PANAYIRDA ÜRÜNÜN TANITILMASI 

GEREKİYOR’

Fuarlarla ilgili görüşlerini ifade eden 
Önal, “İtalya ve Almanya gibi fuarlarda iki 
yılda bir fuar yapılıyor ve insanlar daha 
fazla iştahla, coşkuyla bu fuarlara katılım 
sağlıyor. Türkiye genelinde de sektörel 
anlamda fuarların 2 yılda bir yapılması ge-
rektiğini düşünüyorum çünkü yıllık olarak 
yeni bir şeylerin ortaya çıkması neredeyse 
imkânsız. Aynı makine fuardan fuara do-
laştırılıyor. Aynı zamanda fuar süresi 5 gün 
ise; 3 gün bayilere özel ve ücretli girişle; 2 
gün de çiftçilerimizin bulunduğu bir fuar 
alanı oluşturulabilir. Bu şekilde fuarlardan 
tam anlamıyla verim alınabilir. Bu şekilde 
gerçekten bu işe meraklı ve ilgili insanların 
katıldığı ve bayilerimizin ve çiftçilerimizin 
daha dinamik fuardan yararlandığı bir 
düzen oluşturulabileceğini düşünüyorum. 
Satış yapmak isteyen bayilerimize de pana-
yır tarzı yerler kurularak destek sağlanabilir. 
Fuarlarda yeniliğin; panayırda ürünün tanı-
tılması gerekiyor.” ifadelerine yer verdi.
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İş dünyasında artan 
sorunlara çözüm 

noktasında Çumralı 
iş insanlarına 

destekte bulunan 
Çumra Sanayici ve 

İş Adamları Derneği 
(ÇUMSİAD), KOBİ’leri 

de unutmuyor. 
İş dünyasının 

sıkıntılarını kendine 
dert bilen ÇUMSİAD, 
yaptığı çalışmalarla 
iş dünyasına katkıda 

bulunuyor

Sivil toplum örgütlerinin değer ka-
zandığı günümüzde iş dünyasının 

sorunlarını kendine dert edinen Çumra 
Sanayici ve İş Adamları Derneği (ÇUMSİ-
AD), Çumra’ya gönül vermiş iş insanlarını 
biraraya getiriyor. Bölgenin ekonomik ve 
sosyal kalkınmasına katkıda bulunmanın 
yanı sıra, bölgesel ve sektörel politikala-
rın oluşturulmasını sağlayan ÇUMSİAD, 
yapılan çalışma ve teşviklerle üyelere 
özel hizmet sunuyor.  

Öncelikle Sizleri Tanıyabilir miyiz?
Bizler Çumra’nın; Çumra Sanayici ve 

İş Adamları Derneği (ÇUMSİAD) çatısı 
altında, Çumra’ya gönül vermiş, Çum-
ra’nın ekonomik ve sosyal gelişimi daha 
yükseklere taşımak amacıyla bir araya 
gelmiş iş insanlarıyız. 

ÇUMSİAD hakkında bilgi verir 
misiniz?

Sivil toplum örgütlerinin giderek 
önem ve değer kazandığı, iş dünyasında 
artan sorunların olduğu bu günlerde yıl-
lardır eksikliğini hissettiğimiz, Çumra’mı-
zın ve bölgemizin bütün sektörlerini tek 
çatı altında buluşturup; birlikten kuvvet 
doğar ilkesi ile Çumra’ya ve Çumralı 
hemşerilerimize bir nebze de olsa nefes 
olmak için, 2021 yılının başlarında haya-
lini kurup istişarelere başladığımız, 2022 
yılı Mayıs ayında açılışını yaptığımız bir 
sivil toplum kuruluşudur.

ÇUMSİAD’ın vizyonu ve misyonu 
hakkında bilgi verir misiniz?

Bizler ve bizden sonraki nesillere 
sunulan imkân ve olanaklardan en üst 
düzeyde yararlanmaları konusunda önü-
nü açmak ve yardımcı olmak bizim en 
büyük hedefimizdir. 

Bölgemizin ekonomik ve sosyal kal-
kınmasına katkıda bulunmanın yanı sıra, 
bölgesel ve sektörel politikaların oluştu-
rulmasını sağlamaktayız. Elimizdeki ola-
nakların en iyi şekilde değerlendirilmesi 
için faaliyetlerde bulunarak, bölgesel ve 
sektörel kalkınma vizyonları geliştirerek 
Çumra’mızın hem iş gücünü hem ulusal 
bazda bilinirliliğini artırmaya yardımcı 
olmak, iş dünyasını ilgilendiren sorunları 
ve çözüm önerilerini kamuoyuna, yetkili 
kurumlara duyurmak amacıyla, üyeleri-
miz arasında güç birliği sağlayarak ortak 
çalışma zemini oluşturmak, sivil toplu-
mun kurumsallaşması ve özel girişimci-
liğin yaygınlaşması adına faaliyetlerde 
bulunmak,  Çumra merkez ve mahalleleri 
dahil olmak üzere bir çok vatandaşımıza 
iş imkanı sunarak dar gelirli hemşerile-
rimizin yaşam seviyesini bir nebze de 
olsa artırmak ve bu bağlamda projeler 
geliştirmek, Çumra’nın ve bölgemizin 
ekonomik ve sosyal  açıdan gelişmesi 
için çeşitli kişi ve kuruluşlarla işbirliği 
yapmak adına kurulmuştur.

ÇUMSİAD olarak üyelerinize 
yönelik ne tür çalışmalar 
gerçekleştiriyorsunuz?

Çumra’da faaliyet gösteren KOBİ’lerin 
yasal ve yapısal sorunlarının çözümün-
de etkin rol alıp iş yüklerini hafifletmeyi 
amaçlıyoruz. Mevcut problemleri sadece 
yetkili kurum ve kuruluşlara iletmek-
le yetinmeyip, problemlerin çözümü 
noktasında da çözüm odaklı yaklaşım-
lar sağlıyoruz. Üyelerimizin kendilerini 
ilgilendiren yeni yasa ve yönetmelikler 
konusunda eğitimler ve seminerler dü-
zenleyerek bilgilendirmeler yapıyoruz. 

ÇUMSİAD olarak Çumra’da hayata 
geçirmeyi planladığınız projeler 
nelerdir?

Mustafa Kemal Atatürk‘ün dediği gibi 
“Yolunda yürüyen bir yolcunun yalnız 
ufku görmesi kâfi değildir. Muhakkak 
ufkun ötesini de görmesi gerekir” sözün-
den yola çıkarak üyelerimiz ile birlikte 
yürüdüğümüz bu yolda birçok proje ve 
alt yapı hazırlıklarımız bulunmaktadır.  

TEŞVİK VE HİBE DESTEKLERİ

Dernek üyelerimizin yatırımlarına ve 
geleceğimiz olan gençlerimizin istihda-
ma yönelik yeni işletme faaliyet girişim-
lerine daha rahat atılması ve daha güçlü 
yerlere sahip olunması adına, devleti-
miz tarafından sunulan teşvik ve hibe 
desteklerinden maksimum seviyede ya-
rarlanmaları için çalışmalarımızı tamam-
ladık. Bu sayede teşvik ve hibelerden 
işletmelerimiz rahatlıkla yararlanmalarını 
sağlıyoruz.

DAR GELİRLİ VATANDAŞLARIMIZ İÇİN 
PROJELER

Projelerimizden bazılar ve en önem-
lisi de dar gelirli vatandaşlara yönelik alt 
yapısını hazırladığımız projelerdir.  Dar 
gelirli vatandaşlarımızın gıda ve barın-
ma sorunu en aza indirebilmek adına 
Çumra’da yapacağımız 2 projemiz var 
birisi konut kooperatif diğeri de market 
projesi.

Çumra’daki en büyük sıkıntıların 
başında gelen konut problemi artan 
maliyetler ve piyasanın ekonomik 
durumundan dolayı dar gelirli vatan-
daşlarımızın ev sahibi olamayacağını ve 
buna istinaden yönetim olarak Çumra 
sınarları içerisinde gücümüz nispetinde 
bir kooperatifleşme yoluna gideceğiz. 
ÇUMSİAD olarak hiçbir kar gözetmeden 
düşük taksitlerle ile dar gelirli vatandaş-
larımızı konut sahibi yapmak konusunda 
adımlarımızı attık. Market projemizde de 
dernek üyelerimiz ile yaptığımız istişa-
reler sonucunda dar gelirli vatandaş-
larımızın yine kar gözetmeden gıdaya 
rahat ulaşabilmeleri sebebi ile bir market 
açılması için gerekli adımları attık.  İlçe 
Kaymakamlığı Belediye ve Mahalle 
Muhtarlarımız ile birlikte belirlenecek 
olan vatandaşlarımıza özel olarak verile-
cek alışveriş id kartları ile açılacak olan 
marketten rahatlıkla uygun fiyata gıda 
temini yapabilecekler.

KALKINMA 
PLANLARIYLA 
IŞ DÜNYASINA 

DEĞER!
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Sanayici ve İş Adamları Derneği (ÇUMSİ-
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biraraya getiriyor. Bölgenin ekonomik ve 
sosyal kalkınmasına katkıda bulunmanın 
yanı sıra, bölgesel ve sektörel politikala-
rın oluşturulmasını sağlayan ÇUMSİAD, 
yapılan çalışma ve teşviklerle üyelere 
özel hizmet sunuyor.  

Öncelikle Sizleri Tanıyabilir miyiz?
Bizler Çumra’nın; Çumra Sanayici ve 

İş Adamları Derneği (ÇUMSİAD) çatısı 
altında, Çumra’ya gönül vermiş, Çum-
ra’nın ekonomik ve sosyal gelişimi daha 
yükseklere taşımak amacıyla bir araya 
gelmiş iş insanlarıyız. 

ÇUMSİAD hakkında bilgi verir 
misiniz?

Sivil toplum örgütlerinin giderek 
önem ve değer kazandığı, iş dünyasında 
artan sorunların olduğu bu günlerde yıl-
lardır eksikliğini hissettiğimiz, Çumra’mı-
zın ve bölgemizin bütün sektörlerini tek 
çatı altında buluşturup; birlikten kuvvet 
doğar ilkesi ile Çumra’ya ve Çumralı 
hemşerilerimize bir nebze de olsa nefes 
olmak için, 2021 yılının başlarında haya-
lini kurup istişarelere başladığımız, 2022 
yılı Mayıs ayında açılışını yaptığımız bir 
sivil toplum kuruluşudur.

ÇUMSİAD’ın vizyonu ve misyonu 
hakkında bilgi verir misiniz?

Bizler ve bizden sonraki nesillere 
sunulan imkân ve olanaklardan en üst 
düzeyde yararlanmaları konusunda önü-
nü açmak ve yardımcı olmak bizim en 
büyük hedefimizdir. 

Bölgemizin ekonomik ve sosyal kal-
kınmasına katkıda bulunmanın yanı sıra, 
bölgesel ve sektörel politikaların oluştu-
rulmasını sağlamaktayız. Elimizdeki ola-
nakların en iyi şekilde değerlendirilmesi 
için faaliyetlerde bulunarak, bölgesel ve 
sektörel kalkınma vizyonları geliştirerek 
Çumra’mızın hem iş gücünü hem ulusal 
bazda bilinirliliğini artırmaya yardımcı 
olmak, iş dünyasını ilgilendiren sorunları 
ve çözüm önerilerini kamuoyuna, yetkili 
kurumlara duyurmak amacıyla, üyeleri-
miz arasında güç birliği sağlayarak ortak 
çalışma zemini oluşturmak, sivil toplu-
mun kurumsallaşması ve özel girişimci-
liğin yaygınlaşması adına faaliyetlerde 
bulunmak,  Çumra merkez ve mahalleleri 
dahil olmak üzere bir çok vatandaşımıza 
iş imkanı sunarak dar gelirli hemşerile-
rimizin yaşam seviyesini bir nebze de 
olsa artırmak ve bu bağlamda projeler 
geliştirmek, Çumra’nın ve bölgemizin 
ekonomik ve sosyal  açıdan gelişmesi 
için çeşitli kişi ve kuruluşlarla işbirliği 
yapmak adına kurulmuştur.

ÇUMSİAD olarak üyelerinize 
yönelik ne tür çalışmalar 
gerçekleştiriyorsunuz?

Çumra’da faaliyet gösteren KOBİ’lerin 
yasal ve yapısal sorunlarının çözümün-
de etkin rol alıp iş yüklerini hafifletmeyi 
amaçlıyoruz. Mevcut problemleri sadece 
yetkili kurum ve kuruluşlara iletmek-
le yetinmeyip, problemlerin çözümü 
noktasında da çözüm odaklı yaklaşım-
lar sağlıyoruz. Üyelerimizin kendilerini 
ilgilendiren yeni yasa ve yönetmelikler 
konusunda eğitimler ve seminerler dü-
zenleyerek bilgilendirmeler yapıyoruz. 

ÇUMSİAD olarak Çumra’da hayata 
geçirmeyi planladığınız projeler 
nelerdir?

Mustafa Kemal Atatürk‘ün dediği gibi 
“Yolunda yürüyen bir yolcunun yalnız 
ufku görmesi kâfi değildir. Muhakkak 
ufkun ötesini de görmesi gerekir” sözün-
den yola çıkarak üyelerimiz ile birlikte 
yürüdüğümüz bu yolda birçok proje ve 
alt yapı hazırlıklarımız bulunmaktadır.  

TEŞVİK VE HİBE DESTEKLERİ

Dernek üyelerimizin yatırımlarına ve 
geleceğimiz olan gençlerimizin istihda-
ma yönelik yeni işletme faaliyet girişim-
lerine daha rahat atılması ve daha güçlü 
yerlere sahip olunması adına, devleti-
miz tarafından sunulan teşvik ve hibe 
desteklerinden maksimum seviyede ya-
rarlanmaları için çalışmalarımızı tamam-
ladık. Bu sayede teşvik ve hibelerden 
işletmelerimiz rahatlıkla yararlanmalarını 
sağlıyoruz.

DAR GELİRLİ VATANDAŞLARIMIZ İÇİN 
PROJELER

Projelerimizden bazılar ve en önem-
lisi de dar gelirli vatandaşlara yönelik alt 
yapısını hazırladığımız projelerdir.  Dar 
gelirli vatandaşlarımızın gıda ve barın-
ma sorunu en aza indirebilmek adına 
Çumra’da yapacağımız 2 projemiz var 
birisi konut kooperatif diğeri de market 
projesi.

Çumra’daki en büyük sıkıntıların 
başında gelen konut problemi artan 
maliyetler ve piyasanın ekonomik 
durumundan dolayı dar gelirli vatan-
daşlarımızın ev sahibi olamayacağını ve 
buna istinaden yönetim olarak Çumra 
sınarları içerisinde gücümüz nispetinde 
bir kooperatifleşme yoluna gideceğiz. 
ÇUMSİAD olarak hiçbir kar gözetmeden 
düşük taksitlerle ile dar gelirli vatandaş-
larımızı konut sahibi yapmak konusunda 
adımlarımızı attık. Market projemizde de 
dernek üyelerimiz ile yaptığımız istişa-
reler sonucunda dar gelirli vatandaş-
larımızın yine kar gözetmeden gıdaya 
rahat ulaşabilmeleri sebebi ile bir market 
açılması için gerekli adımları attık.  İlçe 
Kaymakamlığı Belediye ve Mahalle 
Muhtarlarımız ile birlikte belirlenecek 
olan vatandaşlarımıza özel olarak verile-
cek alışveriş id kartları ile açılacak olan 
marketten rahatlıkla uygun fiyata gıda 
temini yapabilecekler.

KALKINMA 
PLANLARIYLA 
IŞ DÜNYASINA 

DEĞER!
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Gelişen teknolojiyle birlikte tarım da değişmeye devam ederken tarlalardaki 
gölgeliklerin yerini, karavan ve konteyner evler alıyor. Tarımdaki konfor değişimine 

dikkat çeken İnli Sulama Kooperatifi Başkanı Veli Kılalı, değişim sürecini anlattı

GÖLGELİKTEN KARAVANA 
KONFORUN DEĞİȘİMİ

T
eknolojik gelişmelerin hayatı 
kolaylaştırdığı sektörlerden 
biri de tarım oldu. Kullanılan 

ekipmanlardan saha alanında yapılan 
çalışmalara kadar tarımda kullanılan 
her şey, gelişen teknolojiyle birlikte 
değişmeye devam ediyor. Geçmiş yıl-
larda çiftçilerin tarla işlerinde gölgelik 
yaparak dinlendiklerini ifade eden İnli 
Sulama Kooperatifi Başkanı Veli Kılalı, 
“Arazilerde toplulaştırılmaya gidilme-
den önce, çiftçilerin parça parça olan 
arazileri sebebiyle her araziye ev yap-
mak lükstü. Ancak çiftçinin de para ka-
zanmasıyla birlikte artık tarlalara güneş 
enerjili evler, lüks karavanlar yapılıyor.” 
diye konuştu. 

GELİŞMELERDEN TARIM DA 
ÜSTÜNE DÜŞENİ ALDI!

Tarımın artık ilkel yöntemlerle yapıl-
madığına dikkat çeken Kılalı, tarımdaki 
gelişmelere dikkat çekti. Kılalı, “Ön-
ceden bir mahallede tek traktör, tek 

ekipman olurdu. İnsanlar tarla işlerinde 
ekipmanları birbirlerinden ödünç alır ya 
da kiralarlardı. Artık her üreticinin ken-
di ekipmanı mevcut. Çiftçi artık tekno-
lojiyi yakından takip ediyor. Malzemeler 
artık daha modern olunca ürünlerden 
de gerekli verim alınıyor.” ifadelerine 
yer verdi.  

TOPLULAŞTIRMA, ÇİFTÇİNİN
 İŞİNİ KOLAYLAŞTIRDI

Kılalı, farklı nedenlerden dolayı 
ekonomik anlamda tarımsal faaliyetle-
rin sürdürülemediği şekilde parçalanan, 
dağılan, parseli bozuk şekillerde olan 
arazilerin; devlet eliyle ya da sahipleri-
nin talepleri üzerine tarım yapılabilmesi 
için düzenlendiği arazi toplulaştırması-
nın çiftçi için bir kolaylık olduğuna dik-
kat çekti. Toplulaştırmayla birlikte tarla 
sayısının azaldığını ifade eden Kılalı, 
“Geçmiş yıllarda çiftçi, arazinin parça 
parça olmasından dolayı ekim ve hasat 
dönemlerinde çok uğraşıyordu. Yakıt 

ve vakit noktasında sıkıntılar oluyordu. 
Toplulaştırmayla çiftçilerin parça parça 
olan tarlaları birleşti. Farklı yerdeki 5 
tarlasıyla ayrı ayrı ilgilenmek zorunda 
kalan çiftçi, tek parça tarlada işlerini 
daha kolay halletmeye başladı. İşçilik 
kolaylaştı.” diye konuştu. 

‘TARLALARDA DÜZEN SAĞLANDI’

Toplulaşmayla birlikte tarlalardaki 
güneşliklerin yerini ev ve karavanların 
aldığını ifade eden Kılalı, toplulaştır-
manın tarımı farklı bir boyuta taşıdığını 
söyledi. Kılalı, toplulaştırmanın sahada 
getirdiği yeniliklerle ilgili şu ifadelere 
yer verdi: “Toplulaştırma ve çiftçinin 
para kazanmasıyla birlikte iyileşme 
başladı. Önceden tarlaya giden üretici 
araba gölgelerinde ya da kendi imkan-
larıyla yaptığı gölgeliklerde dinleniyor-
du. Ancak günümüzde tarlalarda düzen 
sağlandı. İnsanlar artık tarlaları için 
bile evler yapıyorlar. Eşyalarını sürekli 
taşımak zorunda kalmadan, kalıcı bir 

KÖYLERİN ZENGİNLEȘMESİ

düzen çerçevesinde dağ evi modelinde evler inşa 
ediliyor.” ifadelerini kullandı. 

‘DOĞANIN DEĞERİNİ ANLADIK’

Kılalı, aynı zamanda pandemiyle birlikte insan-
ların kentten kıra kaçışının başladığını ve artık köy 
yaşamının daha değerli hale geldiğini de bildirdi. 
Hobi olarak toprakla ilgilenen insanların sayısında 
da bu dönemle birlikte artışın gözlemlendiği-
ne dikkat çeken Kılalı, “İşi tarım olmadığı halde 
pandemi sürecinde şehrin sıkıntılarından uzaklaş-
maya vakit bulan bazı insanlar, köylerde tarımla 
ilgilenmeye başladı. Tarımın öneminin daha da 
anlaşıldığı bu dönemde tarla alarak hobi olarak bu 
işe başlayanlar, konteyner ev alanlar oldu, karavan 
alarak hem köyde hem de doğa hayatında kendi-
ne yer açanlar oldu. Eskiden arsalar çok kıymetli 
değildi, ancak şimdi köy yaşamının değerini daha 
iyi anladık.” dedi.

‘SUSUZLUK, ÇİFTÇİNİN ELİNİ 
KOLUNU BAĞLAR’

Her konuda gelişim kaydedilen tarım sektörün-
de en büyük sıkıntının yeraltı sularının çekilmesi 
ve susuzluk sıkıntısı olduğunu vurgulayan Kılalı, 
sorunu şu şekilde dile getirdi: “Enerji ve ekipman 
noktasında çiftçimizin sıkıntıları yok; var olan 
sıkıntılar da gideriliyor. Ancak su sıkıntısı devam 
ederse çiftçinin eli kolu bağlanmış olur. Yağışlar 
son 22 yıldır azalmış durumda. Konya Ovasına 
baktığımız zaman vahşi sulamanın da kalmadığını, 
çiftçinin bu konuda bilinçli olduğunu görüyoruz. 
Ancak Konya’da obrukların her geçen gün artarak 
oluşmasının sebebinin yeraltı sularındaki azalma 
olduğunu unutmamak gerek. İnşallah bölgemiz ve 
ülkemiz yağış almaya devam eder yoksa kuraklığın 
ilk etkileneceği sektörlerden biri olan tarım, susuz-
luktan etkilenirse üreticinin yanında tüketici de bu 
etkiden nasibini alır.”
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dikkat çeken İnli Sulama Kooperatifi Başkanı Veli Kılalı, değişim sürecini anlattı

GÖLGELİKTEN KARAVANA 
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T
eknolojik gelişmelerin hayatı 
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ekipmanlardan saha alanında yapılan 
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her şey, gelişen teknolojiyle birlikte 
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larda çiftçilerin tarla işlerinde gölgelik 
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Sulama Kooperatifi Başkanı Veli Kılalı, 
“Arazilerde toplulaştırılmaya gidilme-
den önce, çiftçilerin parça parça olan 
arazileri sebebiyle her araziye ev yap-
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enerjili evler, lüks karavanlar yapılıyor.” 
diye konuştu. 

GELİŞMELERDEN TARIM DA 
ÜSTÜNE DÜŞENİ ALDI!

Tarımın artık ilkel yöntemlerle yapıl-
madığına dikkat çeken Kılalı, tarımdaki 
gelişmelere dikkat çekti. Kılalı, “Ön-
ceden bir mahallede tek traktör, tek 

ekipman olurdu. İnsanlar tarla işlerinde 
ekipmanları birbirlerinden ödünç alır ya 
da kiralarlardı. Artık her üreticinin ken-
di ekipmanı mevcut. Çiftçi artık tekno-
lojiyi yakından takip ediyor. Malzemeler 
artık daha modern olunca ürünlerden 
de gerekli verim alınıyor.” ifadelerine 
yer verdi.  

TOPLULAŞTIRMA, ÇİFTÇİNİN
 İŞİNİ KOLAYLAŞTIRDI

Kılalı, farklı nedenlerden dolayı 
ekonomik anlamda tarımsal faaliyetle-
rin sürdürülemediği şekilde parçalanan, 
dağılan, parseli bozuk şekillerde olan 
arazilerin; devlet eliyle ya da sahipleri-
nin talepleri üzerine tarım yapılabilmesi 
için düzenlendiği arazi toplulaştırması-
nın çiftçi için bir kolaylık olduğuna dik-
kat çekti. Toplulaştırmayla birlikte tarla 
sayısının azaldığını ifade eden Kılalı, 
“Geçmiş yıllarda çiftçi, arazinin parça 
parça olmasından dolayı ekim ve hasat 
dönemlerinde çok uğraşıyordu. Yakıt 

ve vakit noktasında sıkıntılar oluyordu. 
Toplulaştırmayla çiftçilerin parça parça 
olan tarlaları birleşti. Farklı yerdeki 5 
tarlasıyla ayrı ayrı ilgilenmek zorunda 
kalan çiftçi, tek parça tarlada işlerini 
daha kolay halletmeye başladı. İşçilik 
kolaylaştı.” diye konuştu. 

‘TARLALARDA DÜZEN SAĞLANDI’

Toplulaşmayla birlikte tarlalardaki 
güneşliklerin yerini ev ve karavanların 
aldığını ifade eden Kılalı, toplulaştır-
manın tarımı farklı bir boyuta taşıdığını 
söyledi. Kılalı, toplulaştırmanın sahada 
getirdiği yeniliklerle ilgili şu ifadelere 
yer verdi: “Toplulaştırma ve çiftçinin 
para kazanmasıyla birlikte iyileşme 
başladı. Önceden tarlaya giden üretici 
araba gölgelerinde ya da kendi imkan-
larıyla yaptığı gölgeliklerde dinleniyor-
du. Ancak günümüzde tarlalarda düzen 
sağlandı. İnsanlar artık tarlaları için 
bile evler yapıyorlar. Eşyalarını sürekli 
taşımak zorunda kalmadan, kalıcı bir 
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düzen çerçevesinde dağ evi modelinde evler inşa 
ediliyor.” ifadelerini kullandı. 

‘DOĞANIN DEĞERİNİ ANLADIK’

Kılalı, aynı zamanda pandemiyle birlikte insan-
ların kentten kıra kaçışının başladığını ve artık köy 
yaşamının daha değerli hale geldiğini de bildirdi. 
Hobi olarak toprakla ilgilenen insanların sayısında 
da bu dönemle birlikte artışın gözlemlendiği-
ne dikkat çeken Kılalı, “İşi tarım olmadığı halde 
pandemi sürecinde şehrin sıkıntılarından uzaklaş-
maya vakit bulan bazı insanlar, köylerde tarımla 
ilgilenmeye başladı. Tarımın öneminin daha da 
anlaşıldığı bu dönemde tarla alarak hobi olarak bu 
işe başlayanlar, konteyner ev alanlar oldu, karavan 
alarak hem köyde hem de doğa hayatında kendi-
ne yer açanlar oldu. Eskiden arsalar çok kıymetli 
değildi, ancak şimdi köy yaşamının değerini daha 
iyi anladık.” dedi.

‘SUSUZLUK, ÇİFTÇİNİN ELİNİ 
KOLUNU BAĞLAR’

Her konuda gelişim kaydedilen tarım sektörün-
de en büyük sıkıntının yeraltı sularının çekilmesi 
ve susuzluk sıkıntısı olduğunu vurgulayan Kılalı, 
sorunu şu şekilde dile getirdi: “Enerji ve ekipman 
noktasında çiftçimizin sıkıntıları yok; var olan 
sıkıntılar da gideriliyor. Ancak su sıkıntısı devam 
ederse çiftçinin eli kolu bağlanmış olur. Yağışlar 
son 22 yıldır azalmış durumda. Konya Ovasına 
baktığımız zaman vahşi sulamanın da kalmadığını, 
çiftçinin bu konuda bilinçli olduğunu görüyoruz. 
Ancak Konya’da obrukların her geçen gün artarak 
oluşmasının sebebinin yeraltı sularındaki azalma 
olduğunu unutmamak gerek. İnşallah bölgemiz ve 
ülkemiz yağış almaya devam eder yoksa kuraklığın 
ilk etkileneceği sektörlerden biri olan tarım, susuz-
luktan etkilenirse üreticinin yanında tüketici de bu 
etkiden nasibini alır.”
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KARATAY’IN 
LAVANTASI, ÜRETİM 

EKONOMİSİNE KATKI 
SAĞLIYOR

Karatay Belediyesi, 
2019’da ilçeye 
kazandırdığı 

Karatay Lavanta 
Bahçesi, Konya 

ve ülke turizmine 
olduğu kadar 

üretim ekonomisine 
önemli katkılar 

sağlamaya devam 
ediyor. Karatay 

Lavantalarından elde 
edilen organik reçel, 
dondurma, lokum, 

gazoz, yağ, sabun ve 
kolonya, kısa sürede 

herkesten büyük 
beğeni topladı. 

Karatay Belediye 
Başkanı Hasan 

Kılca da, Konya’nın 
ve Karatay’ın yeni 

markalarından 
birisi haline gelen 

Karatay Lavantasının 
kendilerini çok mutlu 
ettiğini ifade ederek; 
“Karatay Lavantası, 
hem turizme hem 

de ekonomiye katkı 
sağlıyor” dedi. 

K
aratay Belediyesi, Karaaslan 
Üzümcü Mahallesi’nde oluş-
turduğu Karatay Lavanta 

Bahçesi’nin lavantalarından birçok ürün 
elde etti. Tıp, gıda ve kozmetik gibi 
sektörlerin sıkça tercih ettiği Karatay’ın 
Lavantası, bugüne kadar sabun, kolonya, 
dondurma, gazoz, krem ve reçelin üreti-
minde ham madde olarak kullanıldı.  

Her geçen gün ürün çeşitliliği artan 
Karatay Lavantası’ndan elde edilen söz 
konusu ürünler ise, Konya’nın yanı sıra 
Türkiye’nin dört bir tarafında düzenle-
nen fuar, festival ve tanıtım günleri gibi 
etkinliklerde tanıtılıyor. Karatay Beledi-
yesi’nin katıldığı söz konusu etkinliklerde 
satışının da yapılarak aynı zamanda eko-
nomiye katkı sunulan Lavantalı ürünler, 
kısa sürede vatandaşın gözdesi, Konya 
ve Karatay’ın yeni markası haline geldi. 

Karatay’ın Lavantasından elde edilen 
ürünleri vatandaşlar, Karatay Lavanta 
Bahçesi’nin karşısındaki Lavanta Bü-
fe’nin yanı sıra Karatay Belediyesi’nin 
ilçeye kazandırdığı Kafe Karatay’lar ile 
Karatay Termal Tatil Köyü’nden de temin 
edebiliyor. 

KATMA DEĞERİ YÜKSEK LAVANTADAN 
ÇOK YÖNLÜ VERİM ALIYORUZ

Karatay Belediye Başkanı Hasan Kıl-
ca, Karatay’a yeni bir renk olan Karatay 
Lavantası’nın ve Lavanta ürünlerinin 
vatandaşların yeni gözdesi olduğunu 

söyledi. 
Karaaslan Üzümcü Mahallesi’nde 

oluşturdukları Karatay Lavanta Bah-
çesi’nin görselliğiyle bölgenin yeni 
çekim merkezlerinden birisi olduğunu 
belirten Başkan Hasan Kılca, Karatay 
Lavantası’ndan elde ettikleri yağ, reçel, 
dondurma, gazoz ve daha birçok ürünle 
ekonomiye de katkı sağladıklarının altını 
çizdi.

Hasan Kılca, şunları söyledi: “Kon-
ya’mıza ve ilçemize değer katacak 
projeler üretmeye devam ediyoruz. 
Farklı zenginliklere, eşsiz güzelliklere, 
verimli ve bereketli topraklara sahip bir 
ilçeyiz. Bunun farkında olarak 2019’da 
Türkiye’nin en büyük lavanta bahçesini 
oluşturma çalışmalarımızı başlatmıştık. 
Çalıştığımız söz konusu alan, daha önce 
molozla kaplı ve işgal edilmiş alandı. 
Karatay Lavanta Bahçemizi oluşurduk 
ve eşsiz bir güzelliğe sahip bahçemiz 
oluştu. Bahçemiz sadece görselliğiy-
le değil ekonomiye de katkı sağlıyor. 
Örneğin bahçemizin lavantalarından 
sabun, kolonya, dondurma, gazoz, krem 
ve reçel gibi ürünlerin üretimini yapıyo-
ruz. Hiçbir kimyasal koruyucu ve aroma 
verici kullanmadan ve tamamen gele-
neksel yöntemlerle üretilen ürünlerimiz 
büyük beğeni topladı. Karatay Beledi-
yesi olarak bu projemizle aynı zamanda 
çiftçilerimize de ön ayak olmayı amaçlı-
yoruz. Bu konuda da önemli bir mesafe 
aldık” dedi. 

KARATAY BELEDİYESİ

KARATAY LAVANTASI 
VE ÜRÜNLERİ CUMHURBAŞKANI 

ERDOĞAN’A ANLATTI

Karatay Belediye Başkanı Hasan Kılca 
ile AK Parti Genel Başkan Yardımcısı Leyla 
Şahin Usta; Karatay’ın markası Karatay 
Lavantasını Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’a da tanıtma fırsatı buldu. 

AK Parti Genel Merkezi’nde Cumhur-
başkanı Erdoğan ile bir araya gelen Başkan 
Hasan Kılca, Karatay Lavanta Bahçesi ve 
lavantadan üretilen ürünler hakkında Cum-
hurbaşkanı Erdoğan’a detaylı bilgi verdi. 

Hasan Kılca; “Cumhurbaşkanımız Sayın 
Recep Tayyip Erdoğan’a AK Parti Genel 
Başkan Yardımcımız Leyla Şahin Usta 
Hanımefendi ile birlikte Karatay’ımıza dair 
tüm yatırımlarımızı ve projelerimizi tanıttık. 
Özellikle Konyamızın yeni markası haline 
gelen Karatay Lavantası ile elde ettiği-
miz katma değer ve üretimini sağladığı-
mız ürünler hakkında detaylı bilgi verme 
fırsatımız oldu. Bugüne kadar olduğu gibi 
bu görüşmemizde de Sayın Cumhurbaş-
kanımız, Karatayımız ile ilgili projelerimizle 
çok yakından ilgilendi, her zaman yanı-
mızda olduğunu ifade ettiler. Bu vesileyle; 
Karatay’ımızın her zaman arkasında olan, 
tüm imkânları seferber eden Sayın Cum-
hurbaşkanımıza güven ve destekleri için 
çok teşekkür ediyorum. Bizler, ilçemize, 
şehrimize ve insanımıza değer katacak 
daha birçok projelerimizle hizmet etmeye 
devam edeceğiz” dedi.
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Hasat döneminde çiftçinin işini kolaylaştıran 
biçerdöverler, yeni teknolojiyle birlikte vatandaşlara 

konfor sunarken aynı zamanda sağlanan opsiyonlarla 
üreticiyi rahat ettiriyor. Bazı biçerdöverlerin otel 

konforunu aratmadığı görülüyor 

BIÇERDÖVERLER OTEL 
KONFORU SUNUYOR
G

elişen teknolojiden nasi-
bini biçerdöverler de aldı. 
Hasat döneminde çiftçinin 

işini kolaylaştıran biçerdöverler, yeni 
teknolojiyle birlikte vatandaşlara konfor 
sunarken aynı zamanda harman, ayır-
ma ve temizleme işlemlerini aynı anda 
yapan hareketli kombinelerle çiftçilerin 
yüzünü güldürüyor. Özellikle Konya’da 
hububat hasadında kullanılan biçerdö-
verler, baklagil, ayçiçeği, mısır, çeltik 
ve diğer taneli bitkilerin hasadında da 
kullanılıyor. 

İŞ GÜCÜ VE MASRAFLARDAN 
TASARRUF!

Harmanlama ve temizleme maki-
nelerinin birlikte çalıştığı makineler 
olarak günümüzde kullanılan biçer-
döverler tarım alanına da birçok katkı 
sağladı. Tarihçesi, 19. Yüzyılın sonlarına 
denk gelen biçerdöverler, teknolojinin 
gelişmesiyle birlikte kendini yenileme-
ye devam ediyor. Yapılan gelişimlerle 
birlikte kendi yürür tip üretilen biçer-
döverler 1940 yılından sonra yaygın-
laştırıldı. 1890 yılında kurak bölgelerde 
sadece buğday hasadı için düşünülen 
biçerdöverler; arpa ve yulaf hasadı, 
yağlı tohumların hasadı ve daha sonra 
yonca ve çayır otlarının hasadında 
kullanılmaya başlandı. Ürünü tarlada 
biçme, dövme, eleme ve temizleme ve 
geçici depolama alanı sunan biçerdö-
verler; hasat ce harman masraflarından 

da tasarruf edilmesine fayda sağlıyor. 
İnsan iş gücü kullanımında da kolaylık 
sağlayan biçerdöverler toprağı işle-
meye hazır hale getirirken, hasat ve 
harman kayıplarını da en aza indirmeyi 
amaçlıyor. 

KONFORLU HASAT SUNUYOR 

Biçerdöverler, yeni modellerle daha 
az dane kaybı ve saatte tonlarca ürün 
hasadıyla üreticilerin karşısına çıkıyor. 
Bazı gelişmiş biçerdöverler ise, tasarım 
ve kullanım açısından otel konforunu 
aratmıyor. Geçici depolama alanı sunan 
biçerdöverler, yeni üretimlerle binlerce 
litre hacimde dane deposu imkanı su-
nuyor. Biçerdöverlerin hasatını gerçek-
leştiren tablaları da gelişen teknolojiyle 
değişkenlik gösteriyor. Bu kapsamda 
her biçilecek ürün için farklı opsiyonlar 
sunulabiliyor. Motor beygiri ve dane 
deposu olarak da oldukça gelişmiş 
durumda. Dane deposuna aktarım nok-
tasında sıkıntı yaşayan üreticiler artık, 
geniş dane deposu ve yaklaşık 2 da-
kikalık boşaltım hızı gibi opsiyonlarda 
üretiliyor. Opti-fan sistemi olan biçer-
döverlerde rampa yukarı ve aşağı hare-
ket durumlarında fan hızını ayarlayarak 
makinenin dane kaybına uğramamasını 
sağlıyor. Bu kapsamda hem temiz hem 
dane kaybını en aza indirerek üretime 
katkı sağlıyor. Aynı zamanda arazinin 
durumuna göre biçerdöverlerin farklı 
şekillerde sistemleri geliştirildi. 
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teknolojiyle birlikte vatandaşlara konfor 
sunarken aynı zamanda harman, ayır-
ma ve temizleme işlemlerini aynı anda 
yapan hareketli kombinelerle çiftçilerin 
yüzünü güldürüyor. Özellikle Konya’da 
hububat hasadında kullanılan biçerdö-
verler, baklagil, ayçiçeği, mısır, çeltik 
ve diğer taneli bitkilerin hasadında da 
kullanılıyor. 

İŞ GÜCÜ VE MASRAFLARDAN 
TASARRUF!

Harmanlama ve temizleme maki-
nelerinin birlikte çalıştığı makineler 
olarak günümüzde kullanılan biçer-
döverler tarım alanına da birçok katkı 
sağladı. Tarihçesi, 19. Yüzyılın sonlarına 
denk gelen biçerdöverler, teknolojinin 
gelişmesiyle birlikte kendini yenileme-
ye devam ediyor. Yapılan gelişimlerle 
birlikte kendi yürür tip üretilen biçer-
döverler 1940 yılından sonra yaygın-
laştırıldı. 1890 yılında kurak bölgelerde 
sadece buğday hasadı için düşünülen 
biçerdöverler; arpa ve yulaf hasadı, 
yağlı tohumların hasadı ve daha sonra 
yonca ve çayır otlarının hasadında 
kullanılmaya başlandı. Ürünü tarlada 
biçme, dövme, eleme ve temizleme ve 
geçici depolama alanı sunan biçerdö-
verler; hasat ce harman masraflarından 

da tasarruf edilmesine fayda sağlıyor. 
İnsan iş gücü kullanımında da kolaylık 
sağlayan biçerdöverler toprağı işle-
meye hazır hale getirirken, hasat ve 
harman kayıplarını da en aza indirmeyi 
amaçlıyor. 

KONFORLU HASAT SUNUYOR 

Biçerdöverler, yeni modellerle daha 
az dane kaybı ve saatte tonlarca ürün 
hasadıyla üreticilerin karşısına çıkıyor. 
Bazı gelişmiş biçerdöverler ise, tasarım 
ve kullanım açısından otel konforunu 
aratmıyor. Geçici depolama alanı sunan 
biçerdöverler, yeni üretimlerle binlerce 
litre hacimde dane deposu imkanı su-
nuyor. Biçerdöverlerin hasatını gerçek-
leştiren tablaları da gelişen teknolojiyle 
değişkenlik gösteriyor. Bu kapsamda 
her biçilecek ürün için farklı opsiyonlar 
sunulabiliyor. Motor beygiri ve dane 
deposu olarak da oldukça gelişmiş 
durumda. Dane deposuna aktarım nok-
tasında sıkıntı yaşayan üreticiler artık, 
geniş dane deposu ve yaklaşık 2 da-
kikalık boşaltım hızı gibi opsiyonlarda 
üretiliyor. Opti-fan sistemi olan biçer-
döverlerde rampa yukarı ve aşağı hare-
ket durumlarında fan hızını ayarlayarak 
makinenin dane kaybına uğramamasını 
sağlıyor. Bu kapsamda hem temiz hem 
dane kaybını en aza indirerek üretime 
katkı sağlıyor. Aynı zamanda arazinin 
durumuna göre biçerdöverlerin farklı 
şekillerde sistemleri geliştirildi. 
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T
ürkiye’nin azımsanamayacak 
büyük bir kısmının tarımla uğraştığı 
düşünüldüğünde tarım aletlerinin 

gelişmesi, iş gücünde de üreticilere büyük 
kolaylık sağlıyor. Tarımsal üretim işlemle-
rinde temel güç kaynağı olarak kullanılan 
ekipmanlardan olan traktörler, değişen 
teknolojiyle birlikte gelişmeye devam ediyor. 
Bu kapsamda Konya’da ve Türkiye’nin diğer 
illerinde geliştirilerek üretilen traktörlerden 
bazıları, geliştirilen özellikleriyle ön plana 
çıkıyor. Özellikle hız ve donanım bakımından 
çeşitli özellikleriyle çiftçilere katkı sunan 
traktörler, tarım sektöründe vazgeçilmez 
ekipmanlarından biri. Dünya geneli en çok 
tercih edilen markaların en gelişmiş traktör-
lerinden bazıları ise şu şekilde: 

TÜMOSAN 8100 SERİSİ: 
Türkiye’nin ilk dizel motor üreticisi olma 

özelliğini taşıyan TÜMOSAN, 8100 serisinde 
ürettiği traktörlerle kullanıcılara 16 ileri 16 geri 
olmak üzere daha çok vites aralığı sunuyor. 
Serinin en gelişmiş özelliklerine sahip 8110 
modeli ise, firmanın kendi mühendisleri ta-
rafından dizayn edilerek donanımlı, 4 silindir 

turbo intercooler 105 beygir yerli TÜMOSAN 
motor ile yüksek çekiş performansı ve düşük 
yakıt tüketimi sağlıyor. Yükseklik ve derinlik 
ayarı yapılabilen direksiyon sistemi ile rahat 
sürüş konforu, dijital gösterge paneli ve 
sesli ikaz sistemi ile üstün sürüş hâkimiyeti, 
Radyo/MP3 Çalar sistemi ve dijital klima sis-
temi ile ön planda tutulan operatör konforu, 
hidrolik kumanda sistemi, 6 adet hidrolik 
güç çıkışı ile hidrolik bağlantılı ekipmanlar ile 
çalışabilme imkânı, 4000 kilogram kaldırma 
kapasitesine sahip hidrolik sistem, gölge-
likli ve kabinli model seçenekleri ve 115 litre 
yakıt deposu ile gün boyu kesintisiz çalışma 
imkânı sunuyor.

MASSEY FERGUSON MF 8700 S 
SERİSİ: 

Dünyanın önde gelen traktör markaların-
dan biri olan Massey Ferguson, MF 8700 S 
serisi, yeni bir yüksek güç dokunuşu isteyen 
ve optimize edilmiş verimliliğe sahip bir 
hassas tarım traktörü arayan müşteriler için 
geliştirilmiş. MF 8700 S yıllar boyunca çekiş 
kapasiteleri için 400 hp’ye kadar güç sağ-
layan ‘yüksek verimlilik’ özellikli SCR AGCO 

Power motorlarla hala büyük inovasyonlar-
dan biri sayılmakta ve ona, sektör lideri bir 
güç-ağırlık oranı, daha az toprak sıkıştırma, 
operatör açısından hiçbir taviz verilmeden 
sağlanan daha yüksek güvenlik ve konfor, 
çiftçilerin ve müteahhidin verimliliğini daha 
da arttıran kapsamlı MF akıllı tarım çözümle-
ri eşlik ediyor. 

JOHN DEERE 6R 250:
Dünyanın en çok satan tarım makineleri 

üreticilerinden biri olan John Deere, ürettiği 
8 serisiyle kullanıcılara farklı özellik deneyim-
leri sunuyor. Kabinindeki proaktif titreşim sö-
nümleme, masaj işlevleri, elektronik kuman-
dalar, 65° koltuk döndürme, üç nokta ayak 
dayanağı, 6.1 ses sistemi, entegre buzdo-
labıyla kullanıcıya farklı deneyim sunarken; 
yolda veya tarlada engebeli noktalardan izo-
le eden oldukça etkili bir kabin süspansiyonu 
sayesinde daha dikkatli bir sürüş sağlıyor. 
Tarla içi kurulum süresini yüzde 50’ye kadar 
azaltırken; önceden planlanmış iş görevleri, 
makine tarlaya girdiğinde otomatik olarak 4. 
nesil ekranda görünüyor. Sürücüye yalnızca 
ayrıntıları tek bir tıkla onaylamak kalıyor. 8 

TARIMIN ‘EN’LERI!

Tarım sektörünün vazgeçilmez ekipmanlarından biri olan traktör, çiftinin işini 
kolaylaştırıyor. Farklı özellikleriyle teknolojiden ilham alan traktörler, gelişmişlikleriyle 

kolaylığın yanı sıra konfor da sağlıyor

NEW HOLLAND

TÜMOSAN

TRAKTÖR MODELLERI

serisinin en iyi traktörü olan 8RT 410Traktör 
özelliklerinden bazısı ise şu şekilde; 443 hp 
(326 kW) maks. güç (ECE-R120) + 15 hp 
(11 kW) IPM, 9.0 l motor 6 silindirli, 16.2 t ve 
2,477 m aks mesafesi, sahip daha büyük ve 
daha konforlu CommandView kabin.

NEW HOLLAND T7 SERİSİ
Teknoloji ve gücün sembolü olarak tanı-

nan T7 HD PLMI, yeni nesil Stage 5 motoru, 
güçlü hidrolik sistemi ve sınıfının en sessiz 
kabini ile sektörde yeni bir sayfa açan T7 HD 
PLMI farklı güç talepleri için üç farklı mo-
deli ile Türk çiftçisinin hizmetine sunulmuş. 
Operatör talepleri dikkatle analiz edilerek 
geliştirilen yeni horizon ultra kabin, konfor, 
teknoloji ve kolay kullanım özellikleri ile öne 
çıkmakta. Serinin diğer özellikleri şu şekilde; 
daha fazla iç hacim, sınıfında lider ferahlık ve 
sadelik hissi, mevcut model ve rakip ürünler 
ile kıyaslandığında daha iyi ses izolasyonu, 
kullanımı kolay klima kontrolleri ve daha 
yüksek soğutma kapasitesi, daha yüksek 
kaliteli kabin komponentleri ve montaj kali-
tesi, yeni nesil akıllı PLM sistemleri için yeni 
elektronik mimarisi, yeni sidewinder ultra ku-
manda konsolu. Aynı zamanda yeni kabin ile 
yüzde 7.5 daha fazla kabin hacmi sunulmuş. 
Kabinde daha düşük ses seviyesi ve klima 
özellikleri de mevcut. Android tabanlı işletim 
sistemi kullanımı sayesinde gelecekte yeni 
özelliklerin eklenmesine uygun bir yapı,12 
inç büyüklüğünde, yüksek çözünürlüklü do-
kunmatik ekranlı monitör doğrudan güneş 
ışığında dahi yüksek görünürlük sunuyor. 
İstenildiğinde 4 adet kameraya kadar giriş 
portu ve monitör üzerinde USB portu da 
bulunuyor.

DEUTZ FAHR 9340 TTV AGROTRON: 
Deutz-Fahr mühendisleri 9 Serisi’nde 

ultra modern, son derece akıllı, yüksek 
beygir gücüne sahip bir traktör geliştirdi. 
Bu traktör, benzersiz kullanım konforu, 
otomatikleştirilmiş rutin işlevleri ve en 
yenilikçi teknolojileri sayesinde daha iyi 
performans gösteriyor ve çalışma verimini 
büyük oranda arttırıyor. 

HATTAT TRAKTÖR VALTRA S4:
1973 yılından bu yana otomotiv ve iş 

makineleri sanayisi alanında faaliyet gös-
teren Hattat Grubu’nun bir kuruluşu olan 
Hattat Traktör , yüksek verimlilik, birinci 
sınıf çalışma ve kaliteli işçilik Valtra S seri-
sinde buluşturdu. S serisinin sahip olduğu 
Agco Power motorlar kullanıcısına pro-
fesyonel çiftçilik desteği, Ergonomik AVT 
şanzıman sürücüsüne otomatik ve manuel 
vites seçeneklerini bir arada kullanma 
imkânı sağlıyor. Maksimum tork ve güç ge-
rektiren uygulamalarda düşük rolenti hızı 
ile üstün ve benzersiz performans, düşük 
yakıt tüketim kombinasyonuyla Valtra S 
serisinde birleşti. Zorlu işlerde gösterdiği 
performans sizi Valtra S sahibi olmaya da-
vet ediyor. Normal motorlara göre yüzde 
20 daha düşük olan ortalama piston hızı 
motordan maksimum verim elde edilme-
sini sağlıyor. 630 litrelik geniş hacimli yakıt 
deposu, kesintisiz çalışma imkanı sunar-
ken, ergonomik yapısı sayesinde kolay 
dolum sağlıyor. Stage V özellikli motorlar, 
üstün performans, daha güçlü daha çevre-
ci. Hızlı ve kolay bakım yapılabilen kuru tip 
hava filtresi ile motor, tozlu ortamlarda bile 
maksimum performansla çalışıyor. 

HATTAT

MASSEY FERGUSON

DEUTZ FAHR

JOHN DEERE
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T
ürkiye’nin azımsanamayacak 
büyük bir kısmının tarımla uğraştığı 
düşünüldüğünde tarım aletlerinin 

gelişmesi, iş gücünde de üreticilere büyük 
kolaylık sağlıyor. Tarımsal üretim işlemle-
rinde temel güç kaynağı olarak kullanılan 
ekipmanlardan olan traktörler, değişen 
teknolojiyle birlikte gelişmeye devam ediyor. 
Bu kapsamda Konya’da ve Türkiye’nin diğer 
illerinde geliştirilerek üretilen traktörlerden 
bazıları, geliştirilen özellikleriyle ön plana 
çıkıyor. Özellikle hız ve donanım bakımından 
çeşitli özellikleriyle çiftçilere katkı sunan 
traktörler, tarım sektöründe vazgeçilmez 
ekipmanlarından biri. Dünya geneli en çok 
tercih edilen markaların en gelişmiş traktör-
lerinden bazıları ise şu şekilde: 

TÜMOSAN 8100 SERİSİ: 
Türkiye’nin ilk dizel motor üreticisi olma 

özelliğini taşıyan TÜMOSAN, 8100 serisinde 
ürettiği traktörlerle kullanıcılara 16 ileri 16 geri 
olmak üzere daha çok vites aralığı sunuyor. 
Serinin en gelişmiş özelliklerine sahip 8110 
modeli ise, firmanın kendi mühendisleri ta-
rafından dizayn edilerek donanımlı, 4 silindir 

turbo intercooler 105 beygir yerli TÜMOSAN 
motor ile yüksek çekiş performansı ve düşük 
yakıt tüketimi sağlıyor. Yükseklik ve derinlik 
ayarı yapılabilen direksiyon sistemi ile rahat 
sürüş konforu, dijital gösterge paneli ve 
sesli ikaz sistemi ile üstün sürüş hâkimiyeti, 
Radyo/MP3 Çalar sistemi ve dijital klima sis-
temi ile ön planda tutulan operatör konforu, 
hidrolik kumanda sistemi, 6 adet hidrolik 
güç çıkışı ile hidrolik bağlantılı ekipmanlar ile 
çalışabilme imkânı, 4000 kilogram kaldırma 
kapasitesine sahip hidrolik sistem, gölge-
likli ve kabinli model seçenekleri ve 115 litre 
yakıt deposu ile gün boyu kesintisiz çalışma 
imkânı sunuyor.

MASSEY FERGUSON MF 8700 S 
SERİSİ: 

Dünyanın önde gelen traktör markaların-
dan biri olan Massey Ferguson, MF 8700 S 
serisi, yeni bir yüksek güç dokunuşu isteyen 
ve optimize edilmiş verimliliğe sahip bir 
hassas tarım traktörü arayan müşteriler için 
geliştirilmiş. MF 8700 S yıllar boyunca çekiş 
kapasiteleri için 400 hp’ye kadar güç sağ-
layan ‘yüksek verimlilik’ özellikli SCR AGCO 

Power motorlarla hala büyük inovasyonlar-
dan biri sayılmakta ve ona, sektör lideri bir 
güç-ağırlık oranı, daha az toprak sıkıştırma, 
operatör açısından hiçbir taviz verilmeden 
sağlanan daha yüksek güvenlik ve konfor, 
çiftçilerin ve müteahhidin verimliliğini daha 
da arttıran kapsamlı MF akıllı tarım çözümle-
ri eşlik ediyor. 

JOHN DEERE 6R 250:
Dünyanın en çok satan tarım makineleri 

üreticilerinden biri olan John Deere, ürettiği 
8 serisiyle kullanıcılara farklı özellik deneyim-
leri sunuyor. Kabinindeki proaktif titreşim sö-
nümleme, masaj işlevleri, elektronik kuman-
dalar, 65° koltuk döndürme, üç nokta ayak 
dayanağı, 6.1 ses sistemi, entegre buzdo-
labıyla kullanıcıya farklı deneyim sunarken; 
yolda veya tarlada engebeli noktalardan izo-
le eden oldukça etkili bir kabin süspansiyonu 
sayesinde daha dikkatli bir sürüş sağlıyor. 
Tarla içi kurulum süresini yüzde 50’ye kadar 
azaltırken; önceden planlanmış iş görevleri, 
makine tarlaya girdiğinde otomatik olarak 4. 
nesil ekranda görünüyor. Sürücüye yalnızca 
ayrıntıları tek bir tıkla onaylamak kalıyor. 8 

TARIMIN ‘EN’LERI!

Tarım sektörünün vazgeçilmez ekipmanlarından biri olan traktör, çiftinin işini 
kolaylaştırıyor. Farklı özellikleriyle teknolojiden ilham alan traktörler, gelişmişlikleriyle 

kolaylığın yanı sıra konfor da sağlıyor
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serisinin en iyi traktörü olan 8RT 410Traktör 
özelliklerinden bazısı ise şu şekilde; 443 hp 
(326 kW) maks. güç (ECE-R120) + 15 hp 
(11 kW) IPM, 9.0 l motor 6 silindirli, 16.2 t ve 
2,477 m aks mesafesi, sahip daha büyük ve 
daha konforlu CommandView kabin.

NEW HOLLAND T7 SERİSİ
Teknoloji ve gücün sembolü olarak tanı-

nan T7 HD PLMI, yeni nesil Stage 5 motoru, 
güçlü hidrolik sistemi ve sınıfının en sessiz 
kabini ile sektörde yeni bir sayfa açan T7 HD 
PLMI farklı güç talepleri için üç farklı mo-
deli ile Türk çiftçisinin hizmetine sunulmuş. 
Operatör talepleri dikkatle analiz edilerek 
geliştirilen yeni horizon ultra kabin, konfor, 
teknoloji ve kolay kullanım özellikleri ile öne 
çıkmakta. Serinin diğer özellikleri şu şekilde; 
daha fazla iç hacim, sınıfında lider ferahlık ve 
sadelik hissi, mevcut model ve rakip ürünler 
ile kıyaslandığında daha iyi ses izolasyonu, 
kullanımı kolay klima kontrolleri ve daha 
yüksek soğutma kapasitesi, daha yüksek 
kaliteli kabin komponentleri ve montaj kali-
tesi, yeni nesil akıllı PLM sistemleri için yeni 
elektronik mimarisi, yeni sidewinder ultra ku-
manda konsolu. Aynı zamanda yeni kabin ile 
yüzde 7.5 daha fazla kabin hacmi sunulmuş. 
Kabinde daha düşük ses seviyesi ve klima 
özellikleri de mevcut. Android tabanlı işletim 
sistemi kullanımı sayesinde gelecekte yeni 
özelliklerin eklenmesine uygun bir yapı,12 
inç büyüklüğünde, yüksek çözünürlüklü do-
kunmatik ekranlı monitör doğrudan güneş 
ışığında dahi yüksek görünürlük sunuyor. 
İstenildiğinde 4 adet kameraya kadar giriş 
portu ve monitör üzerinde USB portu da 
bulunuyor.

DEUTZ FAHR 9340 TTV AGROTRON: 
Deutz-Fahr mühendisleri 9 Serisi’nde 

ultra modern, son derece akıllı, yüksek 
beygir gücüne sahip bir traktör geliştirdi. 
Bu traktör, benzersiz kullanım konforu, 
otomatikleştirilmiş rutin işlevleri ve en 
yenilikçi teknolojileri sayesinde daha iyi 
performans gösteriyor ve çalışma verimini 
büyük oranda arttırıyor. 

HATTAT TRAKTÖR VALTRA S4:
1973 yılından bu yana otomotiv ve iş 

makineleri sanayisi alanında faaliyet gös-
teren Hattat Grubu’nun bir kuruluşu olan 
Hattat Traktör , yüksek verimlilik, birinci 
sınıf çalışma ve kaliteli işçilik Valtra S seri-
sinde buluşturdu. S serisinin sahip olduğu 
Agco Power motorlar kullanıcısına pro-
fesyonel çiftçilik desteği, Ergonomik AVT 
şanzıman sürücüsüne otomatik ve manuel 
vites seçeneklerini bir arada kullanma 
imkânı sağlıyor. Maksimum tork ve güç ge-
rektiren uygulamalarda düşük rolenti hızı 
ile üstün ve benzersiz performans, düşük 
yakıt tüketim kombinasyonuyla Valtra S 
serisinde birleşti. Zorlu işlerde gösterdiği 
performans sizi Valtra S sahibi olmaya da-
vet ediyor. Normal motorlara göre yüzde 
20 daha düşük olan ortalama piston hızı 
motordan maksimum verim elde edilme-
sini sağlıyor. 630 litrelik geniş hacimli yakıt 
deposu, kesintisiz çalışma imkanı sunar-
ken, ergonomik yapısı sayesinde kolay 
dolum sağlıyor. Stage V özellikli motorlar, 
üstün performans, daha güçlü daha çevre-
ci. Hızlı ve kolay bakım yapılabilen kuru tip 
hava filtresi ile motor, tozlu ortamlarda bile 
maksimum performansla çalışıyor. 

HATTAT

MASSEY FERGUSON
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ÜYAP Konya Uluslararası Fuar 
Merkezi’nde düzenlenen, Türki-
ye’nin en büyük tarım fuarı başladı.  

Konya Tarım Fuarı ilk gününde, yoğun 
katılımla karşılandı. Fuarda 96 bin metreka-
relik alanda 20 ülkeden 474 firma yerini aldı. 
Vali Vahdettin Özkan, Büyükşehir Belediye 
Başkanı Uğur İbrahim Altay, Karatay Bele-
diye Başkanı Hasan Kılca, Meram Belediye 
Başkanı Mustafa Kavuş, Selçuklu Belediye 
Başkanı Ahmet Pekyatırmacı, Ticaret Odası 
Başkanı Selçuk Öztürk, Sanayi Odası Baş-
kanı Mustafa Büyükeğen ve Ticaret Borsası 
Başkanı Hüseyin Çevik ilk gününde stantları 
ziyaret etti. 14 Mart’ta açılan fuar, 18 Mart’a 
kadar devam edecek. 

‘YENİLİKLERİ 
GÖRME ŞANSIMIZ OLUYOR’

İlk günden fuarı ziyaret eden katılımcılar 
fuardaki tarımsal yeniliklerden haberdar 
olurken, aynı zamanda ihtiyacı olan ürünlere 
de ulaşma fırsatı buluyor. Tarım fuarının ilk 
gün ziyaretçilerinden Ahmet Besler, yeni 
teknoloji ürünleri görmek amacıyla fuara 
katıldığını dile getirdi. Hüyük’ten fuara gel-
diklerini ifade eden Besler, “Çiftçiyim, tarımla 
uğraşıyorum. Kendi sektörümüz olduğu için 
bakmak istedik. İnşallah nasip olur ve anla-
şabilirsek traktör alacağız. Burada gördü-
ğümüz yeni teknolojik makineler ufkumuzu 
açıyor. Bu fuarda da büyük binalara takılabi-
len cam takma aletini ilk kez görmüş olduk. 
Bu alet, 1-2 tonluk kaldırılamayacak ağırlık-

taki camları kaldırarak takabiliyor. Dünyada 
neler olup bittiğini fuarlar sayesinde görme 
şansımız oluyor.” diye konuştu. 

ŞEHİR DIŞINDAN FUAR 
İÇİN GELDİLER!

Türkiye’nin en büyük fuarı olan Konya 
Tarım Fuarı için Türkiye’nin ve dünyanın 
dört bir yanından vatandaşlar TÜYAP 
Konya Uluslararası Fuar Merkezi’ne geldi. 
Denizli’den Konya’ya ticaret amaçlı gelen 
Çiftçi Ahmet Sert ise, tarlada da kullanılan 
ve enerji tasarrufu sağlayan güneş enerji 
sistemleri stantlarını gezerek fuardan fiyat 
aldığını söyledi. Sert, “Güneş enerji sistem-
leri yapan firmaları geldiğimiz şehir olan 
Denizli’de araştırmıştık. Bir de fuarda görelim 
istedik. Bakıp teklif alıyoruz.” dedi. Yenilikle-
rin ve devasa boyuttaki makinelerin dikkatini 
çektiğini söyleyen Sert, “Eskiden traktörler 
de tarlalarda kullanılan aletler de küçüktü 
ama şimdi her şey bambaşka. Devasa aletler 
yapılmış. Bu yeniliklerle birlikte tarım da geli-
şiyor; aletlerin özelliklerinin artmasıyla verim 
de artmış oluyor.” ifadelerine yer verdi. 

‘TARIM, BİZİM ÖZÜMÜZ’

Çiftçi çocuğu olarak tarımı merak ederek 
Konya’daki tarım fuarına gelme kararı 
aldıklarını ifade eden Birgül Kara da ailesiyle 
Eskişehir’den fuar için Konya’ya geldiğini 
belirtti. Tarımın kendisine geçmişi hatırlat-
tığını söyleyen Kara, “Tarım bizim özümüz. 

Tarım aletlerini görünce aklıma çocuklu-
ğum geliyor. Küçük bir şehirde oturuyoruz 
ancak tarım yapma fikri her zaman içimizde. 
Buraya da o özlemle geldik; geldiğimizde 
gördüklerimizle tarımın ne kadar geliştiğini 
de görmüş olduk.” diye konuştu. 

YENİLİĞİN SONU YOK

Karapınar’da oturan Çiftçi Erkan Altıpar-
mak ise her yıl fuara geldiğini ifade ederek 
bu yıl ki fuarı değerlendirdi. İlk gün olması 
dolayısıyla katılımı geçen yıla oranla daha az 
gözlemlediğini söyleyen Altıparmak, fuarda 
her yıl yeni bir teknolojiyle tanıştıklarını 
belirterek şu ifadeleri kullandı: “Yeniliğin, tek-
nolojinin sonu yok. Her yıl farklı bir teknoloji, 
farklı özellikte bir aletle tanışıyoruz. Tarım 
aletlerinin her geçen yıl daha modernleştiği-
nin farkına varıyoruz.” dedi. 

HER YIL FARKLI YENİLİK!

Fuarı değerlendiren İsmet Yıldız ise, her 
yıl fuarda farklı parçalar görerek ürün aldıkla-
rını söyledi. Teknolojideki gelişimi fuarlardan 
takip ettiklerini bildiren Yıldız, “Yunak’ta 
çiftçilik yapıyorum. Her yıl farklı özellikte 
traktör, tarım aleti çıkıyor. Tarım fuarına her 
geldiğimizde farklı ürünler görüyoruz ve 
geldiğimizde alışveriş yapıyoruz. Bu yıl da 
yeni seri bir traktör bulduk, baktık ki farklı 
özelliklere sahip. Bizler de satın aldık. İnşallah 
bu yıl hasadımızı onunla yapacağız.” ifadele-
rini kullandı.

Türkiye’nin en büyük tarım fuarı unvanına sahip Konya Tarım Fuarı, ilk günden 
büyük ilgiyle karşılandı. Çeşitli ülke ve şehirlerden ziyaretçi ağırlayan ve 18 Mart’a 

kadar devam edecek olan fuar, en fazla ilgiyi ise çiftçilerden gördü 

TARIMDA YENILIKLER, 
TÜRKIYE’NIN EN BÜYÜĞÜNDE!
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katılımla karşılandı. Fuarda 96 bin metreka-
relik alanda 20 ülkeden 474 firma yerini aldı. 
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M
edicana Konya Hastanesi Baş-
hekimi Dr. Mustafa Argındoğan, 
senede 1 kere check-up yaptır-

manın gerekliliğinden bahsetti. Argındo-
ğan, check-up yaptırmanın oluşabilecek 
hastalıkların engellemesinde ya da mevcut 
rahatsızlıkların tespitinde çok önemli bir 
rolünün olduğunu ve amacının tedavilerin 
düzenlenip kişinin yaşam kalitesini yük-
seltmek olduğunu vurguladı.  Check –up 
yaptırmanın birçok hastalığın ilk evrelerin-
de tespit edilmesinin en önemli avantajı 
olduğunu kaydeden Argındoğan, ‘’Kişinin 
hiçbir şikâyeti olmamasına rağmen yapılan 
taramaların doğru zamanda yapılması, pek 
çok farklı hastalığa erken dönemde tanı 
konmasına ve gerektiğinde uygun şekilde 
tedavi edilmesine olanak sağlıyor. Kişiye 
özel temel sağlık kontrolü olarak tanım-
lanabilen check-up, kişinin herhangi bir 
sağlık problemi olmaksızın yaptırdığı bir 
dizi muayene, test ve tetkikten oluşuyor” 
diye açıkladı.

‘YAŞAM KALİTESİNİ ARTIRMAK İÇİN 
DÜZENLİ CHECK-UP YAPILMALI’

Medicana Konya Hastanesi Başhekimi 
Dr. Mustafa Argındoğan,’’Yaşam kalitesini 
artırmak için düzenli yapılan taramaları ve 
bu işlemlerin bütününü check-up olarak 
adlandırıyoruz. Medicana Konya Hasta-
nesi’nde multidisipliner yaklaşımların ve 
son teknolojik cihazların da yardımı ile 
üst seviye sağlık hizmeti veriyoruz. Bu 
hizmetler arasında hastalarımıza sundu-
ğumuz check-up hizmeti aslında; kişile-
rin sağlıklı kalmaları, hastalanmamaları, 
biyolojik ya da fiziksel oluşan sorunların 
erken teşhisi, iş kazası veya meslek has-
talığı risklerinin belirlenmesi, oluşabilecek 
hastalık durumlarının engellenmesine 
yönelik tedbirlerin alınmasının sağlanması 
ve risklerin minimize edilip çalışanlara ve 
iş yeri sahiplerine bilgilendirme yapılma-
sıdır. Check – up muayenesinde cinsiyet, 
yaş, mevcut kronik hastalıklar, meslek risk 
grubuna göre görülebilecek rahatsızlıkların 
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tespitinin yapılması önemlidir. Check – up 
da hekim yönlendirmeleri, geniş biyokim-
ya, mikrobiyoloji, hematoloji, laboratuvar 
testleri, görüntüleme, ilave tetkikler ile 
mevcut hastalıklarının son durumu ve ilave 
edilecek tedavileri, ayrıca yeni oluşmaya 
başlamış ya da oluşabilecek hastalıklara 
karşıda koruyucu hekimlik hizmetlerini 
sunuyoruz. Oluşabilecek hastalıkların 
engellemesini ya da mevcut rahatsızlıkları-
nın tespiti ve tedavilerin düzenlenip kişinin 
yaşam kalitesini yükseltmek hastanemizin 
sunacağı check –up hizmetinin ana hedefi 
olduğunu vurgulayan Dr. Mustafa Argın-
doğan,’’ Özellikle tarım şehri olan Konya 
‘mızda, tarım sektörü çok geniş bir çalışma 
alanı olduğu için kişiye uygun risklerin be-
lirlenmesinde check- up merkezimiz önem 
kazanmaktadır.’’ dedi.

TARIMDA CHECK – UP ‘IN ÖNEMİ

Medicana Konya Hastanesi Başhekimi 
Dr. Mustafa Argındoğan,’’ Tarım sektörü 
ülkemizde ve Konya’da mevsimlik olarak 
çalışma süresi değişkenlik göstermekte ve 
iş gücünde kadın çalışanlar gibi özel risk 
gruplarında yoğun olarak bulunması ve 
dolayısıyla hastalık-çalışma alanında ma-
ruziyete kalacakları risklerin belirlenmesi 
ve uygun tedbirlerin alınması çalışabilecek 
ya da çalışma durumunda riskli olacak 
kişilerin belirlenmesinde sunulan check 
–up hizmeti ve iş sağlığı güvenliğine ilişkin 
hizmetlerin verilmesi, hem çalışanların 
hem de iş imkânı sunacak sektör sahiple-
rinin yararına olmaktadır. Bitkisel hayvan-
sal üretimde çalışanlar, orman ve tarım 
sektörü, balıkçılık, su ürünleri sektörlerine 
uygun risklerin belirlenmesi, hastalıklar ve 
tedavileri uygun bir check – up hizmeti 
sonrasında başarılı olmaktadır.’’ diye ifade 
etti. Argındoğan, ‘’Günümüzde tarım sula-
ma, gübreleme, ilaçlama ve mekanizasyon 
işlemlerinin bir arada uygulandığı geniş bir 
sektördür. Özellikle gübreleme – ilaçlama 
ve bunlara bağlı oluşacak hastalıklara karşı 
önlemlerin alınması, çalışabilecek kişilerin 
belirlenmesi, riskli kişilerin uygun ekip-
manla çalışmasının sağlanması, işe giriş 
sırasındaki iş güvenliği hizmetleri ve uygun 
check –up hizmetleri ile çalışanlara ve 
sektör sahiplerine ulaşmayı hedeflemek-
teyiz. Çalışma koşullarının ağırlığı, fiziksel, 
kimyasal, biyolojik ve sosyal etkenlerin yol 
açtığı farklı meslek hastalıklarına sebep 

olabilecektir. Bu nedenlerden ötürü kişiye 
özel, çalışma alanlarında maruz kalabile-
cekleri risklerin belirlenmesi ve oluşabile-
cek hastalıklara yönelik koruyucu önlemler, 
koruyucu hekimlik hizmeti, check –up 
birimimiz ile birlikte büyük önlem kazan-
maktadır.’’ diye ekledi.

TARIMDA OLUŞABİLECEK MESLEKİ 
HASTALIKLAR NELERDİR?

Tarımın tehlikeli iş sektörü sınıflan-
masında yer aldığını anlatan Dr. Mustafa 
Argındoğan, ‘’Hububat, sebzecilik, seracı-
lık, meyvecilik, fidancılık, endüstriyel ham 
madde yetiştirildiğinin yanı sıra hayvancı-
lık, besicilik, süt hayvancılığı, kanatlı hay-
van yetiştiriciliği, balıkçılık, ormancılık ve 
tomrukçuluğunda içinde olduğu geniş bir 
çalışma alanını içermektedir. Bu sektörler-
de araç, alet, tarım makinelerinin kullanımı 
ve ilaçlama, gübreleme gibi kimyasalların 
maruziyetinden kaynaklanabilecek; kan-
serler, solunum yolu hastalıkları, dermato-
lojik hastalıklar, hayvan kaynaklı hastalıklar 
veya kazalar, pestisit, kimyasallara maru-
ziyet, tehlikeli bitki ve biyolojik maddelere 
maruziyet, bulaşıcı hastalıklara maruziyet, 
ağır kaldırma veya tekrarlayan hareketlere 
bağlı oluşabilecek iskelet ve kas hastalıkları 
meydana getirmektedir. Olumsuz hava- 
iklim- termal riskleri, psikolojik etmenler, 
stres, barınma sorunları gibi etmenlerde 
istenmeyen iş kazaları görülebilmektedir. 
Tarım makinalarının maruziyetinde işitme 
kayıpları, kazaların önlenmesinde öncesin-
de işitme testleri, konsantrasyon bozuklu-
ğu yapabilecek hastalığın belirlenmesinde 

check – up önem kazanmaktadır. Çalışma 
alanlarında gürültü 85 desibel geçme-
mesi gerekmektedir. Gürültü maruziyeti 
olan alanlarda uygun ekipman kullanıl-
ması ya da riskli çalışamayacak kişileri 
belirleyebiliyoruz. El kol titreşimine bağlı 
oluşabilecek hastalıklar (beyaz parmak 
sendromu), dokunma duyusu kaybı, güç 
kaybı, eklemde bozulma, titreşimin bütün 
vücuda aktarılması ile daha ciddi problem-
lerde beraberinde oluşabilmektedir. Tarım 
makinalarına yalıtım ve mevcut hasta olan-
ların tanısı check- up ile belirlenmektedir. 
Termal Konfor: Isı, nem, hava akımı, iklim 
şartları optimum çalışma sıcaklığı 18 – 24 
derecedir. 24 derecenin üstünde fiziksel 
yorgunluk başlar. 10 derece ile 30 derece 
sıcaklık aralığı dışında zihinsel etkinlik ve 
dokunma duyarlılığı azalır. Nem oranı da 
önemlidir. Bunların dışında aydınlatma azlı-
ğı görme bozukluğu dikkatsizlik yorgunluk 
yapabilmektedir. Pestisitler ile yapılan zirai 
müdahalede bunların deri, solunum, ağız 
ve göz ile teması sonrası oluşabilecek 
hastalıklar; göz, cilt, solunum yolu hastalık-
ları, alerjik tepkiler, kusma, baş ağrısı, ishal, 
psikolojik rahatsızlıklar, kaslarda zayıflıktır. 
Kanser rahatsızlıklarına neden olabil-
mektedir. Ergonomi ile ilgili kas iskelet 
rahatsızlıkları, hayvansal kaynaklı yaralan-
ma, ısırılma, zoonas hastalıklar insanlara 
bulaşabilmektedir. Pestisitler, insektisitler, 
küflü saman şeker kamaşlı mantar sporları, 
ozon, metan amonyak ile maruziyetlerin 
azaltılmasını korumak için ekipmanları 
kullandırmak, riskli grupların bu alanlarda 
çalışmasını engellemek check-up ile müm-
kün olmaktadır.’’ diye açıkladı.
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rahatsızlıkların tespitinde çok önemli bir 
rolünün olduğunu ve amacının tedavilerin 
düzenlenip kişinin yaşam kalitesini yük-
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tespitinin yapılması önemlidir. Check – up 
da hekim yönlendirmeleri, geniş biyokim-
ya, mikrobiyoloji, hematoloji, laboratuvar 
testleri, görüntüleme, ilave tetkikler ile 
mevcut hastalıklarının son durumu ve ilave 
edilecek tedavileri, ayrıca yeni oluşmaya 
başlamış ya da oluşabilecek hastalıklara 
karşıda koruyucu hekimlik hizmetlerini 
sunuyoruz. Oluşabilecek hastalıkların 
engellemesini ya da mevcut rahatsızlıkları-
nın tespiti ve tedavilerin düzenlenip kişinin 
yaşam kalitesini yükseltmek hastanemizin 
sunacağı check –up hizmetinin ana hedefi 
olduğunu vurgulayan Dr. Mustafa Argın-
doğan,’’ Özellikle tarım şehri olan Konya 
‘mızda, tarım sektörü çok geniş bir çalışma 
alanı olduğu için kişiye uygun risklerin be-
lirlenmesinde check- up merkezimiz önem 
kazanmaktadır.’’ dedi.

TARIMDA CHECK – UP ‘IN ÖNEMİ

Medicana Konya Hastanesi Başhekimi 
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iş gücünde kadın çalışanlar gibi özel risk 
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olabilecektir. Bu nedenlerden ötürü kişiye 
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maruziyetinden kaynaklanabilecek; kan-
serler, solunum yolu hastalıkları, dermato-
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check – up önem kazanmaktadır. Çalışma 
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M
eteoroloji Genel Müdürlü-
ğü (MGM) verilerine göre; 
Türkiye’de son 22 yılın 

en kurak ocak ayı yaşandı. Yağışlar 
normal duruma göre yüzde 52, geçen 
yıl ocak ayı yağışlarına göre ise yüzde 
62 azalma gösterdi. Geçtiğimiz hafta 
sonu başlayarak bir hafta boyunca 
yağması beklenen yağmur ise tahıl 
ambarı Konya’daki çiftçilere umudu 
oldu. Yağışların kuraklığa etkisi hak-
kında görüş bildiren uzmanlar, nisan 
ve mayıs aylarında yağışların devam 
etmesi halinde tarımda rekolteyle 
ilgili değişiklik olabileceğini aktardı. 
Bu kapsamda Altınekin Ziraat Odası 
Başkanı Bekir Kağnıcıoğlu, kış ayların-
da yaşanan kuralık dolayısıyla riskin 

ortadan kalkmadığını ifade ederken; 
Karatay Ziraat Odası Başkanı Rıfat Ka-
vuneker de gölet ve barajların dolması 
için daha çok yağışa ihtiyaç olduğu-
nun altını çizdi. 

CAN OLDU! 

MGM’nin hazırladığı Meteorolojik 
kuralık haritası standart yağış indek-
si metoduna göre hazırlanan 3 aylık 
haritada birçok il olağanüstü kuraklık 
durumu dikkat çekmişti. Yağışlardan 
en çok etkilenen sektörden biri ise, 
tarım oldu. Türkiye geneli beklenen 
sağanak yağış, çiftçilerin umudu oldu. 
Hafta sonu başlayıp bir hafta boyunca 
devam etmesi beklenen yağışlarla ilgili 

konuşan Altınekin Ziraat Odası Başka-
nı Bekir Kağnıcıoğlu, yağışların üretici-
ye can olduğunu ifade etti. Yağışların 
bir hafta bu şekilde devam etmesi 
halinde barajların doluluk oranlarının 
ciddi miktarda olumlu etkileneceğini 
söyleyen Kağnıcıoğlu, kış aylarının 
kurak geçmesine bağlı olarak kurak-
lık riskinin devam ettiğini şu sözlerle 
belirtti: “Aralık, ocak ve şubat ayla-
rında almamız gereken yağış olmadı. 
O aylarda yağan yağışın tarıma daha 
çok faydası olacaktı. Cemrelerin üçü 
de toprağa düştü. Artık yağan yağış-
lar, sıcaklığa bağlı olarak daha erken 
buharlaşacak ve toprak daha çabuk 
susayacak. Ancak buna da şükür.” diye 
konuştu. 

YAĞIȘLAR İLAÇ GİBİ GELDİ

Son dönemin en kurak yılları yaşanırken, hafta boyu beklenen yağışlar, 
çiftçinin umudu oldu. Kuraklık riskinin ortadan kalkmadığını ifade eden uzmanların 

ortak düşüncesi ise, rekolte artışı için daha çok yağışa ihtiyaç duyulduğu oldu

BEKİR KAĞNICIOĞLU RIFAT KAVUNEKER

YAĞIȘLAR

‘NE YAĞARSA İLAÇ’

Son 22 yıldır Konya olarak yağış-
ların görülür derece azaldığına dikkat 
çeken Kağnıcıoğlu, kuraklığın bitme-
diğinin altını çizdi. Cemrelerin toprağa 
düşmesiyle birlikte havaların ısındığını 
ve bu sebeple bazı kesimlere yağan 
kar yağışının don olaylarına sebebiyet 
vermeyeceğini ifade eden Kağnıcıoğ-
lu, “Cemrelerin düşmesiyle sabah ya-
ğan kar akşam erir, hiçbir zararı olmaz. 
Kar ya da yağmur, ne yağarsa ilaç. Bu 
dönemlerde yağan yağmur, toprağın 
ihtiyacı olan azotu da taşıdığı için her 
türlü fayda sağlar. İnşallah bereketli, 
bol yağışlı bir yıl geçiririz.” şeklinde 
konuştu. 

KONYA OVASININ DIŞARIDAN SU 
ALMASI ŞART!

Kuraklıktan en çok etkilenen 
illerden biri olan Konya’da yağışların 
gelmesiyle kuraklık riskinin bitme-
diğini ifade eden Kağnıcıoğlu, nisan 
ve mayıs yağışlarının bu kapsamda 
önem arz ettiğini bildirdi. Kağnıcıoğlu, 
“Yağışlardan etkilenerek suyu boşa 
harcamamalıyız. Aynı zamanda bu ya-
ğışların böyle devam edip etmeyece-
ğini bilmediğimiz için, kuraklık riskine 
karşın Konya Ovasına vakit kaybetme-
den dışarıdan su getirilmesi gerekiyor. 
Bu konuda gerekenin yapılmasını rica 
ediyoruz.” ifadelerini kullandı. 

‘YAĞIŞLAR CANA DEĞDİ’

Yağışların çiftçinin yüzünü gül-
dürdüğünü söyleyen Karatay Ziraat 
Odası Başkanı Rıfat Kavuneker, rekolte 
konusunda değerlendirme için henüz 
erken olduğuna dikkat çekti. Bu yıl ya-
ğan yağışların geçen yıla oranla yüzde 
20 oranda olduğunu söyleyen Kavu-
neker, “İnşallah yağışların bu şekilde 
devam etmesi, geçen süreci telafi 
eder. Kar, don olmadığı sürece bitkiye 
zarar vermez. Çiftçimiz bitkilere azotlu 

gübresini attı. Don yapacak olursa o 
gübre de zarar görür ancak meteo-
roloji yetkilileri eksi derecelerde hava 
şartları görmediklerini belirtti. İnşallah 
havaların eksi derecelere düşmemesini 
temenni ediyoruz.” diye konuştu. 

‘DAHA ÇOK SUYA İHTİYAÇ VAR’

Yağışların ilkbahar aylarında devam 
etmemesi halinde sulu alanlar dışında 
kalan bölgelerin sıkıntı yaşayabile-

ceğini öngören Kavuneker, “Şu anda 
rekolteyle ilgili sağlıklı bir tahmin 
yürütemeyiz ancak Konya’da kanallar-
dan sulama yapan yerler, su sıkıntısı 
çekiyor. Yağışla birlikte toprağın da 
ısınmasıyla arazilerin durumu bel-
li olur. Nisan ve mayıs aylarında da 
beklenen yağışların olup olmaması, 
rekolteyi etkileyecek. Yeraltı sularımız 
çekildi, göletlerimiz boş. Daha çok 
yağışa, suya ihtiyacımız var.” ifadeleri-
ne yer verdi.
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dan sulama yapan yerler, su sıkıntısı 
çekiyor. Yağışla birlikte toprağın da 
ısınmasıyla arazilerin durumu bel-
li olur. Nisan ve mayıs aylarında da 
beklenen yağışların olup olmaması, 
rekolteyi etkileyecek. Yeraltı sularımız 
çekildi, göletlerimiz boş. Daha çok 
yağışa, suya ihtiyacımız var.” ifadeleri-
ne yer verdi.
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K
onya’nın Bozkır ilçesindeki arı-
cıların Bozkır-Antalya arasında-
ki zorlu mesaisi devam ediyor. 

Bozkır’da arıcılık yapan üreticiler, yörede 
kışın sert geçmesinden dolayı her sene 
Eylül, Ekim aylarında Toros Dağların-
daki arı kovanları araçlara yükleyip 
Antalya’nın sahil bölgelerine götürüyor. 
Arıcılar, her sene yaptıkları bu göçle, 
arı kolonilerinin kış mevsiminin soğuk 
günlerinde güç kaybetmesini önlemek 
ve daha erken uyanmasını sağlamaya 
çalışıyor. Arıcıların zorlu mesaisi Bozkır - 
Antalya arasındaki gidiş gelişlerle bazen 
orada, bazen burada aylarca devam 
ediyor. Bazı arıcılar barakalarda kalırken, 
bazıları sık aralıklarla arıların kontrol 
ve bakımları için Bozkır’dan Antalya’ya 
gidiyor.

‘EYLÜL’DE GELİP MAYIS’TA 
TEKRAR TOROS DAĞLARINA GERİ 

DÖNÜYORUZ’

Bozkır’da arıcılık yapan Yıldırım 
Göksel, kış mevsimi gelmeden arılarını 
Antalya’nın sahil bölgelerine götürdükle-

rini ifade ederek, “Bizim oraların kışı ağır 
geçtiği için arılarımızı Eylül, Ekim ayların-
da sahile getiriyoruz. Arılarımız burada 
erken uyanıyor. Burada kalıyorum, bara-
kam var. Yaklaşık 200 kilometre mesafe 
var. Bazen gidip geliyorum, bazen birkaç 
ay burada kalıyorum. Böyle devam edi-

yoruz. Mayıs ayında nektar akışı başla-
dığı zaman arılarımızı bizim oraya Toros 
Dağlarına götürüyoruz. Tekrar Eylül, 
Ekim’de de getirip aynı devam ediyoruz. 
Nektar alım zamanında devamlı her sene 
sahile geliyoruz, devamlı Toros Dağlarına 
gidiyoruz” şeklinde konuştu.

Konya’nın Bozkır ilçesindeki arıcıların 
Bozkır-Antalya arasındaki zorlu 

mesaisi devam ediyor. Bazı arıcılar 
barakalarda kalırken, bazıları sık 

aralıklarla arıların kontrol ve bakımları 
için Bozkır’dan Antalya’ya gidiyor

KONYALI 
ARICILARIN 

ZORLU 
MESAISI

KONYALI ARICILAR96



K
onya’nın Bozkır ilçesindeki arı-
cıların Bozkır-Antalya arasında-
ki zorlu mesaisi devam ediyor. 

Bozkır’da arıcılık yapan üreticiler, yörede 
kışın sert geçmesinden dolayı her sene 
Eylül, Ekim aylarında Toros Dağların-
daki arı kovanları araçlara yükleyip 
Antalya’nın sahil bölgelerine götürüyor. 
Arıcılar, her sene yaptıkları bu göçle, 
arı kolonilerinin kış mevsiminin soğuk 
günlerinde güç kaybetmesini önlemek 
ve daha erken uyanmasını sağlamaya 
çalışıyor. Arıcıların zorlu mesaisi Bozkır - 
Antalya arasındaki gidiş gelişlerle bazen 
orada, bazen burada aylarca devam 
ediyor. Bazı arıcılar barakalarda kalırken, 
bazıları sık aralıklarla arıların kontrol 
ve bakımları için Bozkır’dan Antalya’ya 
gidiyor.

‘EYLÜL’DE GELİP MAYIS’TA 
TEKRAR TOROS DAĞLARINA GERİ 

DÖNÜYORUZ’

Bozkır’da arıcılık yapan Yıldırım 
Göksel, kış mevsimi gelmeden arılarını 
Antalya’nın sahil bölgelerine götürdükle-

rini ifade ederek, “Bizim oraların kışı ağır 
geçtiği için arılarımızı Eylül, Ekim ayların-
da sahile getiriyoruz. Arılarımız burada 
erken uyanıyor. Burada kalıyorum, bara-
kam var. Yaklaşık 200 kilometre mesafe 
var. Bazen gidip geliyorum, bazen birkaç 
ay burada kalıyorum. Böyle devam edi-

yoruz. Mayıs ayında nektar akışı başla-
dığı zaman arılarımızı bizim oraya Toros 
Dağlarına götürüyoruz. Tekrar Eylül, 
Ekim’de de getirip aynı devam ediyoruz. 
Nektar alım zamanında devamlı her sene 
sahile geliyoruz, devamlı Toros Dağlarına 
gidiyoruz” şeklinde konuştu.

Konya’nın Bozkır ilçesindeki arıcıların 
Bozkır-Antalya arasındaki zorlu 

mesaisi devam ediyor. Bazı arıcılar 
barakalarda kalırken, bazıları sık 

aralıklarla arıların kontrol ve bakımları 
için Bozkır’dan Antalya’ya gidiyor

KONYALI 
ARICILARIN 

ZORLU 
MESAISI

KONYALI ARICILAR 97



Orta Anadolu Un Sanayicileri Derneği Genişletilmiş Sektör Toplantısı, 
“2022 Hasat Sezonu Sonrası Sektörel Bakış ve Beklentiler” temasıyla gerçekleştirildi. Toplantıda 
konuşan Orta Anadolu Un Sanayicileri Derneği Başkanı Hüseyin Emre Tekbaş, gıda sektörlerinde 

yaşanan sorunların sadece günümüzü değil; geleceği de tehdit ettiğini ifade etti 

O
rta Anadolu Un Sanayicileri 
Derneği (OAUSD) Genişletil-
miş Sektör Toplantısı, tarımın 

başkenti Konya’da gerçekleştirildi. “2022 
Hasat Sezonu Sonrası Sektörel Bakış ve 
Beklentiler” temasıyla 30 Eylül-2 Ekim 2022 
Tarihleri arasında gerçekleşen Genişletilmiş 
İstişare Toplantısı ülkemiz hububat ve un 
sektörünü Konya’da buluşturdu.  Buğday, 
un, lisanslı depo, tarımsal üretim ve ticareti 
gibi konuların konuşulduğu toplantıya Kon-
ya Valisi Vahdettin Özkan, Toprak Mahsulleri 
Ofisi Genel Müdürü Ahmet Güldal, TOBB 
Borsalar Konsey Başkanı ve Konya Ticaret 
Borsası Başkanı Hüseyin Çevik, Türkiye Un 
Sanayicileri Federasyonu (TUSAF) Yönetim 
Kurulu Başkanı Haluk Tezcan, Ulusal Hubu-
bat Konseyi (UHK) Başkanı Özkan Taşpınar, 
Türkiye Ürün İhtisas Borsası (TÜRİB) Genel 
Müdür Yardımcısı Necla Küçükçolak, Ticaret 
Bakanlığı İç Ticaret Genel Müdür Yardımcısı 
Adnan Benli, Uluslararası Operasyonel De-
ğirmecileri Birliği Avrasya Direktörü Dr. Eren 
Günhan Ulusoy, Güneydoğu Un Sanayicileri 
Derneği Onursal Başkanı Erhan Özmen, İç 
Ticaret Genel Müdürlüğü Lisanslı Depoculuk 
Daire Başkanı Bahar Emre, Tarla Bitkileri 
Merkez Araştırma Enstitüsü Müdürlüğü 
(TAGEM) Türkiye Kışlık Buğday Koordina-
törü Dr. Bayram Özdemir, Orta Anadolu 
Un Sanayicileri Derneği (OAUSD) Yönetim 
Kurulu Başkanı Hüseyin Emre Tekbaş ve çok 
sayıda sektör temsilcisi katıldı.

TEKBAŞ: ARZ GÜVENLİĞİNİN OLMADIĞI 
BİR ORTAMDA TÜKETİCİ KORUNAMAZ

Orta Anadolu Un Sanayicileri Derneği 
Başkanı Hüseyin Emre Tekbaş, enerji ve 
gübre krizi ile birlikte tarım ve gıda sektörle-
rinde yaşanan sorunların, sadece günümüzü 
değil geleceği de tehdit eder haline geldiğini 
belirtti. “COVİD-19 pandemi süreci ve Rusya 
Ukrayna savaşı ile birlikte iktisadi, sosyal ve 
politik olarak hızlı bir değişimin içerisine gir-
miş ve bu değişimden tarım ve gıda sektör-
leri etkilenmiş, ezberler bozulmuştur” diyen 
Tekbaş, şunları kaydetti: “Tüm bu gelişmeler 
neticesinde gıda arz güvenliği ve gıda 
milliyetçiliği, lojistik sorunlar, enerji ve gübre 
krizi ile birlikte tarım ve gıda sektörlerinde 
yaşanan sorunlar, sadece günümüzü değil 
geleceği de tehdit eder haline gelmiştir. 
Dünya genelinde ve bilhassa Avrupa’da ta-
rım ve gıda sanayi sektörleri çeşitli zorluklar 
yaşamış, üretim gerilemeye, yer yer durma 
noktasına gelmiştir. Belirtmek isterim ki; arz 
güvenliğinin olmadığı bir ortamda tüketici-
nin korunmasından ve gıda güvenliğinden 
bahsedemeyiz. Bu bağlamda, arz güvenli-
ğini sağlamak adına Türkiye’nin çabalarıyla 
BM gözetiminde Rusya ve Ukrayna arasında 
imzalanan Tahıl Koridoru Anlaşması hem 
dünya piyasalarına olumlu yansımış, hem 
de Türkiye’nin konumunu fazlasıyla güçlen-
dirmiştir. Bu vesile ile başta Cumhurbaşka-
nımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan olmak 

üzere, söz konusu anlaşmada emeği geçen 
herkese huzurlarınızda teşekkürlerimi arz 
etmek isterim. Türkiye, jeopolitik konumu 
gereği, enerji ve birçok hammaddenin geçiş 
güzergahında yer alması, krizlere dirençli ve 
dinamik özelliği olan tüccar ve sanayicisi, 
zor koşullarda bile üretme becerisine sahip 
çiftçisi ile küresel eksende ülkemiz, tarım ve 
gıda sektöründe inanılmaz fırsatlar yakala-
yabilecek bir ülkedir. Söz konusu fırsatların 
iyi değerlendirilmesi, Tahıl Koridoru Anlaş-
ması’nda yakalanan başarıyı küresel ölçekte 
taçlandırma fırsatı sunacaktır.”

Gıda güvenliğinin en önemli bileşeni 
olan un sanayisi, Türkiye’de oldukça aktif 
ve dinamik bir yapıda olduğunu ifade eden 
Tekbaş, “Gerek çiftçisi gerekse fırıncısıyla, 
yarattığı geliri, istihdamı ve tüketicisiyle 
birlikte milyonlarca kişinin hayatını doğrudan 
etkilemektedir. Tarihteki ilk değirmenler Ana-
dolu topraklarında kullanılmış ve bu köklü 
geçmiş, günümüz Türkiye’sini hem un hem 
de değirmen teknolojileri üretimi ve ihracatı 
noktasında dünya da ilk sıralara taşımıştır. 
Dünyada yaşanan tüm olumsuz gelişmelere 
rağmen, bir ülke düşünün ki; kendi insanının 
un ihtiyacını karşılasın, dünya un ihracatında 
zirvede yer alsın, gönül coğrafyamızdaki 
ihtiyaç sahibi insanlara yardım etsin, dünya-
nın her tarafına son teknoloji değirmencilik 
çözümleri ihraç etsin. Türk un sanayinin yurt 
içinde ve dünya pazarlarında gösterdiği 
bu başarı; bulunduğumuz yeri korumak ve 

HUBUBAT VE UN 
SEKTÖRÜ 

MASAYA YATIRILDI
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geliştirmek adına bizlerin sorumluluğunu 
artırmaktadır. Bu sorumluluğunun farkında 
olan Türk un sanayicisi; ülkesine daha çok 
döviz kazandırmak için var gücüyle çalış-
maya devam edecektir. Söz konusu başarı; 
aynı zamanda ciddi bir emek ve sektörel 
birliktelik istemektedir. Dünya’nın örnek aldı-
ğı bu başarıda öngörüsü yüksek ve isabetli 
politikalarla üreticiyi, sanayiciyi, tüccarı ve 
tüketiciyi koruyan, sektörü dinleyen, buğday 
piyasalarında istikrarı sağlamak için gerekli 
stokları oluşturan, stratejik ürün olarak belir-
lenen buğdayın ekim alanlarının, veriminin 
ve kalitesinin arttırılmasına yönelik politikaları 
hayata geçiren, Tarım Bakanlığımıza, Ticaret 
Bakanlığımıza, Toprak Mahsulleri Ofisimize,   
huzurlarınızda teşekkürlerimizi iletiyorum” 
ifadelerini kullandı.

2022 HASAT SEZONU SONRASI 
SEKTÖREL BAKIŞ VE BEKLENTİLER 

SONUÇ BİLDİRGESİ 

1. Üretim sezonunda TMO alım politi-
kaları konuşmacılar tarafından değerlen-
dirilmiştir. Genel kabul TMO’nun buğdaya 
verdiği fiyat, daha sonra güncelleme ve prim 
uygulaması ile oluşan fiyatın dünya fiyatları 
ile uyumlu gerçekçi bir fiyat olduğudur. Bu 
fiyatın çiftçi, tüccar, sanayici tarafında da 
olumlu karşılandığı ortaya konulmuş, belir-
lenen fiyatın serbest piyasalara da benzer 
düzeyde yansıdığı ifade edilmiştir.

2. TMO’nun böyle bir hassas dönemde 
piyasayı regüle etme görevini yerine geti-
rebilmesi, yeterli stok yapabilmesine bağlı 
olduğu, stoğun bu olağan üstü koşullar dik-
kate alındığında 4-5 milyon ton düzeyinde 
olması halinde ancak piyasaları düzenleme 
görevini hakkıyla yerine getirmesine imkân 
sağlayabileceği değerlendirilerek, bu yılki 
uyguladığı alım politikası ile muhtemelen 

bu düzeyde stok yaparak, ilgili sektörleri ra-
hatlatması, spekülasyonları önleyecek güce 
sahip olması önemli görülmüştür.

3. Buğday üretiminin sürdürülebilirliği 
ancak buğday üreticisinin bu faaliyetinden 
yeterli gelir elde etmesine bağlıdır. Yıllardır 
tüketicileri temel gıda ekmek üzerinden ko-
ruma gayreti ile buğday fiyatlarını baskılama 
yoluna gidiliyordu. Bu uygulama ekmeğin 
çiftçi üzerinden sübvansiyonu anlamına 
geliyor ve buğday yetiştiricilerinin gelirlerini 
kısıtlıyor, rakip ürünler karşısında buğda-
yın rekabet gücünü azaltıyor ve özellikle 
sulanan alanlarda ekim alanlarının giderek 
azalması sonucunu doğuruyordu. Bu sezon 
ve geçtiğimiz sezon ise TMO farklı bir yön-
tem uygulamaya başladı. Bu yöntem “unu 
belirli bir fiyat ile satmayı taahhüt eden un 
fabrikalarına indirimle buğday satışı-un regü-
lasyonu” şeklinde olup, böylece ekmek çiftçi 
üzerinden değil, doğrudan TMO tarafından 
sübvanse edilmektedir. Bu yıl buğdaya 
uygulanan avantajlı fiyat uygulaması, çiftçi 
dışında ekmek sübvansiyonunun gelecek 
yıllara buğday ekim alanlarının artışı şeklinde 
yansıyabileceği ve buğday üretiminin sürdü-
rülebilirliğine katkı sağlayabileceği öngörü-
lerek, olumlu karşılanmıştır (bununla birlikte 
bu tür uygulamaların uzun vadede özel 
sektörün gelişimine ket vurabileceği endişesi 
dikkate alınarak, alternatif yöntemler gelişti-
rilmesinin gerekliliği de vurgulanmıştır).

4. Ülkemiz nüfusu 85 milyon civarında 
olmakla birlikte, yakın coğrafyamızda ya da 
gönül coğrafyamızda yaşanan olumsuzluk-
lar sebebiyle misafir ettiğimiz göçmenler, 
üretimden düşmüş ülkelere yapılan yar-
dımlar, sayıları rekor düzeyde artan turistler 
dikkate alındığında 100 milyon üzerinde bir 
nüfusun ele alınmasının zaruretinden bahse-
dilmiştir. Bu düzeyde bir nüfusta iç tüketim 
için 20 milyon ton civarında buğday üretimi 

gerekmekte, bu üretim yılında olduğu gibi 
buğday üretimi birçok yılda iç tüketimi 
karşılayabilecek düzeyde olmakla birlikte, 
kritik bir sınırda olmakta, kurak yıllarda ise iç 
tüketimi karşılayamama durumu ile karşı-
laşılmaktadır. Gıda sanayiinin gelişmesini 
belirleyen önemli etkenlerden birisi yeterli ve 
uygun kalitede hammaddeyi sürekli olarak 
temin edebilmektir. Pandemi, Rusya-Ukray-
na savaşı, iklim değişikliği ve küresel riskler 
gıda hammaddelerine ulaşmada önemli 
sorunlar oluşturmaktadır. Bu nedenle küresel 
risklerden korunmak için stratejik ürün olan 
buğday üretiminin artırılması, sürdürülebilir-
liğin sağlanması gerekmektedir. Bunun için 
de 7 milyon hektar düzeyine gerilemiş olan 
buğday ekim alanlarının tedrici artışla 8 mil-
yon hektar düzeyine çıkarılması elzemdir. Bu 
üretim yılında un sanayicilerine uygun fiyatla 
buğday tahsisi (un regülasyonu) yolu ile bir 
ölçüde çiftçi dışında ekmeğin dolaylı süb-
vanse yoluna gidilmesi, dünya fiyatlarında 
gerçekçi fiyat belirlenmesi, prim uygulaması 
ve fiyat güncellemesi buna katkı sağlayacak 
olmakla birlikte, ilave tedbirlere ihtiyaç du-
yulmaktadır. Bu kapsamda buğdayda sertifi-
kalı tohumluk, gübre ve mazot desteklerinde 
çok önemli artışlar sağlanması ve dekara 171 
TL ye ulaşması önemli görülmüştür (ancak 
geçen yıl geçici olarak verilen 50 TL destek 
ile bu rakam 116 TL idi. Bu açıklamalardan 
geçici desteğin kaldırıldı anlaşılmaktadır. Bu 
desteğin kalıcı hale getirilerek 171 TL ye ilave 
edilip, dekara desteğin 221 TL ye çıkarılması 
önerilmektedir. Yine kg’a 10 krş olan ürün 
desteğinin 25 krş’a çıkarılarak devamı önem 
arz etmektedir).

5. Sulanan alanlarda hangi ürünün yetiş-
tirileceğine yılın gidişatına göre karar veril-
mekte, çoğu zaman toprak ve su kaynakları 
açısından uygun olmayan seçenekler ortaya 
çıktığı gibi, ekonomiklikten uzak tercihler de 
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Kurulu Başkanı Hüseyin Emre Tekbaş ve çok 
sayıda sektör temsilcisi katıldı.

TEKBAŞ: ARZ GÜVENLİĞİNİN OLMADIĞI 
BİR ORTAMDA TÜKETİCİ KORUNAMAZ

Orta Anadolu Un Sanayicileri Derneği 
Başkanı Hüseyin Emre Tekbaş, enerji ve 
gübre krizi ile birlikte tarım ve gıda sektörle-
rinde yaşanan sorunların, sadece günümüzü 
değil geleceği de tehdit eder haline geldiğini 
belirtti. “COVİD-19 pandemi süreci ve Rusya 
Ukrayna savaşı ile birlikte iktisadi, sosyal ve 
politik olarak hızlı bir değişimin içerisine gir-
miş ve bu değişimden tarım ve gıda sektör-
leri etkilenmiş, ezberler bozulmuştur” diyen 
Tekbaş, şunları kaydetti: “Tüm bu gelişmeler 
neticesinde gıda arz güvenliği ve gıda 
milliyetçiliği, lojistik sorunlar, enerji ve gübre 
krizi ile birlikte tarım ve gıda sektörlerinde 
yaşanan sorunlar, sadece günümüzü değil 
geleceği de tehdit eder haline gelmiştir. 
Dünya genelinde ve bilhassa Avrupa’da ta-
rım ve gıda sanayi sektörleri çeşitli zorluklar 
yaşamış, üretim gerilemeye, yer yer durma 
noktasına gelmiştir. Belirtmek isterim ki; arz 
güvenliğinin olmadığı bir ortamda tüketici-
nin korunmasından ve gıda güvenliğinden 
bahsedemeyiz. Bu bağlamda, arz güvenli-
ğini sağlamak adına Türkiye’nin çabalarıyla 
BM gözetiminde Rusya ve Ukrayna arasında 
imzalanan Tahıl Koridoru Anlaşması hem 
dünya piyasalarına olumlu yansımış, hem 
de Türkiye’nin konumunu fazlasıyla güçlen-
dirmiştir. Bu vesile ile başta Cumhurbaşka-
nımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan olmak 

üzere, söz konusu anlaşmada emeği geçen 
herkese huzurlarınızda teşekkürlerimi arz 
etmek isterim. Türkiye, jeopolitik konumu 
gereği, enerji ve birçok hammaddenin geçiş 
güzergahında yer alması, krizlere dirençli ve 
dinamik özelliği olan tüccar ve sanayicisi, 
zor koşullarda bile üretme becerisine sahip 
çiftçisi ile küresel eksende ülkemiz, tarım ve 
gıda sektöründe inanılmaz fırsatlar yakala-
yabilecek bir ülkedir. Söz konusu fırsatların 
iyi değerlendirilmesi, Tahıl Koridoru Anlaş-
ması’nda yakalanan başarıyı küresel ölçekte 
taçlandırma fırsatı sunacaktır.”

Gıda güvenliğinin en önemli bileşeni 
olan un sanayisi, Türkiye’de oldukça aktif 
ve dinamik bir yapıda olduğunu ifade eden 
Tekbaş, “Gerek çiftçisi gerekse fırıncısıyla, 
yarattığı geliri, istihdamı ve tüketicisiyle 
birlikte milyonlarca kişinin hayatını doğrudan 
etkilemektedir. Tarihteki ilk değirmenler Ana-
dolu topraklarında kullanılmış ve bu köklü 
geçmiş, günümüz Türkiye’sini hem un hem 
de değirmen teknolojileri üretimi ve ihracatı 
noktasında dünya da ilk sıralara taşımıştır. 
Dünyada yaşanan tüm olumsuz gelişmelere 
rağmen, bir ülke düşünün ki; kendi insanının 
un ihtiyacını karşılasın, dünya un ihracatında 
zirvede yer alsın, gönül coğrafyamızdaki 
ihtiyaç sahibi insanlara yardım etsin, dünya-
nın her tarafına son teknoloji değirmencilik 
çözümleri ihraç etsin. Türk un sanayinin yurt 
içinde ve dünya pazarlarında gösterdiği 
bu başarı; bulunduğumuz yeri korumak ve 

HUBUBAT VE UN 
SEKTÖRÜ 

MASAYA YATIRILDI
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Orta Anadolu Un Sanayicileri Derneği Genişletilmiş Sektör Toplantısı, 
“2022 Hasat Sezonu Sonrası Sektörel Bakış ve Beklentiler” temasıyla gerçekleştirildi. Toplantıda 
konuşan Orta Anadolu Un Sanayicileri Derneği Başkanı Hüseyin Emre Tekbaş, gıda sektörlerinde 

yaşanan sorunların sadece günümüzü değil; geleceği de tehdit ettiğini ifade etti 

geliştirmek adına bizlerin sorumluluğunu 
artırmaktadır. Bu sorumluluğunun farkında 
olan Türk un sanayicisi; ülkesine daha çok 
döviz kazandırmak için var gücüyle çalış-
maya devam edecektir. Söz konusu başarı; 
aynı zamanda ciddi bir emek ve sektörel 
birliktelik istemektedir. Dünya’nın örnek aldı-
ğı bu başarıda öngörüsü yüksek ve isabetli 
politikalarla üreticiyi, sanayiciyi, tüccarı ve 
tüketiciyi koruyan, sektörü dinleyen, buğday 
piyasalarında istikrarı sağlamak için gerekli 
stokları oluşturan, stratejik ürün olarak belir-
lenen buğdayın ekim alanlarının, veriminin 
ve kalitesinin arttırılmasına yönelik politikaları 
hayata geçiren, Tarım Bakanlığımıza, Ticaret 
Bakanlığımıza, Toprak Mahsulleri Ofisimize,   
huzurlarınızda teşekkürlerimizi iletiyorum” 
ifadelerini kullandı.

2022 HASAT SEZONU SONRASI 
SEKTÖREL BAKIŞ VE BEKLENTİLER 

SONUÇ BİLDİRGESİ 

1. Üretim sezonunda TMO alım politi-
kaları konuşmacılar tarafından değerlen-
dirilmiştir. Genel kabul TMO’nun buğdaya 
verdiği fiyat, daha sonra güncelleme ve prim 
uygulaması ile oluşan fiyatın dünya fiyatları 
ile uyumlu gerçekçi bir fiyat olduğudur. Bu 
fiyatın çiftçi, tüccar, sanayici tarafında da 
olumlu karşılandığı ortaya konulmuş, belir-
lenen fiyatın serbest piyasalara da benzer 
düzeyde yansıdığı ifade edilmiştir.

2. TMO’nun böyle bir hassas dönemde 
piyasayı regüle etme görevini yerine geti-
rebilmesi, yeterli stok yapabilmesine bağlı 
olduğu, stoğun bu olağan üstü koşullar dik-
kate alındığında 4-5 milyon ton düzeyinde 
olması halinde ancak piyasaları düzenleme 
görevini hakkıyla yerine getirmesine imkân 
sağlayabileceği değerlendirilerek, bu yılki 
uyguladığı alım politikası ile muhtemelen 

bu düzeyde stok yaparak, ilgili sektörleri ra-
hatlatması, spekülasyonları önleyecek güce 
sahip olması önemli görülmüştür.

3. Buğday üretiminin sürdürülebilirliği 
ancak buğday üreticisinin bu faaliyetinden 
yeterli gelir elde etmesine bağlıdır. Yıllardır 
tüketicileri temel gıda ekmek üzerinden ko-
ruma gayreti ile buğday fiyatlarını baskılama 
yoluna gidiliyordu. Bu uygulama ekmeğin 
çiftçi üzerinden sübvansiyonu anlamına 
geliyor ve buğday yetiştiricilerinin gelirlerini 
kısıtlıyor, rakip ürünler karşısında buğda-
yın rekabet gücünü azaltıyor ve özellikle 
sulanan alanlarda ekim alanlarının giderek 
azalması sonucunu doğuruyordu. Bu sezon 
ve geçtiğimiz sezon ise TMO farklı bir yön-
tem uygulamaya başladı. Bu yöntem “unu 
belirli bir fiyat ile satmayı taahhüt eden un 
fabrikalarına indirimle buğday satışı-un regü-
lasyonu” şeklinde olup, böylece ekmek çiftçi 
üzerinden değil, doğrudan TMO tarafından 
sübvanse edilmektedir. Bu yıl buğdaya 
uygulanan avantajlı fiyat uygulaması, çiftçi 
dışında ekmek sübvansiyonunun gelecek 
yıllara buğday ekim alanlarının artışı şeklinde 
yansıyabileceği ve buğday üretiminin sürdü-
rülebilirliğine katkı sağlayabileceği öngörü-
lerek, olumlu karşılanmıştır (bununla birlikte 
bu tür uygulamaların uzun vadede özel 
sektörün gelişimine ket vurabileceği endişesi 
dikkate alınarak, alternatif yöntemler gelişti-
rilmesinin gerekliliği de vurgulanmıştır).

4. Ülkemiz nüfusu 85 milyon civarında 
olmakla birlikte, yakın coğrafyamızda ya da 
gönül coğrafyamızda yaşanan olumsuzluk-
lar sebebiyle misafir ettiğimiz göçmenler, 
üretimden düşmüş ülkelere yapılan yar-
dımlar, sayıları rekor düzeyde artan turistler 
dikkate alındığında 100 milyon üzerinde bir 
nüfusun ele alınmasının zaruretinden bahse-
dilmiştir. Bu düzeyde bir nüfusta iç tüketim 
için 20 milyon ton civarında buğday üretimi 

gerekmekte, bu üretim yılında olduğu gibi 
buğday üretimi birçok yılda iç tüketimi 
karşılayabilecek düzeyde olmakla birlikte, 
kritik bir sınırda olmakta, kurak yıllarda ise iç 
tüketimi karşılayamama durumu ile karşı-
laşılmaktadır. Gıda sanayiinin gelişmesini 
belirleyen önemli etkenlerden birisi yeterli ve 
uygun kalitede hammaddeyi sürekli olarak 
temin edebilmektir. Pandemi, Rusya-Ukray-
na savaşı, iklim değişikliği ve küresel riskler 
gıda hammaddelerine ulaşmada önemli 
sorunlar oluşturmaktadır. Bu nedenle küresel 
risklerden korunmak için stratejik ürün olan 
buğday üretiminin artırılması, sürdürülebilir-
liğin sağlanması gerekmektedir. Bunun için 
de 7 milyon hektar düzeyine gerilemiş olan 
buğday ekim alanlarının tedrici artışla 8 mil-
yon hektar düzeyine çıkarılması elzemdir. Bu 
üretim yılında un sanayicilerine uygun fiyatla 
buğday tahsisi (un regülasyonu) yolu ile bir 
ölçüde çiftçi dışında ekmeğin dolaylı süb-
vanse yoluna gidilmesi, dünya fiyatlarında 
gerçekçi fiyat belirlenmesi, prim uygulaması 
ve fiyat güncellemesi buna katkı sağlayacak 
olmakla birlikte, ilave tedbirlere ihtiyaç du-
yulmaktadır. Bu kapsamda buğdayda sertifi-
kalı tohumluk, gübre ve mazot desteklerinde 
çok önemli artışlar sağlanması ve dekara 171 
TL ye ulaşması önemli görülmüştür (ancak 
geçen yıl geçici olarak verilen 50 TL destek 
ile bu rakam 116 TL idi. Bu açıklamalardan 
geçici desteğin kaldırıldı anlaşılmaktadır. Bu 
desteğin kalıcı hale getirilerek 171 TL ye ilave 
edilip, dekara desteğin 221 TL ye çıkarılması 
önerilmektedir. Yine kg’a 10 krş olan ürün 
desteğinin 25 krş’a çıkarılarak devamı önem 
arz etmektedir).

5. Sulanan alanlarda hangi ürünün yetiş-
tirileceğine yılın gidişatına göre karar veril-
mekte, çoğu zaman toprak ve su kaynakları 
açısından uygun olmayan seçenekler ortaya 
çıktığı gibi, ekonomiklikten uzak tercihler de 
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söz konusu olabilmektedir. Gerçek anlamda; 
toprağı, su kaynaklarını, çevreyi, ekonomiklik 
ilkesini göz önüne alan bir üretim planlama-
sı da yapılamamaktadır. Bilimsel, teknik ve 
ekonomik esaslara uygun dörtlü münavebe 
siteminin (en az bir yılında buğday tarı-
mının zorunlu olduğu), tarımsal destekler 
ile ilişkilendirilerek uygulamaya konulması 
önerilmiştir. Bu sistemin sadece buğday 
açısından değil farklı stratejik ürünler için 
bir üretim planı oluşturacağı gibi, toprağın 
ve su kaynaklarının korunmasına da önemli 
kakı sağlayabileceğine dikkat çekilmiştir.

6. Suyun her damlası değerli olduğuna 
ve gıda güvenliğini doğrudan ilgilendirdiği-
ne göre, havzalardaki ekosistemi koruyarak, 
su yetersizliği olan havzalara dış havzalar-
dan su getirme projeleri yeniden gözden 
geçirilmelidir. Daha önce maliyet açısın-
dan fizibil bulunmayanlar, yenilebilir enerji 
kaynaklarından da yararlanma alternatifi ile 
gelinen süreçteki gıda fiyatları ve bulunma 
güçlüğü de dikkate alınarak, yeniden değer-
lendirilmelidir. Enerji bağımsızlığı yönünde 
ülkemizin attığı adımlar ne kadar önemli 
ise, gıdanın sürdürülebilirliği ve güvenliğinin 
sağlanması adına atılacak adımlar da aynı 
ölçüde önemlidir. Bu nedenle projelendirme 
ve kaynaklandırmada daha hızlı ve kararlı 
davranılmalı suyun her damlası tarıma 
çevrilmelidir. Bu uygulamalar; fiyat politikası, 
destekleme modeli ve dörtlü münavebe ile 
birlikte buğday ekim alanlarının artışına ve 
dolayısı ile üretimine de olumlu yansıyabi-
leceği değerlendirilmiştir (nadas alanlarının 
azaltılmasında da olumlu bir argüman 
olacağı düşülmektedir).

7. Dünya’da bir ülkenin bir sektörde 
kendi kendine yeterliliğine, dış ticaret 

dengesindeki eşitliği ya da ihracat lehine 
fazlalığı ile karar verilmektedir. Kamuoyunda 
zaman zaman kendine yeterlilik o sektörde 
hiç ithalatın olmaması olarak yorumlamaya 
çalışılsa da bilimsel terminolojide bunun 
karşılığı yoktur. Buradan hareketle Ülkemiz 
Tarım ve Gıda Ürünlerinde dış ticaret fazlası 
olan bir ülke olduğundan, bu sektörde kendi 
kendine yeter olarak tanımlanabilmektedir. 
Aynı husus Buğday ve Mamulleri Dış Ticare-
tinde de söz konusu olup, dış ticaret fazlası 
vermektedir. Yine Ülkemizde buğday üreti-
mi ekstrem yıllar hariç genellikle iç tüketimi-
ni karşılamakla birlikte, dahilde işleme rejimi 
kapsamında buğdayın işlenip, mamul mad-
de olarak ihraç edilmesi için her yıl belirli bir 
miktar buğday ithalatı yapılmaktadır (un, 
bulgur ihracatında Dünya’da birinci, makar-
na ihracatında ikinci bir ülke olduğu gerçeği 
ile, ihraç kayıtlı 7-8 milyon ton buğday 
ithalatı bu kapsamda yapılmaktadır). Ancak 
küresel krizler dikkate alındığında bunun da 
ülke içinden karşılanması üzerinde çalışılma-
sının gerekliliği ortada olduğu, buğday ekim 
alanlarının artırılmasına yönelik sonuç bildir-
gesinde yer alan diğer önerilerle bu hedefin 
belirli ölçüde gerçekleştirilebilir gözüktüğü 
vurgusu yapılmıştır.

8. Pandemi yükünün hafiflemesi ve 
hasat dönemi bolluğunun etkisi ile dü-
şüş eğilimine girmiş olan dünya buğday 
fiyatlarında tahıl koridoru anlaşması ile hızlı 
düşüşler görülmeye başlandı. Nitekim, tonu 
450 dolara çıkmış olan ekmeklik buğday 
fiyatları 320 dolara düşmüştür. Diğer bazı 
gıda ürünlerinde de benzer düşüş eğilimleri 
görülmektedir. Ülkemiz Tarım sektörüne 
ve un sektörüne de uygun fiyatla ham-
madde temini açısından olumlu katkıları 

olduğu değerlendirilmektedir. Tahıl koridoru 
mutabakatında Türkiye’nin küresel ölçekte 
rolünün altı şu şekilde çizilmiştir “Bu durum 
Dünya’nın gözü önünde gerçekleşen Türki-
ye’nin kesin bir diplomasi zaferi, Dünya gıda 
güvenliğine vurulmuş bir mührüdür. Temel 
gıdalar konusunda Dünya’yı rahatlatacak, 
soluk aldıracak bir girişimdir. Afrika’daki 
kıtlığın pençesinde kıvranan toplumlara 
sunulmuş bir umut ışığıdır. Bu anlaşma 
başka programları da gündeme getirebi-
lecek, belki tahıl koridorundan sonra enerji 
koridoruna evrilerek, Dünya’yı enerji kıska-
cından kurtaracak bir gelişmenin de yolunu 
açabilecektir. Muhtemeldir ki kalıcı ateşkesin 
sağlanmasına yol açacak, diplomatik çaba-
ları da tetikleyebilecektir.”

9. Ülkemizde faaliyette bulunan Lisanslı 
Depo İşletmecisi sayısının 164’e ve depo 
kapasitesinin 8,6 milyon tona ulaştığı gö-
rülmektedir. Bu gelişimin üreticilere, lisanslı 
depo yatırımcılarına, yatırımcılara farklı 
destekler ve muafiyetler sağlaması yanında, 
ürünlerin kayıt altına alınması, stok kontrol 
ve takibi, ürünlerin nitelikli depolarda bu-
lunması ile sağlıklı muhafazasını sağlaması, 
kalitenin korunması, analiz ile kaliteye göre 
sınıflandırmanın ticari değer ve taleplerin 
karşılanmasındaki kolaylığı, TURİB aracılığı 
ile elektronik ortamda satılabilme imkanı, 
gereksiz nakliyenin önlenmesi, çiftçinin 
ürününü hak ettiği fiyattan satabilmesi ve 
finansmana uygun koşullarda ulaşabilmesi 
gibi birçok faydaları da beraberinde getirdi-
ği üzerinde durulmuştur.

10. Lisanslı depolarla ilgili Ticaret Ba-
kanlığı, Tarım ve Orman Bakanlığının ilgili 
birimleri ile sektörün birlikteliğinin mevzuat 
ve düzenlemeler ile ilgili hızlı karara alma ve 
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uygulama imkanının olmasının memnuni-
yeti dile getirilmiştir. Bu kapsamda birçok 
düzenlemenin uygulamaya konulduğu 
örneklendirilmiştir

11. Lisanslı Depo İşletmecilerinin 16 
milyon ton civarında depo izni almalarına 
rağmen halen faal kapasitenin 8,6 milyon 
ton olduğu dikkate alındığında, bu depo-
ların faal kapasitelerinin hızla artırılmasının 
gerekliliği üzerinde durulmuş, ilk etapta bu 
kapasitenin 10 milyon tona çıkarılmasının 
önemi vurgulanmıştır.

12. Lisanlı depolarda sınırlı sayıda ürünün 
depolandığı dikkate alındığında, ürün çeşit-
liliğinin artan depo kapasitesine bağlı olarak 
artırılmasının gerekliliği dile getirilmiştir.

13. Lisanslı depoculukta analiz işlem-
lerinin nitelikli ve bağımsız şekilde gerçek-
leştirilmesinin önemine değinilerek, bunun 
için Yetkili Sınıflandırıcı analiz ücretinin MKS 
sisteminden tahsil edilmesi ve Yetkili Sınıf-
landırıcı ücret tarifesinin güncellenmesi (yı-
lardır ücret tarifesinin değişmemesi önemli 
sorunları beraberinde getirdiği gerçeğinden 
hareketle) önerilmiştir.

14. Lisanslı depolar için uygulanan 
destek ve muafiyetlerin ücret tarifelerinin 
güncellenerek sürelerinin uzatılması talep 
edilmiştir.

15. Lisanslı depolarla ilgili tüm konu ve 
yapılacak düzenlemelerle ilgili tüm sektör 
paydaşlarından oluşacak komitenin periyo-
dik toplanmasının sağlıklı gelişimin önünün 
açılmasına katkı sağlayacağı değerlendiril-
miştir.

16. TÜRİB’deki gelişmeler lisanslı depo-
culukta gelişmelerle paralel bir hızda devam 
ettiği tespiti yapılarak, ELÜS piyasasında 
aracılı sistem ve TÜRİB Vadeli İşlem Bor-

sacılığı ile ilgili hedeflerin tüm paydaşların 
değerlendirmesi ile sağlıklı bir zemine otur-
tulmasının önemine işaret edilmiştir. Tarım 
Aydınlatma Platformu konusu ise dikkat 
çekici bir gelişme olarak değerlendirilmiş 
olup, kurumsal bir yapı ve nitelikli insan 
kaynağı ile sisteme önemli hizmet edeceği 
belirtilmiştir.

17. Buğdayda çeşit sayısının fazlalığının 
üzerinde sıkça durulan bir husus olduğu dile 
getirilmiştir. Ancak bunun ülkemiz ekolojik, 
toprak, topografik yapısındaki çeşitlilikten 
kaynaklandığı (farklı derinlik ve özellikte 
topraklar, rakım, eğim ve yöney değişimleri, 
toplam sıcaklık, en düşük, en yüksek ve 
ortalama sıcaklık ile yağış miktar ve dağılımı, 
hava nemi farklılıkları, sulama imkanlarındaki 
değişim) değerlendirilmiş, bundan sonra da 
bu farklılıklara adapte olacak çeşit geliştirme 
çalışmalarının devam edeceğinden hareket-
le, depolama ve alımlarda çeşit yerine her 
renk skalasında çeşit guruplarına göre işlem 
yapılarak ürün kabulüne yönelik çalışmalara 
ihtiyaç duyulduğu vurgulanmıştır.

18. Tarımsal üretim teknolojinin yoğun 
kullanımına sahne olmakta, ülkemiz de 
yetişmiş insan kaynağı ve inovatif sanayicisi 
ile bu gelişime ayak uydurmakla birlikte, 
önceliklendirme ve organizasyonel gelişme-
lerle akıllı teknolojiler alanında daha hızlı yol 
kat etmemiz beklenilmektedir.

19. Köy nüfusunun boşalmasını ve yaş-
lanmasını önleyecek sosyal projeler acilen 
etkin bir şekilde uygulamaya konulmasının 
gerekliliği vurgulanmıştır.

20. Birçok tarla bitkileri üretimi için 
oldukça verimli olan ovaların tarım toprak-
larının çok yıllık bahçe bitkileri üretimine 
kayması dikkat çekici boyuta ulaşmıştır. Bu 

ürünler değerli ve çoğu da ihraç ürünleri 
olmakla birlikte; esas olarak stratejik ürünler 
olan tahıl, yağ bitkileri ve tane baklagillerin 
ekim alanlarının daralmasına sebebiyet 
vermektedir. Bu konuda gidişatı durdura-
cak tedbirler üzerinde çalışılmasının önemi 
belirtilmiştir.

21. Yıllardan beri un sanayiindeki atıl 
kapasite sorununun devam edegeldiği, 
heyecan yaratacak bir çözüme de kavuştu-
ralamadığının altı çizilerek, sorunun gelecek 
yıllarda da devam edeceği beklentisi ortaya 
konulmuştur. Bu sorunun çözümü için ilgili 
yapıların yoğun mesai harcaması gerektiği, 
şimdilik kısa vadeli çözümün ise daha fazla 
dış pazarlara ulaşmaktan geçtiği tespiti 
yapılmıştır.

22. Türkiye’de un sanayii çoğunlukla 
dededen toruna uzanan, sürekli geliştiren ve 
yenileyen bir seyir takip etmiş olup, dünya 
üzerinde bu kadar yaygın bir satış ağına 
sahip olması, un ihracatında birinci sırada 
yer almasının altında bu gerçek yatmaktadır. 
Dünya’yı iyi okuması, her coğrafyanın talep 
ettiği un tipinin tespit edilmesi ve buna göre 
üretim yapılması, un sanayiinin inovatif yö-
nünün kanıtıdır. Hiçbir coğrafik alanı atlama-
dan bu geliştirici yönünün devamının ortaya 
konulmasının, Dünya’daki gücünün süreklili-
ği açısından gerekliliği vurgulanmıştır.

23. Un sanayiinin inovatif yönünü, unlu 
mamuller alanına yoğunlaştırarak, yeni 
ürünler ortaya çıkarmasının bugünü ve ya-
rını okumanın gereği olduğundan önemle 
üzerinde durulmuştur. Bu ürünlerin geliştiril-
mesinde, üniversitelerdeki akademik biri-
kimden yararlanmanın önemine değinile-
rek, üniversite-sektör iş birliğinin sistematik 
bir temele oturtulması önerilmiştir.
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söz konusu olabilmektedir. Gerçek anlamda; 
toprağı, su kaynaklarını, çevreyi, ekonomiklik 
ilkesini göz önüne alan bir üretim planlama-
sı da yapılamamaktadır. Bilimsel, teknik ve 
ekonomik esaslara uygun dörtlü münavebe 
siteminin (en az bir yılında buğday tarı-
mının zorunlu olduğu), tarımsal destekler 
ile ilişkilendirilerek uygulamaya konulması 
önerilmiştir. Bu sistemin sadece buğday 
açısından değil farklı stratejik ürünler için 
bir üretim planı oluşturacağı gibi, toprağın 
ve su kaynaklarının korunmasına da önemli 
kakı sağlayabileceğine dikkat çekilmiştir.

6. Suyun her damlası değerli olduğuna 
ve gıda güvenliğini doğrudan ilgilendirdiği-
ne göre, havzalardaki ekosistemi koruyarak, 
su yetersizliği olan havzalara dış havzalar-
dan su getirme projeleri yeniden gözden 
geçirilmelidir. Daha önce maliyet açısın-
dan fizibil bulunmayanlar, yenilebilir enerji 
kaynaklarından da yararlanma alternatifi ile 
gelinen süreçteki gıda fiyatları ve bulunma 
güçlüğü de dikkate alınarak, yeniden değer-
lendirilmelidir. Enerji bağımsızlığı yönünde 
ülkemizin attığı adımlar ne kadar önemli 
ise, gıdanın sürdürülebilirliği ve güvenliğinin 
sağlanması adına atılacak adımlar da aynı 
ölçüde önemlidir. Bu nedenle projelendirme 
ve kaynaklandırmada daha hızlı ve kararlı 
davranılmalı suyun her damlası tarıma 
çevrilmelidir. Bu uygulamalar; fiyat politikası, 
destekleme modeli ve dörtlü münavebe ile 
birlikte buğday ekim alanlarının artışına ve 
dolayısı ile üretimine de olumlu yansıyabi-
leceği değerlendirilmiştir (nadas alanlarının 
azaltılmasında da olumlu bir argüman 
olacağı düşülmektedir).

7. Dünya’da bir ülkenin bir sektörde 
kendi kendine yeterliliğine, dış ticaret 

dengesindeki eşitliği ya da ihracat lehine 
fazlalığı ile karar verilmektedir. Kamuoyunda 
zaman zaman kendine yeterlilik o sektörde 
hiç ithalatın olmaması olarak yorumlamaya 
çalışılsa da bilimsel terminolojide bunun 
karşılığı yoktur. Buradan hareketle Ülkemiz 
Tarım ve Gıda Ürünlerinde dış ticaret fazlası 
olan bir ülke olduğundan, bu sektörde kendi 
kendine yeter olarak tanımlanabilmektedir. 
Aynı husus Buğday ve Mamulleri Dış Ticare-
tinde de söz konusu olup, dış ticaret fazlası 
vermektedir. Yine Ülkemizde buğday üreti-
mi ekstrem yıllar hariç genellikle iç tüketimi-
ni karşılamakla birlikte, dahilde işleme rejimi 
kapsamında buğdayın işlenip, mamul mad-
de olarak ihraç edilmesi için her yıl belirli bir 
miktar buğday ithalatı yapılmaktadır (un, 
bulgur ihracatında Dünya’da birinci, makar-
na ihracatında ikinci bir ülke olduğu gerçeği 
ile, ihraç kayıtlı 7-8 milyon ton buğday 
ithalatı bu kapsamda yapılmaktadır). Ancak 
küresel krizler dikkate alındığında bunun da 
ülke içinden karşılanması üzerinde çalışılma-
sının gerekliliği ortada olduğu, buğday ekim 
alanlarının artırılmasına yönelik sonuç bildir-
gesinde yer alan diğer önerilerle bu hedefin 
belirli ölçüde gerçekleştirilebilir gözüktüğü 
vurgusu yapılmıştır.

8. Pandemi yükünün hafiflemesi ve 
hasat dönemi bolluğunun etkisi ile dü-
şüş eğilimine girmiş olan dünya buğday 
fiyatlarında tahıl koridoru anlaşması ile hızlı 
düşüşler görülmeye başlandı. Nitekim, tonu 
450 dolara çıkmış olan ekmeklik buğday 
fiyatları 320 dolara düşmüştür. Diğer bazı 
gıda ürünlerinde de benzer düşüş eğilimleri 
görülmektedir. Ülkemiz Tarım sektörüne 
ve un sektörüne de uygun fiyatla ham-
madde temini açısından olumlu katkıları 

olduğu değerlendirilmektedir. Tahıl koridoru 
mutabakatında Türkiye’nin küresel ölçekte 
rolünün altı şu şekilde çizilmiştir “Bu durum 
Dünya’nın gözü önünde gerçekleşen Türki-
ye’nin kesin bir diplomasi zaferi, Dünya gıda 
güvenliğine vurulmuş bir mührüdür. Temel 
gıdalar konusunda Dünya’yı rahatlatacak, 
soluk aldıracak bir girişimdir. Afrika’daki 
kıtlığın pençesinde kıvranan toplumlara 
sunulmuş bir umut ışığıdır. Bu anlaşma 
başka programları da gündeme getirebi-
lecek, belki tahıl koridorundan sonra enerji 
koridoruna evrilerek, Dünya’yı enerji kıska-
cından kurtaracak bir gelişmenin de yolunu 
açabilecektir. Muhtemeldir ki kalıcı ateşkesin 
sağlanmasına yol açacak, diplomatik çaba-
ları da tetikleyebilecektir.”

9. Ülkemizde faaliyette bulunan Lisanslı 
Depo İşletmecisi sayısının 164’e ve depo 
kapasitesinin 8,6 milyon tona ulaştığı gö-
rülmektedir. Bu gelişimin üreticilere, lisanslı 
depo yatırımcılarına, yatırımcılara farklı 
destekler ve muafiyetler sağlaması yanında, 
ürünlerin kayıt altına alınması, stok kontrol 
ve takibi, ürünlerin nitelikli depolarda bu-
lunması ile sağlıklı muhafazasını sağlaması, 
kalitenin korunması, analiz ile kaliteye göre 
sınıflandırmanın ticari değer ve taleplerin 
karşılanmasındaki kolaylığı, TURİB aracılığı 
ile elektronik ortamda satılabilme imkanı, 
gereksiz nakliyenin önlenmesi, çiftçinin 
ürününü hak ettiği fiyattan satabilmesi ve 
finansmana uygun koşullarda ulaşabilmesi 
gibi birçok faydaları da beraberinde getirdi-
ği üzerinde durulmuştur.

10. Lisanslı depolarla ilgili Ticaret Ba-
kanlığı, Tarım ve Orman Bakanlığının ilgili 
birimleri ile sektörün birlikteliğinin mevzuat 
ve düzenlemeler ile ilgili hızlı karara alma ve 
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uygulama imkanının olmasının memnuni-
yeti dile getirilmiştir. Bu kapsamda birçok 
düzenlemenin uygulamaya konulduğu 
örneklendirilmiştir

11. Lisanslı Depo İşletmecilerinin 16 
milyon ton civarında depo izni almalarına 
rağmen halen faal kapasitenin 8,6 milyon 
ton olduğu dikkate alındığında, bu depo-
ların faal kapasitelerinin hızla artırılmasının 
gerekliliği üzerinde durulmuş, ilk etapta bu 
kapasitenin 10 milyon tona çıkarılmasının 
önemi vurgulanmıştır.

12. Lisanlı depolarda sınırlı sayıda ürünün 
depolandığı dikkate alındığında, ürün çeşit-
liliğinin artan depo kapasitesine bağlı olarak 
artırılmasının gerekliliği dile getirilmiştir.

13. Lisanslı depoculukta analiz işlem-
lerinin nitelikli ve bağımsız şekilde gerçek-
leştirilmesinin önemine değinilerek, bunun 
için Yetkili Sınıflandırıcı analiz ücretinin MKS 
sisteminden tahsil edilmesi ve Yetkili Sınıf-
landırıcı ücret tarifesinin güncellenmesi (yı-
lardır ücret tarifesinin değişmemesi önemli 
sorunları beraberinde getirdiği gerçeğinden 
hareketle) önerilmiştir.

14. Lisanslı depolar için uygulanan 
destek ve muafiyetlerin ücret tarifelerinin 
güncellenerek sürelerinin uzatılması talep 
edilmiştir.

15. Lisanslı depolarla ilgili tüm konu ve 
yapılacak düzenlemelerle ilgili tüm sektör 
paydaşlarından oluşacak komitenin periyo-
dik toplanmasının sağlıklı gelişimin önünün 
açılmasına katkı sağlayacağı değerlendiril-
miştir.

16. TÜRİB’deki gelişmeler lisanslı depo-
culukta gelişmelerle paralel bir hızda devam 
ettiği tespiti yapılarak, ELÜS piyasasında 
aracılı sistem ve TÜRİB Vadeli İşlem Bor-

sacılığı ile ilgili hedeflerin tüm paydaşların 
değerlendirmesi ile sağlıklı bir zemine otur-
tulmasının önemine işaret edilmiştir. Tarım 
Aydınlatma Platformu konusu ise dikkat 
çekici bir gelişme olarak değerlendirilmiş 
olup, kurumsal bir yapı ve nitelikli insan 
kaynağı ile sisteme önemli hizmet edeceği 
belirtilmiştir.

17. Buğdayda çeşit sayısının fazlalığının 
üzerinde sıkça durulan bir husus olduğu dile 
getirilmiştir. Ancak bunun ülkemiz ekolojik, 
toprak, topografik yapısındaki çeşitlilikten 
kaynaklandığı (farklı derinlik ve özellikte 
topraklar, rakım, eğim ve yöney değişimleri, 
toplam sıcaklık, en düşük, en yüksek ve 
ortalama sıcaklık ile yağış miktar ve dağılımı, 
hava nemi farklılıkları, sulama imkanlarındaki 
değişim) değerlendirilmiş, bundan sonra da 
bu farklılıklara adapte olacak çeşit geliştirme 
çalışmalarının devam edeceğinden hareket-
le, depolama ve alımlarda çeşit yerine her 
renk skalasında çeşit guruplarına göre işlem 
yapılarak ürün kabulüne yönelik çalışmalara 
ihtiyaç duyulduğu vurgulanmıştır.

18. Tarımsal üretim teknolojinin yoğun 
kullanımına sahne olmakta, ülkemiz de 
yetişmiş insan kaynağı ve inovatif sanayicisi 
ile bu gelişime ayak uydurmakla birlikte, 
önceliklendirme ve organizasyonel gelişme-
lerle akıllı teknolojiler alanında daha hızlı yol 
kat etmemiz beklenilmektedir.

19. Köy nüfusunun boşalmasını ve yaş-
lanmasını önleyecek sosyal projeler acilen 
etkin bir şekilde uygulamaya konulmasının 
gerekliliği vurgulanmıştır.

20. Birçok tarla bitkileri üretimi için 
oldukça verimli olan ovaların tarım toprak-
larının çok yıllık bahçe bitkileri üretimine 
kayması dikkat çekici boyuta ulaşmıştır. Bu 

ürünler değerli ve çoğu da ihraç ürünleri 
olmakla birlikte; esas olarak stratejik ürünler 
olan tahıl, yağ bitkileri ve tane baklagillerin 
ekim alanlarının daralmasına sebebiyet 
vermektedir. Bu konuda gidişatı durdura-
cak tedbirler üzerinde çalışılmasının önemi 
belirtilmiştir.

21. Yıllardan beri un sanayiindeki atıl 
kapasite sorununun devam edegeldiği, 
heyecan yaratacak bir çözüme de kavuştu-
ralamadığının altı çizilerek, sorunun gelecek 
yıllarda da devam edeceği beklentisi ortaya 
konulmuştur. Bu sorunun çözümü için ilgili 
yapıların yoğun mesai harcaması gerektiği, 
şimdilik kısa vadeli çözümün ise daha fazla 
dış pazarlara ulaşmaktan geçtiği tespiti 
yapılmıştır.

22. Türkiye’de un sanayii çoğunlukla 
dededen toruna uzanan, sürekli geliştiren ve 
yenileyen bir seyir takip etmiş olup, dünya 
üzerinde bu kadar yaygın bir satış ağına 
sahip olması, un ihracatında birinci sırada 
yer almasının altında bu gerçek yatmaktadır. 
Dünya’yı iyi okuması, her coğrafyanın talep 
ettiği un tipinin tespit edilmesi ve buna göre 
üretim yapılması, un sanayiinin inovatif yö-
nünün kanıtıdır. Hiçbir coğrafik alanı atlama-
dan bu geliştirici yönünün devamının ortaya 
konulmasının, Dünya’daki gücünün süreklili-
ği açısından gerekliliği vurgulanmıştır.

23. Un sanayiinin inovatif yönünü, unlu 
mamuller alanına yoğunlaştırarak, yeni 
ürünler ortaya çıkarmasının bugünü ve ya-
rını okumanın gereği olduğundan önemle 
üzerinde durulmuştur. Bu ürünlerin geliştiril-
mesinde, üniversitelerdeki akademik biri-
kimden yararlanmanın önemine değinile-
rek, üniversite-sektör iş birliğinin sistematik 
bir temele oturtulması önerilmiştir.
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KONYA'NIN
GÜZELLİĞİNE

yeni bir
RENK

KATTIK

KARATAY
LAVANTA BAHÇELERİ

Karatay Belediyesi tarafından 2021 yılında ziyarete açılan Karatay Lavanta Bahçeleri  
ziyaretçi akınıyla şehrin cazibe merkezlerinden biri oldu.

340 bin m2’lik devasa alanda dikimi yapılan
300 bin lavanta fidesi ile tarıma katma değer oluşturuluyor. 
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Karatay Belediyesi tarafından 2021 yılında ziyarete açılan Karatay Lavanta Bahçeleri  
ziyaretçi akınıyla şehrin cazibe merkezlerinden biri oldu.

340 bin m2’lik devasa alanda dikimi yapılan
300 bin lavanta fidesi ile tarıma katma değer oluşturuluyor. 
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BİRLİKTE
BAŞARACAĞIZ

"Ümitsizliğin ardında
nice ümitler...

Karanlığın ardında
nice güneşler var."

H z .  MH z .  M e v l a n a


